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W dniu 28 stycznia 2021 r. odbyła się XXXI Sesja VIII kadencji Rady Gminy w Będzinie. Sesja została 

zwołana w trybie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (t.j. Dz. U. z 2020 r. 

poz. 713) oraz art. 15zzx ust. 1 i 2 ustawy z dnia 2 marca 2020 r. o szczególnych rozwiązaniach 

związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz 

wywołanych nimi sytuacji kryzysowych (Dz.U. z 2020 r. poz. 374, ze zm.). Sesja odbyła się z 

wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość (zdalny tryb obradowania). Radni obradowali 

zgodnie z zaproponowanym przez Przewodniczącego Rady Gminy zawiadomieniem i porządkiem obrad.  

Obrady rady gminy były transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz 

i dźwięk. Nagrania obrad są udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej 

gminy.  

Pkt. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

Cz. I ~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:00:00 – 00:00:57 

Sesję poprowadził Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie Pan Andrzej Nożykowski, który stwierdził, że na sesji 

na 15 radnych, obecnych jest 15 radnych, co stanowiło o prawomocności podejmowanych uchwał. Lista 

obecności stanowi załącznik do protokołu. 

Obecni: 

 Tomasz Baczyński

 Joanna Banaszczak

 Sławomir Bryliński

 Adam Gołębiewski

 Mariusz Gosławski

 Barbara Grudzień

 Eugenia Imbiorowska

 Andrzej Jóźwiak

 Piotr Kołpacki

 Andrzej Krawiec

 Diana Kret

 Krystyna Najdzion

 Andrzej Nożykowski

 Lucyna Parol

 Grzegorz Sztulc

Nagrania video z sesji są dostępne pod adresem:  

część I  

https://www.youtube.com/watch?v=6APJJF2oaW0 

część II 

https://www.youtube.com/watch?v=5r_wfq_J7Xw 

oraz w Biurze Rady Gminy w Będzinie 

https://www.youtube.com/watch?v=6APJJF2oaW0
https://www.youtube.com/watch?v=5r_wfq_J7Xw
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Pkt. 2. Porządek obrad i wnioski do porządku obrad. 

Cz. I ~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:00:58 – 00:06:49 

Zawiadomienie o sesji stanowi załącznik do protokołu. Wnioski do porządku obrad: 

 Joanna Banaszczak - wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wynagrodzenia

Wójta Gminy Będzino;

 Andrzej Nożykowski - wprowadzenie do porządku obrad projektów uchwał:

- Uchwała w sprawie określenia wzorów deklaracji o wysokości opłat za gospodarowanie odpadami

komunalnymi w Gminie Będzino; (na wniosek pracownika)

- Uchwała w sprawie określenia metody ustalania opłaty i stawek opłaty;

za gospodarowanie odpadami komunalnymi; (na wniosek pracownika)

- Uchwała w sprawie wyrażenia stanowiska na żądanie Wojewody Zachodniopomorskiego.

Protokół z głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.

2. Porządek obrad i wnioski do porządku obrad.

3. Wolna trybuna.

4. Podjęcie uchwał:

a) Projekt nr 1 – Uchwała w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Będzino na rok 2021;

b) Projekt nr 2 – Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej

Gminy Będzino na lata 2021-2029;

c) Projekt nr 3 – Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Gminy w Będzinie nr XII/113/07 z dnia

22 listopada 2007 r. w sprawie utworzenia i nadania Statutu Gminnemu Zakładowi

Komunalnemu w Będzinie;

d) Projekt nr 4 – Uchwała w sprawie przystąpienia Gminy Będzino do realizacji Programu

„Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej” – edycja 2020-2021 realizowanego ze środków

Solidarnościowego Funduszu Wsparcia Osób Niepełnosprawnych w roku 2021;

e) Projekt nr 5 – Uchwała w sprawie określenia zasad udzielania pomocy w ramach Programu

Ministra Rodziny i Polityki Społecznej "Opieka wytchnieniowa" - edycja 2021;

f) Projekt nr 6 – Uchwała w sprawie przyjęcia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w

Będzinie;

g) Projekt nr 7 – Uchwała w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy Będzino z

organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2021;

h) Projekt nr 8 – Uchwała w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2021 r.;

i) Projekt nr 9 – Uchwała w sprawie określenia rodzajów świadczeń przyznawanych w ramach

pomocy zdrowotnej dla nauczycieli korzystających z opieki zdrowotnej oraz warunków i

sposobu ich przyznawania;

j) Projekt nr 10 – Uchwała w sprawie uchwalenia Ramowego Harmonogramu Pracy Rady

Gminy w Będzinie na 2021 rok.

5. Informacja Wójta z działalności między sesjami i odpowiedzi na zapytania z ostatniej sesji.

6. Wolne wnioski i zapytania.
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7. Ustalenie tematów i terminu kolejnej sesji.

8. Zamknięcie obrad.

Ustalony porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.

2. Porządek obrad i wnioski do porządku obrad.

3. Wolna trybuna.

4. Podjęcie uchwał:

a) Projekt nr 1 – Uchwała w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Będzino na rok 2021;

b) Projekt nr 2 – Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy

Będzino na lata 2021-2029;

c) Projekt nr 3 – Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Gminy w Będzinie nr XII/113/07 z dnia

22 listopada 2007 r. w sprawie utworzenia i nadania Statutu Gminnemu Zakładowi

Komunalnemu w Będzinie;

d) Projekt nr 4 – Uchwała w sprawie przystąpienia Gminy Będzino do realizacji Programu

„Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej” – edycja 2020-2021 realizowanego ze środków

Solidarnościowego Funduszu Wsparcia Osób Niepełnosprawnych w roku 2021;

e) Projekt nr 5 – Uchwała w sprawie określenia zasad udzielania pomocy w ramach Programu

Ministra Rodziny i Polityki Społecznej "Opieka wytchnieniowa" - edycja 2021;

f) Projekt nr 6 – Uchwała w sprawie przyjęcia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w

Będzinie;

g) Projekt nr 7 – Uchwała w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy Będzino z

organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności

pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2021;

h) Projekt nr 8 – Uchwała w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2021 r.;

i) Projekt nr 9 – Uchwała w sprawie określenia rodzajów świadczeń przyznawanych w ramach

pomocy zdrowotnej dla nauczycieli korzystających z opieki zdrowotnej oraz warunków i sposobu

ich przyznawania;

j) Projekt nr 10 – Uchwała w sprawie uchwalenia Ramowego Harmonogramu Pracy Rady Gminy

w Będzinie na 2021 rok;

k) Projekt nr 11 – Uchwała w sprawie określenia wzorów deklaracji o wysokości opłat za

gospodarowanie odpadami komunalnymi w Gminie Będzino;

l) Projekt nr 12 – Uchwała w sprawie określenia metody ustalania opłaty i stawek opłaty

za gospodarowanie odpadami komunalnymi;

m) Projekt nr 13 – Uchwała w sprawie wyrażenia stanowiska na żądanie Wojewody

Zachodniopomorskiego;

n) Projekt nr 14 – Uchwała w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Będzino.

5. Informacja Wójta z działalności między sesjami i odpowiedzi na zapytania z ostatniej sesji.

6. Wolne wnioski i zapytania.

7. Ustalenie tematów i terminu kolejnej sesji.

8. Zamknięcie obrad.
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Głosowanie w sprawie przyjęcia zmiany porządku obrad: 

ZA: 14 radnych 

Tomasz Baczyński, Joanna Banaszczak, Krystyna Najdzion, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Sławomir 

Bryliński, Eugenia Imbiorowska, Barbara Grudzień, Piotr Kołpacki, Grzegorz Sztulc, Diana Kret, Mariusz 

Gosławski, Andrzej Nożykowski, Lucyna Parol 

PRZECIW: 0 radnych 

WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 

NIEOBECNYCH: 1 radny 

Adam Gołębiewski 

Zmieniony porządek obrad został przyjęty. 

Pkt. 3. Wolna trybuna. 

Cz. I ~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:06:50 – 00:17:53 

Głos w sprawie planowanego referendum ws. odwołania Wójta Gminy Będzino zabrał mieszkaniec Będzina 

Henryk Sawicki. Pełna wypowiedź znajduje się w transkrypcji sesji. 

Pkt. 4. Podjęcie uchwał: 

Cz. I ~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:17:54 – 02:27:46 

a) Uchwała w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Będzino na rok 2021; (projekt nr 1)

Informacje na temat przebiegu wydarzeń związanych z uchwalaniem budżetu przedstawił Andrzej

Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie). Dokonano procedowania projektu budżetu na

podstawie Uchwały nr XLVI/355/18 Rady Gminy W Będzinie z dnia 17 września 2018 r. w sprawie trybu prac

nad projektem uchwały budżetowej. Następnie informacje na temat pierwotnej uchwały budżetowej oraz

opinie przedstawiła Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino).

Opinie na temat pierwotnego projektu budżetu przedstawili przewodniczący poszczególnych komisji:

- Komisja Infrastruktury Technicznej – opinia negatywna

- Komisja Rolnictwa i Przemysłu – opinia negatywna

- Komisja Oświatowo-Społeczna – opinia negatywna

- Komisja Rewizyjna – opinia negatywna

- Komisja Skarg, Wniosków i Petycji – opinia negatywna

- Komisja Budżetowo-Finansowa – opinia negatywna

Informacje na temat planowanych zmian w pierwotnym projekcie budżetu przedstawił Andrzej Nożykowski 

(Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie), Dariusz Markowski (Zastępca Wójta) oraz członek komisji budżetowej 
Sławomir Bryliński (Radny). 

Dyskusja na temat punktu znajduje się w transkrypcji sesji. 

Następnie podjęto głosowanie nad autopoprawką wójta. 
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Głosowanie w sprawie przyjęcia autopoprawki wójta: 

ZA: 14 radnych 

Tomasz Baczyński, Joanna Banaszczak, Krystyna Najdzion, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Sławomir 

Bryliński, Eugenia Imbiorowska, Barbara Grudzień, Piotr Kołpacki, Grzegorz Sztulc, Diana Kret, Mariusz 

Gosławski, Andrzej Nożykowski, Lucyna Parol 

PRZECIW: 0 radnych 

WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 

NIEOBECNYCH: 1 radny 

Adam Gołębiewski 

Autopoprawka wójta została przyjęta. 

Następnie przystąpiono do głosowania nad wnioskami radnych o zmiany w budżecie. 

Głosowanie w sprawie przyjęcia wniosków radnych o zmiany w budżecie: 

ZA: 11 radnych 

Tomasz Baczyński, Joanna Banaszczak, Krystyna Najdzion, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Sławomir 

Bryliński, Eugenia Imbiorowska, Barbara Grudzień, Piotr Kołpacki, Andrzej Nożykowski, Lucyna Parol 

PRZECIW: 3 radnych 

Grzegorz Sztulc, Mariusz Gosławski, Diana Kret 

WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 

NIEOBECNYCH: 1 radny 

Adam Gołębiewski 

Wnioski radnych o zmiany w budżecie zostały przyjęte. 

Następnie informacje na temat zmienionej uchwały budżetowej oraz opinie przedstawiła Patrycja Woltmann 

(Skarbnik Gminy Będzino). 

Opinie na temat nowego, poprawionego projektu budżetu przedstawili przewodniczący poszczególnych 

komisji: 

 

- Komisja Infrastruktury Technicznej – opinia pozytywna 

- Komisja Rolnictwa i Przemysłu – opinia pozytywna 

- Komisja Oświatowo-Społeczna – opinia pozytywna 

- Komisja Rewizyjna – opinia pozytywna 

- Komisja Skarg, Wniosków i Petycji – opinia pozytywna 

- Komisja Budżetowo-Finansowa – opinia pozytywna 

Następnie przystąpiono do głosowania nad zmodyfikowanym projektem budżetu. 

Głosowanie w sprawie podjęcia Uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Będzino na rok 2021; 

ZA: 11 radnych 

Tomasz Baczyński, Joanna Banaszczak, Krystyna Najdzion, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Sławomir 

Bryliński, Eugenia Imbiorowska, Barbara Grudzień, Piotr Kołpacki, Andrzej Nożykowski, Lucyna Parol 

PRZECIW: 0 radnych 

WSTRZYMUJE SIĘ: 3 radnych 

Grzegorz Sztulc, Mariusz Gosławski, Diana Kret 

NIEOBECNYCH: 1 radny 

Adam Gołębiewski 

Uchwała budżetowa została przyjęta. 
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Cz. II ~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:00:00 – 02:33:59 

b) Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Będzino na lata 

2021-2029; (projekt nr 2) 

Projekt uchwały przedstawiła Patrycja Woltmann (Skarbnik). Protokół z głosowania stanowi załącznik do 

protokołu. Dyskusja na temat uchwały znajduje się w transkrypcji sesji. 

 

Opinie na temat projektu uchwały przedstawili przewodniczący poszczególnych komisji: 

 

- Komisja Infrastruktury Technicznej – opinia pozytywna 

- Komisja Rolnictwa i Przemysłu – opinia pozytywna 

- Komisja Oświatowo-Społeczna – opinia pozytywna 

- Komisja Rewizyjna – opinia pozytywna 

- Komisja Skarg, Wniosków i Petycji – opinia pozytywna 

- Komisja Budżetowo-Finansowa – opinia pozytywna 

Głosowanie w sprawie podjęcia Uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Będzino na lata 2021-2029; 

ZA: 11 radnych 

Tomasz Baczyński, Joanna Banaszczak, Krystyna Najdzion, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Sławomir 

Bryliński, Eugenia Imbiorowska, Barbara Grudzień, Piotr Kołpacki, Andrzej Nożykowski, Lucyna Parol 

PRZECIW: 0 radnych 

WSTRZYMUJE SIĘ: 3 radnych 

Grzegorz Sztulc, Mariusz Gosławski, Diana Kret 

NIEOBECNYCH: 1 radny 

Adam Gołębiewski 

Uchwała została podjęta.  

c) Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Gminy w Będzinie nr XII/113/07 z dnia 22 listopada 2007 r. 

w sprawie utworzenia i nadania Statutu Gminnemu Zakładowi Komunalnemu w Będzinie; 

(projekt nr 3) 

Projekt uchwały przedstawił Andrzej Nowak (Kierownik Gminnego Zakładu Komunalnego w Będzinie). Protokół 

z głosowania stanowi załącznik do protokołu. Dyskusja na temat uchwały znajduje się w transkrypcji sesji. 

Głosowanie w sprawie podjęcia Uchwały zmieniającej uchwałę Rady Gminy w Będzinie nr XII/113/07 z dnia 22 

listopada 2007 r. w sprawie utworzenia i nadania Statutu Gminnemu Zakładowi Komunalnemu w Będzinie 

ZA: 2 radnych 

Mariusz Gosławski, Diana Kret 

PRZECIW: 11 radnych 

Tomasz Baczyński, Joanna Banaszczak, Krystyna Najdzion, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Sławomir 

Bryliński, Eugenia Imbiorowska, Barbara Grudzień, Piotr Kołpacki, Andrzej Nożykowski, Lucyna Parol 

WSTRZYMUJE SIĘ: 1 radny 

Grzegorz Sztulc 

NIEOBECNYCH: 1 radny 

Adam Gołębiewski 

Uchwała nie została podjęta.  
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d) Uchwała w sprawie przystąpienia Gminy Będzino do realizacji Programu „Asystent osobisty 

osoby niepełnosprawnej” – edycja 2020-2021 realizowanego ze środków Solidarnościowego 

Funduszu Wsparcia Osób Niepełnosprawnych w roku 2021; (projekt nr 4) 

Projekt uchwały przedstawił Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie). Protokół z 

głosowania stanowi załącznik do protokołu. Dyskusja na temat uchwały znajduje się w transkrypcji sesji. 

Głosowanie w sprawie podjęcia Uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Będzino do realizacji Programu 

„Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej” – edycja 2020-2021 realizowanego ze środków 

Solidarnościowego Funduszu Wsparcia Osób Niepełnosprawnych w roku 2021; 

ZA: 14 radnych 

Tomasz Baczyński, Joanna Banaszczak, Krystyna Najdzion, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Sławomir 

Bryliński, Eugenia Imbiorowska, Barbara Grudzień, Piotr Kołpacki, Grzegorz Sztulc, Diana Kret, Mariusz 

Gosławski, Andrzej Nożykowski, Lucyna Parol 

PRZECIW: 0 radnych 

WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 

NIEOBECNYCH: 1 radny 

Adam Gołębiewski 

Uchwała została podjęta.  

e) Uchwała w sprawie określenia zasad udzielania pomocy w ramach Programu Ministra Rodziny i 

Polityki Społecznej "Opieka wytchnieniowa" - edycja 2021; (projekt nr 5) 

Projekt uchwały przedstawił Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie). Protokół z 

głosowania stanowi załącznik do protokołu. Dyskusja na temat uchwały znajduje się w transkrypcji sesji. 

Głosowanie w sprawie podjęcia Uchwały w sprawie określenia zasad udzielania pomocy w ramach Programu 

Ministra Rodziny i Polityki Społecznej "Opieka wytchnieniowa" - edycja 2021; 

ZA: 14 radnych 

Tomasz Baczyński, Joanna Banaszczak, Krystyna Najdzion, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Sławomir 

Bryliński, Eugenia Imbiorowska, Barbara Grudzień, Piotr Kołpacki, Grzegorz Sztulc, Diana Kret, Mariusz 

Gosławski, Andrzej Nożykowski, Lucyna Parol 

PRZECIW: 0 radnych 

WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 

NIEOBECNYCH: 1 radny 

Adam Gołębiewski 

Uchwała została podjęta.  
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f) Uchwała w sprawie przyjęcia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie; 

(projekt nr 6) 

Projekt uchwały przedstawił Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie). Protokół z 

głosowania stanowi załącznik do protokołu. Dyskusja na temat uchwały znajduje się w transkrypcji sesji. 

Głosowanie w sprawie przyjęcia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie; 

ZA: 13 radnych 

Tomasz Baczyński, Joanna Banaszczak, Krystyna Najdzion, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Eugenia 

Imbiorowska, Barbara Grudzień, Piotr Kołpacki, Grzegorz Sztulc, Diana Kret, Mariusz Gosławski, Andrzej 

Nożykowski, Lucyna Parol 

PRZECIW: 0 radnych 

WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 

NIEOBECNYCH: 2 radnych 

Adam Gołębiewski, Sławomir Bryliński 

Uchwała została podjęta.  

g) Uchwała w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy Będzino z organizacjami 

pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na rok 2021; (projekt nr 7) 

Projekt uchwały przedstawił Łukasz Lipiński (Podinspektor ds. profilaktyki i spraw społecznych). Protokół z 

głosowania stanowi załącznik do protokołu. Dyskusja na temat uchwały znajduje się w transkrypcji sesji. 

Głosowanie w sprawie podjęcia Uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy Będzino z 

organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na rok 2021 

ZA: 14 radnych 

Tomasz Baczyński, Joanna Banaszczak, Krystyna Najdzion, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Sławomir 

Bryliński, Eugenia Imbiorowska, Barbara Grudzień, Piotr Kołpacki, Grzegorz Sztulc, Diana Kret, Mariusz 

Gosławski, Andrzej Nożykowski, Lucyna Parol 

PRZECIW: 0 radnych 

WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 

NIEOBECNYCH: 1 radny 

Adam Gołębiewski 

Uchwała została podjęta.  
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h) Uchwała w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2021 r.; (projekt nr 8) 

Projekt uchwały przedstawił Łukasz Lipiński (Podinspektor ds. profilaktyki i spraw społecznych). Protokół z 

głosowania stanowi załącznik do protokołu. Dyskusja na temat uchwały znajduje się w transkrypcji sesji. 

Głosowanie w sprawie podjęcia Uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2021 r. 

ZA: 14 radnych 

Tomasz Baczyński, Joanna Banaszczak, Krystyna Najdzion, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Sławomir 

Bryliński, Eugenia Imbiorowska, Barbara Grudzień, Piotr Kołpacki, Grzegorz Sztulc, Diana Kret, Mariusz 

Gosławski, Andrzej Nożykowski, Lucyna Parol 

PRZECIW: 0 radnych 

WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 

NIEOBECNYCH: 1 radny 

Adam Gołębiewski 

Uchwała została podjęta.  

i) Uchwała w sprawie określenia rodzajów świadczeń przyznawanych w ramach pomocy zdrowotnej 

dla nauczycieli korzystających z opieki zdrowotnej oraz warunków i sposobu ich przyznawania; 

(projekt nr 9) 

Projekt uchwały przedstawił Tomasz Wirkus (Inspektor ds. oświaty). Protokół z głosowania stanowi załącznik do 

protokołu. Dyskusja na temat uchwały znajduje się w transkrypcji sesji. 

Głosowanie w sprawie podjęcia Uchwały w sprawie określenia rodzajów świadczeń przyznawanych w ramach 

pomocy zdrowotnej dla nauczycieli korzystających z opieki zdrowotnej oraz warunków i sposobu ich 

przyznawania; 

ZA: 14 radnych 

Tomasz Baczyński, Joanna Banaszczak, Krystyna Najdzion, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Sławomir 

Bryliński, Eugenia Imbiorowska, Barbara Grudzień, Piotr Kołpacki, Grzegorz Sztulc, Diana Kret, Mariusz 

Gosławski, Andrzej Nożykowski, Lucyna Parol 

PRZECIW: 0 radnych 

WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 

NIEOBECNYCH: 1 radny 

Adam Gołębiewski 

Uchwała została podjęta.  
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j) Uchwała w sprawie uchwalenia Ramowego Harmonogramu Pracy Rady Gminy w Będzinie na 2021 

rok; (projekt nr 10) 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady. Protokół z głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

Dyskusja na temat uchwały znajduje się w transkrypcji sesji. 

Głosowanie w sprawie podjęcia Uchwału w sprawie uchwalenia Ramowego Harmonogramu Pracy Rady 

Gminy w Będzinie na 2021 rok 

ZA: 13 radnych 

Tomasz Baczyński, Joanna Banaszczak, Krystyna Najdzion, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Sławomir 

Bryliński, Eugenia Imbiorowska, Piotr Kołpacki, Grzegorz Sztulc, Diana Kret, Mariusz Gosławski, Andrzej 

Nożykowski, Lucyna Parol 

PRZECIW: 0 radnych 

WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 

NIEOBECNYCH: 2 radnych 

Adam Gołębiewski, Barbara Grudzień 

Uchwała została podjęta.  

k) Uchwała w sprawie określenia wzorów deklaracji o wysokości opłat za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi w Gminie Będzino; (projekt nr 11) 

Projekt uchwały przedstawił Eliza Szpakiewicz (Podinspektor ds. gospodarki komunalnej). Protokół z głosowania 

stanowi załącznik do protokołu. Dyskusja na temat uchwały znajduje się w transkrypcji sesji. 

Głosowanie w sprawie podjęcia Uchwały w sprawie określenia wzorów deklaracji o wysokości opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi w Gminie Będzino; 

ZA: 14 radnych 

Tomasz Baczyński, Joanna Banaszczak, Krystyna Najdzion, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Sławomir 

Bryliński, Eugenia Imbiorowska, Barbara Grudzień, Piotr Kołpacki, Grzegorz Sztulc, Diana Kret, Mariusz 

Gosławski, Andrzej Nożykowski, Lucyna Parol 

PRZECIW: 0 radnych 

WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 

NIEOBECNYCH: 1 radny 

Adam Gołębiewski 

Uchwała została podjęta.  
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l) Uchwała w sprawie określenia metody ustalania opłaty i stawek opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi; (projekt nr 12) 

Projekt uchwały przedstawił Eliza Szpakiewicz (Podinspektor ds. gospodarki komunalnej). Protokół z głosowania 

stanowi załącznik do protokołu. Dyskusja na temat uchwały znajduje się w transkrypcji sesji. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) złożył wniosek formalny o obniżenie stawki 

w § 1. pkt 3 z 81 zł na 58 zł. 

Głosowanie w sprawie wniosku formalnego; 

ZA: 13 radnych 

Tomasz Baczyński, Joanna Banaszczak, Krystyna Najdzion, Andrzej Jóźwiak, Sławomir Bryliński, Eugenia 

Imbiorowska, Barbara Grudzień, Piotr Kołpacki, Grzegorz Sztulc, Diana Kret, Mariusz Gosławski, Andrzej 

Nożykowski, Lucyna Parol 

PRZECIW: 0 radnych 

WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 

NIEOBECNYCH: 2 radnych 

Adam Gołębiewski, Andrzej Krawiec 

Wniosek został przyjęty.  

Następnie poddano pod głosowanie projekt uchwały. 

Głosowanie w sprawie podjęcia Uchwały w sprawie określenia metody ustalania opłaty i stawek opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi; 

ZA: 8 radnych 

Joanna Banaszczak, Krystyna Najdzion, Eugenia Imbiorowska, Grzegorz Sztulc, Diana Kret, Mariusz 

Gosławski, Andrzej Nożykowski, Lucyna Parol 

PRZECIW: 4 radnych 

Tomasz Baczyński, Andrzej Jóźwiak, Piotr Kołpacki, Sławomir Bryliński 

WSTRZYMUJE SIĘ: 1 radna 

Barbara Grudzień 

NIEOBECNYCH: 2 radnych 

Adam Gołębiewski, Andrzej Krawiec 

Uchwała została podjęta.  
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m) Uchwała w sprawie wyrażenia stanowiska na żądanie Wojewody Zachodniopomorskiego;

(projekt nr 13)

Prowadzenie sesji objął Wiceprzewodniczący Rady Gminy w Będzinie Andrzej Jóźwiak, który przedstawił 

również projekt uchwały i załączniki. Protokół z głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

Głosowanie w sprawie podjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia stanowiska na żądanie Wojewody 

Zachodniopomorskiego; 

ZA: 9 radnych 

Tomasz Baczyński, Joanna Banaszczak, Krystyna Najdzion, Andrzej Jóźwiak, Sławomir Bryliński, Eugenia 

Imbiorowska, Barbara Grudzień, Piotr Kołpacki, Lucyna Parol 

PRZECIW: 1 radny 

Mariusz Gosławski 

WSTRZYMUJE SIĘ: 2 radnych 

Diana Kret, Grzegorz Sztulc 

NIEOBECNYCH: 3 radnych 

Adam Gołębiewski, Andrzej Nożykowski, Andrzej Krawiec 

Uchwała została podjęta. 

n) Uchwała w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Będzino; (projekt nr 14)

Prowadzenie sesji objął Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie Andrzej Nożykowski. Projekt uchwały

przedstawiła Joanna Banaszczak (Radna). Protokół z głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Głosowanie w sprawie podjęcia Uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Będzino.

ZA: 10 radnych 

Tomasz Baczyński, Joanna Banaszczak, Krystyna Najdzion, Andrzej Jóźwiak, Sławomir Bryliński, Eugenia 

Imbiorowska, Barbara Grudzień, Piotr Kołpacki, Lucyna Parol, Andrzej Nożykowski 

PRZECIW: 3 radnych 

Mariusz Gosławski, Diana Kret, Grzegorz Sztulc 

WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 

NIEOBECNYCH: 2 radnych 

Adam Gołębiewski, Andrzej Krawiec 

Uchwała została podjęta. 

Pkt. 5. Informacja Wójta z działalności między sesjami i odpowiedzi na 

zapytania z ostatniej sesji. 

Cz. II ~Czas rejestracji w nagraniu video: 02:34:00 – 02:35:08 

Przewodniczący poinformował, że wójt przesłał informacje ze swojej działalności. Poprosił o przesłanie 

informacji wszystkim radnym oraz opublikowanie na stronie Urzędu Gminy. Cała wypowiedź znajduje się w 

transkrypcji sesji. 



14 

Pkt. 6. Wolne wnioski i zapytania. 

Cz. II ~Czas rejestracji w nagraniu video: 02:35:09 – 03:12:18 

Wypowiedzi, wnioski i zapytania radnych znajdują się w transkrypcji sesji. 

Pkt. 7. Ustalenie tematów i terminu kolejnej sesji. 

Cz. II ~Czas rejestracji w nagraniu video: 03:12:19 – 03:13:06 

Wszystkie wypowiedzi znajdują się w transkrypcji sesji. 

Pkt. 8. Zamknięcie obrad. 

Cz. II ~Czas rejestracji w nagraniu video: 03:13:07

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie zamknął XXXI Sesję Rady 

Gminy w Będzinie.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy w Będzinie 

Andrzej Jóźwiak 

Przygotował: Mateusz Dębowski 

Data przyjęcia protokołu: 

25.03.2021
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Załącznik nr 4 do Protokołu z XXXI Sesji Rady Gminy w Będzinie 

Pkt. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

Cz. I ~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:00:00 – 00:00:57 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę państwa witam wszystkich serdecznie. Rozpoczynamy obrady trzydziestej 

pierwszej sesji ósmej kadencji, witam na tej dzisiejszej sesji wszystkich radnych. Z 

potwierdzenia listy i zgłoszenia państwa do transmisji jest 15 radnych, czyli jesteśmy 

wszyscy, co prawda Pan Adam Gołębiewski na razie ma zasięg jedzie samochodem, ale 

jest też z nami. Witam na dzisiejszej sesji też pana radcę prawnego pana Sebastiana 

Owczarzaka, który uczestniczy w obradach. I proszę państwa w porządku obrad w pkt 1 

otworzyłem sesję, jak również stwierdzam jej prawomocność, jako że jest nas w 

komplecie 15. 

Pkt. 2. Porządek obrad i wnioski do porządku obrad. 

Cz. I ~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:00:58 – 00:06:49 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

W punkcie drugim mamy porządek obrad i wnioski do porządku obrad. Czy ktoś z 

państwa ma wnioski do porządku obrad? Proszę bardzo. Proszę pani Joanna 

Banaszczak.  

Joanna Banaszczak (Radna) 

Dziękuję, Panie Przewodniczący. Panie Przewodniczący, Wysoka Rado w imieniu Klubu 

Radnych Samorządność, chciałam prosić o wprowadzenie dodatkowej uchwały do 

porządku obrad. Projekt uchwały w sprawie wynagrodzenia Wójta Gminy Będzino. 

Dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę. Ja proszę państwa, chciałbym wprowadzić też tutaj 1 uchwałę, 

dotyczącą bezpośrednio mojej osoby, jako że pan wójt wystąpił do wojewody o 

wygaszenie mojego mandatu, w związku z tym rada musi zająć w tej sprawie stanowisko 

i też chciałbym taki punkt wprowadzić. Projekt uchwały dotyczący zajęcia stanowiska 

przez radę w sprawie wygaśnięcia mandatu Andrzeja Nożykowskiego. Proszę, czy jeszcze 

jakieś są propozycje? Nie widzę tutaj pracownika Urzędu Gminy, który by nam 

wprowadził zmiany, bo mamy 2 uchwały śmieciowe, które omawialiśmy na komisji 
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natomiast nie mamy osoby zgłaszającej. W związku z powyższym chyba ja sobie będę 

musiał na to pozwolić.  

Adam Gołębiewski (Radny) 

Albo nie są konieczne te ustawy. Uchwały.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę państwa, mamy 1 dodatkową uchwałę w sprawie Ustalenia wzorów deklaracji o 

wysokości opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi w gminie Będzino jako 1 

projekt i drugi projekt w sprawie określenia metody ustalania opłaty stawek opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi, mamy dodatkowo te 2 uchwały. Czy ktoś z 

Państwa radnych jeszcze ma jakieś propozycje? Jeśli nie ma ja bym proponował 

przegłosować porządek dzisiejszej... a proszę pan Baczyński.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Chciałbym poprosić o to, zacznę od tego że nie zgadzam się z zarządzeniem nr 176 Pana 

wójta odnośnie tych pracowników, że nie możemy ich prawda zapytać, zobaczyć, 

porozmawiać z nimi. Chciałbym poprosić ich na wolne wnioski zapytania tą osobę, która 

jest zatrudniona od jakiegoś czasu do pozyskiwania funduszy zewnętrznych. Także to 

jest taka moja prośba na wolne wnioski i zapytania. Dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę Państwa przegłosujemy porządek obrad z wprowadzonymi zmianami do 

porządku i proponuje wcześniej w uchwale mieliśmy złożonych 10 projektów uchwał i 

proponuje jako jedenastą uchwałę w sprawie wzoru deklaracji, jako 12 uchwałę w 

sprawie stawek za odpady, jako trzynastą w sprawie zajęcia stanowiska przez radę w 

sprawie wygaśnięcia mandatu i 14 uchwałę w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta 

Gminy Będzino. Przegłosujemy, kto z państwa radnych jest za proponowanym 

porządkiem obrad z wprowadzonymi zmianami i głosujemy kolejno pan Andrzej Jóźwiak. 

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Piotr Kołpacki. 

Piotr Kołpacki (Radny) 

Za. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pani Joanna Banaszczak. 

Joanna Banaszczak (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Barbara Grudzień 

Barbara Grudzień (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Andrzej Krawiec 

Andrzej Krawiec (Radny) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Eugenia Imbiorowska. 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Grzegorz Sztulc. 

Grzegorz Sztulc (Radny) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Lucyna Parol. 

Lucyna Parol (Radna) 

Za. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Krystyna Najdzion. 

Krystyna Najdzion (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Diana Kret. 

Diana Kret (Radna) 

Jestem za.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Tomasz Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Sławomir Bryliński. 

Sławomir Bryliński (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Mariusz Gosławski. 

Mariusz Gosławski (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Czy jest na linii pan Gołębiewski? No niestety nie ma, nie mamy łączności, w związku z 

tym stwierdzam, że porządek obrad został przyjęty 14 osób głosujących, 14 głosów za 

przyjęciem, a przepraszam jeszcze ja nie oddałem głosu. Jestem również za, także 14 

głosujących jest za przyjęciem proponowanego porządku obrad.  
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Pkt. 3. Wolna trybuna. 

Cz. I ~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:06:50 – 00:17:53 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Punkt trzeci wolna trybuna. I tutaj do wolnej trybuny, na wstępie zgłosiły się 2 osoby, ale 

pan Henryk Sawicki i i pan Augustyniak, ale pan Augustyniak się wycofał, w związku z tym 

widzę jest na łączach też pan Henryk Sawicki. I proszę oddaję głos w ramach wolnej 

trybuny. Proszę panie Henryku.  

Henryk Sawicki (Mieszkaniec) 

dzień dobry państwu. Panie przewodniczący, Panie i Panowie radni, mieszkańcy gminy 

Będzino. Jestem pełnomocnikiem dziewięcioosobowej grupy obywateli, inicjatora 

referendum w sprawie odwołania Wójta Gminy Będzino pana Mariusza Jaroniewskiego 

przed upływem kadencji. Korzystając z okazji, jaką daje mi wolna trybuna chcę 

przedstawić państwu kilka istotnych w tej sprawie informacji. 11 stycznia 2021 roku 

pełnomocnik grupy obywateli inicjatora referendum złożył na piśmie powiadomienie do 

Wójta Gminy Będzino i komisarza wyborczego w Krajowym Biurze Wyborczym 

Delegatura w Koszalinie o zamiarze przeprowadzenia referendum w sprawie odwołania 

Wójta Gminy Będzino Mariusza Jaroniewskiego przed upływem kadencji. Ogłoszenie 

zamiaru przeprowadzenia referendum zostało podane do publicznej wiadomości w 

sposób zwyczajowo przyjęty w gminie Będzino. Ogłoszenie zostało opublikowane w 

Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Gminy Będzino, w zakładce postanowienia, 

obwieszczenia, zawiadomienia, na stronie bedzino.pl Gmina Będzino lokalne informacje 

z gminy Będzino, na tablicy ogłoszeń w Urzędzie Gminy Będzino. Wydrukowane 

ogłoszenia zostały także umieszczone na tablicach ogłoszeń w poszczególnych 

sołectwach gminy Będzino. Została rozpoczęta procedura zbierania podpisów 

mieszkańców naszej gminy, popierających inicjatywę referendum w sprawie odwołania 

Wójta Gminy Będzino Mariusza Jaroniewskiego przed upływem kadencji. Uzasadnienie 

odwołania Wójta Gminy Będzino, stanowią następujące okoliczności po pierwsze. 

Nieudzielenie przez Radę Gminy Będzino Wójtowi Gminy Będzino, absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za rok 2019 została podjęta uchwała nr XXV/157/20 Rady Gminy 

Będzino z dnia 28 sierpnia 2020 roku. Co ważne uchwała dotycząca nieudzielenia 

wójtowi absolutorium została pozytywnie zaopiniowana przez Regionalną Izbę 

Obrachunkową w Szczecinie, uchwała składu orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 15 września 2020 roku. Po drugie, nieudzielenie 

przez Radę Gminy Będzino Wójtowi Gminy Będzino, wotum zaufania po 

przeprowadzeniu debaty nad raportem w stanie o stanie gminy podjęta została uchwała 

nr XXV/155/20 Rady Gminy Będzino z dnia 28 sierpnia 2020 roku. Po trzecie 

wykorzystywanie przez Wójta Gminy Będzino co najmniej w sposób sprzeczny z 

postanowieniami umowy dotacji PFRON samochodu przeznaczonego wyłącznie do 

przewozu osób niepełnosprawnych, będącego w użytkowaniu Stowarzyszenie Lepsze 

Jutro z siedzibą w Będzinie prowadzącego Środowiskowy Dom Samopomocy Razem 

Radośniej w Będzinie. Co ważne, fakt nieuprawnionego wykorzystywania pojazdu przez 
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Wójta Gminy Będzino został potwierdzony przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy Będzino 

i został sporządzony raport komisji rewizyjnej z dnia 28 kwietnia 2020 roku. Po czwarte. 

Podjęcie przez Wójta Gminy Będzino działań zmierzających do realizacji inwestycji, 

polegającej na budowie punktu selektywnej zbiórki odpadów komunalnych na działce 

gruntu nr 85/13 położonej w miejscowości Będzino .W tej sprawie Wójt Gminy Będzino 

ignoruje sprzeciw Rady Gminy Będzino. Została w tej sprawie podjęta uchwała nr 

XXVII/171/20 w dniu 8 października 2020 roku. Oraz zdecydowany sprzeciw 

mieszkańców Będzina wyrażony w trakcie przeprowadzonych konsultacji społecznych w 

dniu 11 czerwca 2016 roku. W ocenie inicjatora referendum zachowanie Wójta Gminy 

Będzino w tej sprawie świadczy o tym, że działa on na szkodę interesu publicznego 

mieszkańców gminy, całkowicie lekceważąc ich wolę. I po piąte brak współpracy Wójta 

Gminy Będzino z Radą Gminy Będzino, co przejawia się wręcz ostentacyjnym 

lekceważeniem radnych i Rady Gminy Będzino. W szczególności Wójt Gminy Będzino nie 

składa sprawozdań ze swojej działalności w okresie pomiędzy sesjami, nie uczestniczy w 

sesjach Rady Gminy Będzino, nie odpowiada na zadawane pytania i interpelacje radnych 

oraz zapytania mieszkańców gminy. I po szóste. Wójt Gminy Będzino nie realizuje swoich 

wyborczych obietnic. Kompletnie ignoruje potrzeby dużej części mieszkańców gminy. W 

ocenie grupy obywateli inicjatora referendum, Wójt Gminy Będzino nie realizuje 

przyjętej Strategii Rozwoju Gminy Będzino na lata 2016-2022, przyjętej uchwałą Rady 

Gminy Będzino nr XX/154/16 30 czerwca 2016 roku. Realizowane inwestycje na 

podstawie decyzji wójta pod względem priorytetów rozmijają się z rzeczywistymi 

potrzebami i interesem publicznym mieszkańców gminy Będzino. Wszystkie powyższe 

okoliczności spowodowały, że inicjator referendum postanowił zorganizować 

referendum lokalne w sprawie odwołania Wójta Gminy Będzino przed upływem 

kadencji. Dając w ten sposób szansę mieszkańcom gminy do wyrażenia swojego 

stanowiska w tej sprawie. Rodzaj stawianych zastrzeżeń i uwag, postawa Wójta Gminy 

Będzino wskazują, że mieszkańcy powinni mieć szansę wypowiedzenia się co do tego, 

czy są oni zainteresowani dalszym pełnieniem przez Mariusza Jaroniewskiego funkcji 

Wójta Gminy Będzino. Każdy z mieszkańców naszej gminy biorący udział w wyborach 

samorządowych ma niezbywalne prawo do swojej oceny i swojego wyboru. Trzeba to 

bezwarunkowo uszanować. Ci, którzy nie głosowali w 2018 roku na obecnego wójta 

dosyć szybko po wyborach zorientowali się, że mieli rację, ale też bardzo wielu 

mieszkańców naszej gminy, których głosy przyczyniły się do wyboru pana Mariusza 

Jaroniewskiego na stanowisko wójta doszło do wniosku, że popełnili poważny błąd. 

Wszystkim nam zdarza się popełniać błędy, ale chodzi o to, aby te błędy w miarę szybko 

naprawić. W normalnym trybie można to zrobić dopiero za 3 lata, w terminie następnych 

wyborów samorządowych. Jednak takie rozwiązanie, powoduje, że jeszcze przez wiele lat 

będziemy musieli się godzić na taki styl zarządzania naszą gminą, jaki prezentuje pan 

Mariusz Jaroniewski. Obywatele naszej społeczności lokalnej mają jednak do dyspozycji 

także inne narzędzia. Ustawa o referendum lokalnym z 15 września 2000 roku daje 

mieszkańcom gminy możliwość odwołania wójta przed upływem kadencji. Takie 

narzędzie właśnie zostało uruchomione i to od naszej woli i aktywności społecznej 

zależy, czy ta szansa zostanie należycie wykorzystana. Od miesięcy w wielu 

miejscowościach i w wielu środowiskach naszej gminy narasta sprzeciw wobec sposobu 

sprawowania urzędu wójta przez pana Mariusza Jaroniewskiego. To z tej przyczyny na 

początku stycznia zawiązała się 9 osobowa grupa obywateli, inicjator referendum. Jest to 



7 
Transkrypcja z XXXI Sesji Rady Gminy w Będzinie, 28.01.2021 r. 

 

formalna grupa osób, mająca zdolność prawną do zainicjowania referendum. Gorąco 

zachęcamy mieszkańców naszej gminy do składania podpisów poparcia referendum w 

sprawie odwołania wójta gminy Będzino przed upływem kadencji. Listy z podpisami 

osób popierających referendum będą dostarczone tylko i wyłącznie do komisarza 

wyborczego w Koszalinie. Podkreślam to jeszcze raz, to od naszej woli i aktywności 

społecznej zależy, czy to referendum będzie skuteczne. Obiecujemy, że będziemy 

regularnie informować mieszkańców naszej gminy o kolejnych etapach, jakie będą 

następowały w tej sprawie aż do zakończenia referendum. Wkrótce uruchomiona 

zostanie strona na Facebooku dotycząca referendum. Będą tam umieszczane na bieżąco 

aktualne informacje, dotyczące tego wydarzenia. Strona będzie posiadała regulamin, 

który bardzo restrykcyjne będzie określał zasady. Administratorzy będą dbali o poziom 

dyskusji. Dziękuję za uwagę.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję bardzo, proszę czy ktoś z państwa radnych, chciałby tutaj też zabrać jakiś głosy, 

jakieś zapytania? Jeśli nie, kończymy punkt wolna trybuna. 

Pkt. 4. Podjęcie uchwał: 

Cz. I ~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:17:54 – 02:27:46 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Przechodzimy do kolejnego punktu, punkt czwarty podjęcie uchwał. I tutaj jako pierwszą 

uchwałę mamy projekt pierwszy uchwała w sprawie uchwalenia budżetu gminy Będzino 

na rok 2021. Ja tutaj, jeśli tutaj też była proszę państwa jasność w tej sprawie. Budżet 

mieliśmy, nie podjęliśmy budżetu na sesji w dniu 27 bodajże grudnia, jako że na 

posiedzeniu komisji w dniu 15 grudnia, kiedy omówiliśmy szczegóły budżetu, 

zaproponowaliśmy wprowadzenie zmian przez Radę Gminy do budżetu, nie naruszając 

ani dochodów ani wydatków, nie powodując wzrostu deficytu budżetu. Taki wniosek w 

imieniu komisji złożyłem do pana wójta, przedstawiało się to w następujący sposób. W 

nawiązaniu do wspólnego posiedzenia komisji, które odbyło się w dniu 15 grudnia 

2020r. wnioskujemy o dokonanie następujących zmian w projekcie budżetu na 2021 rok: 

w dziale 750 wydatki - Administracja publiczna, Rozdział 75022 - Rady Gmin (miast i 

miast na prawach powiatu) , paragraf 4190, Nagrody konkursowe (Piękna Wieś) – 

zmniejszenie z 9.500,00 zł na 8.000,00 zł; @ pkt 2 W dziale 750 - Administracja publiczna, 

Rozdział 75022 - Rady Gmin, paragraf 3020 – Wydatki osobowe nie zaliczone do 

wynagrodzeń (Fundusz przewodniczącego) zmniejszenie z 5.000,00 na 2 000,00 zł; W 

dziale 750 - Administracja publiczna, Rozdział 75075 - Promocja jednostek samorządu 

terytorialnego zmniejszenie z 35.500,00 do 25 500,00 zł; Z powyższych oszczędności W 

dziale 750 – Administracja publiczna, Rozdział 75022 - Rady Gmin (miast i miast na 

prawach powiatu), dodanie kwoty na obsługę radcy prawnego dla Rady Gminy, na kwotę 

14.500,00 zł. Paragraf zgodny z zasadami księgowości jednostek samorządowych; W 

dziale 750 - Administracja publiczna, Rozdział 75023 - Urzędy gmin, paragraf 4220 - 

Zakup środków żywności zmniejszenie z 7.000,00 zł na 5.000,00 zł; W pkt 6 poprawka w 
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dziale 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, Rozdział 92109 – Domy i ośrodki 

kultury, świetlice i kluby, Paragraf 4270 - Zakup usług remontowych , (dotyczący świetlicy 

w Strachominie) – przeniesienie środków w wysokości 100.000,00 zł do rezerwy do czasu 

wyjaśnienia zakresu ich przeznaczenia oraz zakresu planowanych inwestycji związanych 

ze świetlicą w Strachominie; W dziale 010 – Rolnictwo i łowiectwo, Rozdział 01010 

infrastruktura wodociągowa i sanitarna wsi, Paragraf 6050 – Wydatki inwestycyjne 

jednostek budżetowych, zgodnie z zapisem działu IV wydatki majątkowe: Projekt 

kanalizacji Tymień + wykonanie, przeniesienie pozycji do rezerwy do czasu wyjaśnienia 

zakresu przeznaczenia tych środków w wysokości 176.000,00 zł; 8 poprawka w dziale 

754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, Rozdział 75412 Ochotnicze 

straże pożarne, Paragraf 6230 - Dotacje celowe, zgodnie z zapisem działu IV wydatki 

majątkowe Urzędu Gminy , pozycja OSP Mścice 300.000,00 zł rozdzielić na: - OSP 

Będzino – Budowa zaplecza socjalnego – 100.000,00 zł; - OSP Dobrzyca – Zabezpieczenie 

kredytu na spłatę odsetek – 15.000,00 zł; - OSP Mścice – Wprowadzić kwotę, która 

pozostanie z tej pozycji – 185.000,00 zł. W dniu 23 grudnia otrzymałem od pana wójta 

odpowiedź i cytuje: W odpowiedzi na wniosek, zresztą wniosek który składałem był 

poparty zgodą radnych i komisji, które obradowały 15 grudnia. W odpowiedzi na 

wniosek Przewodniczącego Rady Gminy w Będzinie Pana Andrzeja Nożykowskiego z dnia 

21 grudnia 2020 roku o dokonanie zmian w projekcie budżetu Gminy Będzino na rok 

obrachunkowy 2021, które zostały wyszczególnione w treści tego pisma, Wójt Gminy 

Będzino wyjaśnia, że nie wyraża zgody na wprowadzenie zmian, o których mowa w ww. 

piśmie, w projekcie budżetu Gminy Będzino na rok obrachunkowy 2021. W pierwszej 

kolejności Wójt Gminy Będzino wyjaśnia, że wniosek o dokonanie zmian w projekcie 

budżetu Gminy nie może pochodzić od Przewodniczącego Rady Gminy w Będzinie. Na 

zasadzie art. 19 ust. 2 zdanie ustawy z dnia 8 marca 1990 roku, zadaniem 

przewodniczącego jest wyłącznie organizowanie pracy rady oraz prowadzenie obrad 

rady. Nie jest kompetencją przewodniczącego rady gminy postulowanie wprowadzenia 

zmian do projektu uchwały budżetowej. Prowadzenie w treści pisma z 21 grudnia 2020 

roku zasygnalizowano, że wniosek o dokonanie zmian w projekcie budżetu Gminy 

Będzino na rok obrachunkowy 2021 nawiązuje do wspólnego posiedzenia komisji, które 

odbyło się w dniu 15 grudnia 2020 roku, brak jednak jakiegokolwiek umocowania 

Przewodniczącego Rady Gminy w Będzinie Pana Andrzeja Nożykowskiego do działania w 

imieniu komisji Rady Gminy w Będzinie oraz wystąpienia do Wójta Gminy Będzino o 

dokonanie zmian w projekcie uchwały budżetowej. Niezależnie od powyższego godzi się 

zauważyć, że w myśl art. 233 ustawy o finansach publicznych, inicjatywa w sprawie 

sporządzenia projektu uchwały budżetowej, uchwały o prowizorium budżetowym oraz 

uchwały o zmianie uchwały budżetowej przysługuje wyłącznie zarządowi jednostki 

samorządu terytorialnego. Ilekroć w ustawie jest mowa o zarządzie jednostki samorządu 

terytorialnego rozumie się przez to również wójta, burmistrza lub prezydenta miasta. 

Nadto, zgodnie z art. 240 ust. 2 ww. ustawy, bez zgody zarządu jednostki samorządu 

terytorialnego, organu stanowiącego jednostki samorządu terytorialnego nie może 

wprowadzić w projekcie uchwały budżetowej jednostki samorządu terytorialnego zmian 

powodujących zmniejszenie dochodów lub zwiększenie wydatków i jednocześnie 

zwiększenie deficytu budżetu jednostki samorządu terytorialnego. Przepisy 

obowiązującego prawa wskazują na wyraźny podział kompetencji pomiędzy organami 

gminy w zakresie sporządzania projektu uchwały budżetowej oraz projektu o zmianie 
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uchwały budżetowej, a uchwalaniem budżetu i jego zmian, powiązany ze zmianą pozycji 

ustrojowej tych organów, spowodowaną bezpośrednim wyborem organu 

wykonawczego. Ustawodawca uchwalając 20 czerwca 2002 r. ustawę o bezpośrednim 

wyborze wójta, burmistrza i prezydenta w sposób jednoznaczny opowiedział się za 

zwiększeniem niezależności organu wykonawczego w stosunku do organu stanowiącego 

gminy, dając jednocześnie do zwiększenia zakresu odpowiedzialności za sprawy gminy 

poprzez jej personifikację. W zakresie spraw budżetowych, to m.in. wójt gminy ponosi 

pełną odpowiedzialność za naruszenie dyscypliny finansów publicznych, wynikającą z 

czynów określonych w ustawie z dnia 17 grudnia 2004 r. o odpowiedzialności za 

naruszenie dyscypliny finansów publicznych. Tym bardziej ponosząc odpowiedzialność 

za wykonanie budżetu organ wykonawczy nie może być pozbawiony wpływu na zakres 

przedmiotowy dokonywanych zmian w tej uchwale. Przyznanie organom stanowiącym 

prawa do decydowania, bez zgody organu wykonawczego, o kształcie większości 

postanowień uchwały budżetowej, prowadziłyby do istotnego zagrożenia dla szeroko 

pojętego ładu finansów samorządowych i podstawowej zasady równowagi budżetowej. 

Wyraz zapatrywania Wójta Gminy Będzino na kształt budżetu Gminy Będzino 

przewidzianego do realizacji na rok obrachunkowy 2021 ujęty został w projekcie uchwały 

budżetowej złożonej Radzie Gminy w Będzinie. Wójt Gminy Będzino nie zaplanował w 

tym projekcie wydatków, o których mowa w treści pisma z dnia 21 grudnia 2020 roku 

oraz nie wyraża zgody na ujęcie tych wydatków w projekcie uchwały budżetowej. Proszę 

państwa, odpowiedź pana wójta, no sprowadzała się do tego, że otrzymaliśmy 

pouczenie w tejże sprawie, co komu wolno. Natomiast w żadnym wypadku się nie 

odniósł merytorycznie do propozycji naszych zmian do budżetu. W związku z powyższym 

rada gminy też na sesji nie uchwaliła budżetu, natomiast w dniu 5 stycznia złożyliśmy 

pismo do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie Oddział Zamiejscowy w 

Koszalinie w sprawie wydania opinii dotyczących propozycji zmian wprowadzonych 

przez radę gminy. Rada Gminy w Będzinie wnosi o wydanie opinii na podstawie art.13 

pkt 11 ustawy z dnia 7 października 1992 roku o regionalnych izbach obrachunkowych 

(tj. Dz.U.2019 poz. 2137) w zakresie czy organ stanowiący jednostki samorządu 

terytorialnego jest uprawniony zgodnie z art. 240 ust.2 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 

roku o finansach publicznych (tj. Dz.U.2019 poz. 869 z późn.zm) do wprowadzenia 

poprawek do uchwały budżetowej, które nie będą skutkować zwiększeniem deficytu 

budżetowego w związku ze zmniejszeniem dochodów lub zwiększeniem wydatków, lecz 

oznaczać będą przesunięcia określonych wydatków do innych grup, w związku ze 

znalezieniem dla nich pokrycia w określonych dochodach bądź zmniejszenia wydatków 

(z wyjątkiem wydatków sztywnych) i przeniesienia zaoszczędzonych w ten sposób kwot 

na inne lub nowe zadania. Radni Rady Gminy w Będzinie w trakcie wspólnego 

posiedzenia komisji w dniu 15.12.2020 r. szczegółowo omawiali projekt uchwały 

budżetowej Gminy Będzino za 2021 rok. Wnosili wnioski w sprawie wprowadzenia 

poprawek w niniejszym projekcie. Każdy wniosek poddano pod głosowanie odrębnie 

przez poszczególne Komisje Rady. Efektem tego posiedzenia było sporządzenie przez 

Przewodniczącego Rady Gminy pisma do Wójta w sprawie zmian w projekcie budżetu na 

rok 2021, uwzględniając następujące przesunięcia: W dziale 750 -Administracja 

publiczna, Rozdział 75022 - Rady Gmin (miast i miast na prawach powiatu) , paragraf 

4190, Nagrody konkursowe (Piękna Wieś) - zmniejszenie z 9.500,00 zł na 8.000,00 zł; W 

dziale 750 - Administracja publiczna, Rozdział 75022 - Rady Gmin (miast i miast na 
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prawach powiatu), paragraf 3020 - Wydatki osobowe nie zaliczone do wynagrodzeń 

(Fundusz przewodniczącego) zmniejszenie z 5.000,00 na 2 000,00 zł; W dziale 750 - 

Administracja publiczna, Rozdział 75075 - Promocja jednostek samorządu terytorialnego 

zmniejszenie z 35.500,00 na 25 500,00 zł. Z powyższych oszczędności w dziale 750 - 

Administracja publiczna, Rozdział 75022 - Rady Gminy dodanie kwoty na obsługę radcy 

prawnego dla Rady Gminy, na kwotę 14.500,00 zł, paragraf zgodny z zasadami 

księgowości jednostek samorządu terytorialnego. W dziale 750 - Administracja 

publiczna, Rozdział 75023 - Urzędy gmin, paragraf 4220 - Zakup środków żywności 

zmniejszenie z 7.000,00 zł na 5.000,00 zł; W dziale 921 - Kultura i ochrona dziedzictwa 

narodowego, Rozdział 92109 - Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby, Paragraf 4270 - 

Zakup usług remontowych (dotyczy świetlicy w Strachominie) - przeniesienie środków w 

wysokości 100.000,00 zł do rezerwy do czasu wyjaśnienia zakresu ich przeznaczenia oraz 

zakresu planowanych inwestycji związanych ze świetlicą w Strachominie. W dziale 010 - 

Rolnictwo i łowiectwo, Rozdział 01010 infrastruktura wodociągowa i sanitarna wsi, 

Paragraf 6050 - Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych, zgodnie z zapisem działu 

IV wydatki majątkowe: Projekt kanalizacji Tymień i wykonanie , przeniesienie pozycji do 

rezerwy do czasu wyjaśnienia zakresu przeznaczenia tych środków w wysokości 

176.000,00 zł. W dziale 754 - Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, 

Rozdział 75412 Ochotnicze straże pożarne, Paragraf 6230 - Dotacje celowe, zgodnie z 

zapisem działu IV wydatki majątkowe Urząd Gminy, pozycja OSP Mścice 300.000,00 zł 

rozdzielić na: - OSP Będzino - Budowa zaplecza socjalnego - 100.000,00 zł; - OSP 

Dobrzyca - Zabezpieczenie kredytu na spłatę odsetek - 15.000,00 zł; - OSP Mścice - 

Wprowadzić kwotę, która pozostanie z tej pozycji - 185.000,00 zł. W myśl art. 238 ust. 1 

ustawy o finansach publicznych organ wykonawczy przedkłada projekt uchwały 

budżetowej organowi stanowiącemu, a podjęcie uchwały budżetowej normą art. 18 ust. 

2 pkt 4 ustawy samorządzie gminnym zastrzeżone zostało do wyłącznej kompetencji 

rady gminy. W związku z powyższym Rada Gminy w Będzinie wnosi o udzielenie 

wyjaśnienia, jak na wstępie. I w załączeniu dołączyliśmy kopie odpowiedzi wójta. Czyli 

tutaj w tym wniosku do Regionalnej Izby Obrachunkowej po prostu powtórzyły się te 

nasze wnioski, które chcieliśmy wprowadzić do zmian. Przepraszam Państwa, bo gdzieś 

nam się tu zawieruszyła odpowiedź regionalnej izby. Proszę Państwa ja w tym momencie 

zaproponuje tutaj, a nie przepraszam jest. W dniu 19 stycznia otrzymaliśmy odpowiedź z 

Regionalnej Izby Obrachunkowej. W odpowiedzi na pismo Radnych Gminy Będzino z 

dnia 5 stycznia 2021 r. (znak: R.004.W.3.2021), dotyczące udzielenia wyjaśnień w zakresie 

uprawnień organu stanowiącego jednostki samorządu terytorialnego do wprowadzenia 

zmian do projektu uchwały budżetowej w świetle art. 240 ust. 2 ustawy z dnia 27 

sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (Dz. U. z 2019 r. poz. 869, ze zm.), uprzejmie 

wyjaśniam co następuje. Mocą art. 18 ust. 2 pkt 4 ustawy o samorządzie gminnym 

uchwalenie budżetu gminy zastrzeżone zostało do wyłącznej kompetencji rady gminy. 

Do wyłącznej kompetencji organu wykonawczego - w myśl art. 233 ustawy o finansach 

publicznych - zastrzeżona została inicjatywa w sprawie sporządzenia projektu uchwały 

budżetowej. Kompetencja ta wyczerpuje się wraz z przedłożeniem - zgodnie z regułą art. 

238 ust. 1 pkt 1 ostatnio cyt. ustawy - projektu uchwały budżetowej organowi 

stanowiącemu. Projekt uchwały budżetowej określa proponowany, nie zaś ostateczny 

kształt budżetu, albowiem ustalenie tego ostatniego, jak wskazano, należy do wyłącznej 

kompetencji rady. Przedłożonym projektem budżetu rada gminy związana jest wyłącznie 
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w zakresie wynikającym z wyraźnego przepisu prawa, w szczególności takiego jak 

przepis art. 240 ust. 2 ustawy o finansach publicznych. Przepis ten uzależnia od zgody 

organu wykonawczego jedynie uchwalenie deficytu budżetu w wysokości wyższej niż 

wskazana w projekcie. Powyższe oznacza, iż rada gminy - z zastrzeżeniem wyjątku 

przewidzianego w ustawie - uprawniona jest do uchwalenia budżetu w kształcie 

odmiennym do projektowanego, co w ustawie określone jest mianem „wprowadzania 

zmian do projektu". Przez pryzmat tej kompetencji odczytywać należy postanowienia 

aktów wewnętrznych, w tym uchwały IX/72/11 Rady Gminy w Będzinie z dnia 29 czerwca 

2011 r. w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej. Z uchwały tej nie 

można wywodzić wniosku, iż od woli Wójta zależna jest możliwość uwzględnienia przez 

Radę Gminy w procesie uchwalania budżetu wniosków Komisji Rady, przedstawionych w 

opiniach o projekcie budżetu. W myśl przywołanej uchwały Wójt może uwzględnić te 

wnioski w formie „autopoprawek" do projektu budżetu bądź uzasadnić ich 

nieuwzględnienie. W żadnym razie brak akceptacji Wójta do wniosków Komisji nie 

wyklucza możliwości uwzględnienia przez Radę w toku uchwalania budżetu, o ile nie 

prowadzą one do zwiększenia projektowanego deficytu. Naturalnie, uchwalony budżet 

powinien odpowiadać zasadzie realistyczności, wyartykułowanej wprost względem 

wieloletniej prognozy finansowej w art. 226 ust. I ustawy o finansach publicznych, a 

odnoszącej się z istoty rzeczy również do wartości objętych uchwalonym budżetem. 

Przedstawione stanowisko Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie zgodne jest z 

ugruntowaną linią orzeczniczą sądów administracyjnych, ukształtowaną w wyrokach 

dotyczących kompetencji organu stanowiącego w świetle art. 240 ust. 2 ustawy z dnia 27 

sierpnia 2009 r. o finansach publicznych oraz będącego jego odpowiednikiem w 

poprzednim stanie prawnym przepisu art. 183 ust. 2 ustawy z dnia 30 czerwca 2005 r. o 

finansach publicznych, które to orzeczenia, zdaniem organu nadzoru, zachowują 

aktualność i wyznaczają kierunek wyjaśnień udzielonych w niniejszej sprawie. W 

pierwszym rzędzie powołać można wyrok Naczelnego Sąd Administracyjnego z dnia 27 

marca 2014 r., sygn. akt II GSK 163/13, zawierający tezę, iż organ stanowiący gminy jest 

ograniczony w kształtowaniu treści uchwały budżetowej tylko w zakresie wynikającym z 

art. 240 ust. 2 ustawy o finansach publicznych - nie może on zatem dokonać zmian, 

których przyjęcie skutkowałoby zmniejszeniem dochodów lub zwiększeniem wydatków 

przy jednoczesnym zwiększeniu deficytu budżetu gminy, chyba że uzyska na to zgodę 

organu, który wystąpił z inicjatywą uchwałodawczą. Zgodnie z przedstawioną wyżej tezą 

wypowiedział się Wojewódzki Sąd Administracyjny w Olsztynie w wyroku z dnia 11 

czerwca 2014 r. (sygn. I SA/01441/14), cyt.: ,,Organ stanowiący może dokonać zmian w 

projekcie budżetu jednostki samorządu terytorialnego, z zachowaniem wymogów 

określonych w art. 240 ust. 2 ustawy, tj. pod warunkiem, iż w wyniku tych zmian nie 

wzrośnie deficyt jednostki samorządu terytorialnego. Nie sposób bowiem odmówić 

organowi stanowiącemu prawnej możliwości wpływania na treści podejmowanej przez 

ten organ uchwały budżetowej. "Wykładnia literalna art. 240 ust 2 ustawy o finansach 

publicznych wskazuje. że organ stanowiący nie może bez zgody organu wykonawczego, 

wprowadzić w projekcie uchwały budżetowej tylko takich zmian, które powodowałyby 

zmniejszenie dochodów budżetu lub zwiększenie tych wydatków, o ile w każdym z tych 

przypadków prowadziłyby one jednocześnie do zwiększenia deficytu. Organ stanowiący 

może zatem ustalić dochody i wydatki budżetu w innej wysokości, niż to przewiduje 

projekt organu wykonawczego, może dokonać przesunięć wydatków na poszczególne 
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zadania, czy też wykreować nowe zadania nieujęte w przedłożonym projekcie. Ciąży na 

nim przy tym obowiązek zagwarantowania środków na realizację zadań jednostki 

samorządu terytorialnego i zadań z zakresu administracji rządowej oraz innych 

zleconych ustawami zadań lub zadań przyjętych na podstawie porozumień z 

administracją rządową, bądź innymi jednostkami samorządu terytorialnego, ale również 

zabezpieczenia środków na obsługę deficytu i pokrycie zaciągniętych zobowiązań. 

Podobną ocenę przedstawił również Naczelny Sąd Administracyjny na gruncie 

obowiązującego wcześniej art. 183 ust. 2 ustawy z dnia 30 czerwca 2005 r. o finansach 

publicznych, cyt.: ,,Organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego musi mieć 

wpływ na kształt przyjmowany w uchwale budżetowej. Artykuł 183 ust. 2 ufp. 

wprowadza istotne ograniczenia organu stanowiącego w tym zakresie, w szczególności 

organ stanowiący nie może zmieniać zawartych w projekcie uchwały propozycji 

wysokości dochodów i wydatków budżetowych - ale tylko w sposób, który prowadziłby 

do zwiększenia wysokości deficytu budżetowego przedstawionym w projekcie. Z 

omawianego przepisu nie wynika natomiast zakaz dokonywania przez radę gminy bez 

zgody organu wykonawczego zmian innych niż powodujące zmniejszenie dochodów lub 

zwiększenie wydatków i jednoczesne zwiększenie deficytu budżetu jednostki samorządu 

terytorialnego. W tym samym możliwe są inne zmiany." (i tak jest to wyrok NSA z dnia 19 

marca 2008 r., sygn. II GSK 427/07). W orzecznictwie sądowoadministracyjnym podkreśla 

się przy tym, iż ,,zwiększenie niezależności organu wykonawczego w stosunku do organu 

stanowiącego ... ] nie można traktować jako podstawy do wywodzenia koncepcji o 

wyłącznym decydowaniu organu wykonawczego o kształcie budżetu j.s.t.". (za: Z. Ofiarski 

(red.), Ustawa o finansach publicznych. Komentarz.). Wyjaśnienia formułowane przez 

Izbę na podstawie art. 13 pkt 11 ustawy z dnia 7 października 1992 r. o regionalnych 

izbach obrachunkowych (Dz. U. z 2019 r. poz. 2137) nie ma mocy wiążącej, albowiem 

Izba nie posiada kompetencji do ustalania obowiązującej wykładni prawa. Także z opinii 

regionalnej izby obrachunkowej jasno wynika, że takie zmiany mogliśmy tutaj 

wprowadzić i też zostały one wprowadzone. Szczegółowo omawialiśmy na sesji w dniu 

26 czerwca te zmiany i na podstawie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej złożyliśmy 

podobne pismo do Wójta Gminy Będzino. Bardzo przepraszam, bo to są pewne rzeczy, 

które się będą powtarzać, no ale niestety muszę to przedstawić państwu, jak również 

musi to być też w nagraniu jako procedura uchwalania budżetu, jak i też informacja dla 

mieszkańców, jaka jest sytuacja. W imieniu Radnych Gminy Będzino informuję, że w 

trakcie wspólnego posiedzenia komisji w dniu 26 stycznia 2021 r. po raz kolejny Radni 

szczegółowo omówili przedłożony przez Wójta projekt uchwały budżetowej Gminy 

Będzino na rok 2020. Podczas posiedzenia Radni wnieśli wnioski w sprawie 

wprowadzenia poprawek w niniejszym projekcie. Każdy wniosek poddano pod 

głosowanie odrębnie pod poszczególne Komisje Rady. Organ stanowiący jednostki 

samorządu terytorialnego w myśl art. 240 ust. 2 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o 

finansach publicznych (tj. Dz.U.2019 poz. 869 z późn.zm) uprawniony jest do 

wprowadzenia poprawek do uchwały budżetowej. Wprowadzone przez Radnych 

poprawki nie skutkują zwiększeniem deficytu budżetowego, oznaczają jedynie 

przesunięcia określonych wydatków do innych grup w związku ze znalezieniem dla nich 

pokrycia w określonych dochodach, bądź zmniejszenia wydatków (z wyjątkiem 

wydatków sztywnych) i przeniesienia zaoszczędzonych w ten sposób kwot na inne lub 

nowe zadania. Informuję, iż dokonano następujących zmian: W pkt 1. Wydatki dział 750 - 
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Administracja publiczna, Rozdział 75022 - Rada Gminy w Będzinie, paragraf 4190, 

Nagrody konkursowe (Piękna Wieś) - zmniejszenie z 9.500,00 zł do 8.000,00 zł; Pkt. 2. W 

dziale 750 - Administracja publiczna, Rozdział 75022 - Rady Gmin, paragraf 3020 - 

Wydatki osobowe nie zaliczone do wynagrodzeń (Fundusz przewodniczącego) 

zmniejszenie z 5.000,00 na 2 000,00 zł; W dziale 750 - Administracja publiczna, Rozdział 

75075 - Promocja jednostek samorządu terytorialnego, paragraf zakup materiałów i 

wyposażenia zmniejszenie z 16.000,00 na 10 000,00 zł. W dziale 750 - Administracja 

publiczna, Rozdział 75075 - Promocja jednostek samorządu terytorialnego, paragraf 

4300 zakup usług pozostałych zmniejszenie z 16.500,00 na 12 500,00 zł. W dziale 750 - 

Administracja publiczna, Rozdział 75023 - Urzędy gmin (miast i miast na prawach 

powiatu), paragraf 4220 - Zakup środków żywności zmniejszenie z 7.000,00 zł na 

5.000,00 zł; Z powyższych kwot w dziale 750 - Administracja publiczna, Rozdział 75022 - 

Rady Gminy, paragraf 4300 Zakup usług pozostałych dodanie kwoty na obsługę radcy 

prawnego dla Rady Gminy, na kwotę 16.500,00 zł. W dziale 921 - Kultura i ochrona 

dziedzictwa narodowego, Rozdział 92109 - Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby, 

Paragraf 4270 - Zakup usług remontowych, (dotyczy świetlicy w Strachominie) - 

przeniesienie środków w wysokości 100.000,00 zł do rezerwy dział 758 - rozdział 75818 - 

paragraf 4810, do czasu wyjaśnienia zakresu ich przeznaczenia oraz zakresu 

planowanych inwestycji, związanych ze świetlicą w Strachominie. W dziale 010 - 

Rolnictwo i łowiectwo, Rozdział 01010 infrastruktura wodociągowa i sanitarna wsi, 

Paragraf 6050 - Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych, zgodnie z zapisem działu 

IV wydatki majątkowe: Projekt kanalizacji Tymień i wykonanie, przeniesienie pozycji do 

rezerwy w dziale 758 - rozdział 75818 - paragraf 6800, do czasu wyjaśnienia zakresu 

przeznaczenia tych środków, w wysokości 176.000,00 zł. W dziale 754 - Bezpieczeństwo 

publiczne i ochrona przeciwpożarowa, Rozdział 75412 Ochotnicze straże pożarne, 

Paragraf 6230 - Dotacje celowe, zgodnie z zapisem działu IV wydatki majątkowe Urząd 

Gminy, pozycja OSP Mścice zmniejszyć do 185 000,00 zł. - Wprowadzić dotację celową z 

budżetu na finansowanie lub dofinansowanie zadań zleconych do realizacji 

stowarzyszeniom dział 754 - rozdział 75412 - paragraf 2820 z zapisem dotacja na cele 

statutowe OSP Dobrzyca 15.000,00 zł; - Wprowadzić dotację celową z budżetu na 

finansowanie lub dofinansowanie kosztów realizacji inwestycji i zakupów inwestycyjnych 

jednostek niezaliczanych do sektora finansów publicznych dział 754 rozdział 75412 

paragraf 6230 pod nazwą Budowa zaplecza socjalnego dla OSP Będzino -100.000,00 zł. 

Jednocześnie przedkładam kopię pisma Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z 

dnia 18.01.2021 roku potwierdzające możliwość wprowadzenia powyższych poprawek. 

Powyższe pismo podpisał przewodniczący Komisji Budżetowej pan Adam Gołębiewski 

oraz ja jako przewodniczący rady. Jak państwo widzą tutaj po prostu nieco inaczej 

zapisane teraz w tym wniosku, żeby było to zgodne z ustawą o finansach i procedowania 

budżetu. Nie mniej jednak same kwoty się nie zmniejszyły m.in. przesunięcie do rezerwy 

absolutnie nie negujemy jako rada, że nie zamierzamy wykonywać kanalizacji w 

Tymieniu czy też świetlicy, remontu świetlicy w Strachominie, natomiast pracownicy, jak i 

wójt nie byli w stanie nam wyjaśnić zakresu i przeznaczenia tych środków, w związku z 

tym zaplanowaliśmy przeznaczenie tych środków na rezerwę do czasu wyjaśnienia 

zakresu prac, które mają być tam wykonane. Na komisji też była zgłoszona 

autopoprawka przez pana wójta i też 26 stycznia też ją omawialiśmy. Chcę tutaj jeszcze 

też zaznaczyć, że przy wprowadzeniu tych propozycjach tych zmian do budżetu 
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wszystkie komisje głosowały oddzielnie na każdą propozycję i wszystkie opinie komisji 

były tutaj pozytywne. Ja ze swej strony mam tutaj tyle. Natomiast w tej chwili proszę pan 

Sebastian Owczarzak chciałby zabrać głos. Proszę panie radco.  

Sebastian Owczarzak (Radca prawny) 

Dziękuję bardzo, Panie Przewodniczący ja mam nadzieję, że mnie słychać? 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Tak słychać. 

Sebastian Owczarzak (Radca prawny) 

Super, dziękuję bardzo, Wysoka Rado, Panie Przewodniczący, ja chciałem tylko państwu 

zwrócić uwagę na jedną rzecz, bo jako, że realizowany jest w chwili obecnej punkt 

porządku obrad sesji Rady Gminy w Będzinie pt. analiza budżetu, czy projektu budżetu i 

głosowanie nad uchwałą w sprawie budżetu gminy na rok kolejny, obowiązuje Wysoka 

Rado uchwała nr 355/18 z 17 września 2018 roku. To jest uchwała Rady Gminy w 

Będzinie, która dotyczy trybu prac nad projektem uchwały budżetowej. Chciałbym 

państwu zwrócić uwagę, że dzisiejsza debata i dyskusja musi być bezwzględnie 

realizowana w zgodzie z tą uchwałą, jeżeli będzie inaczej istnieje wysokie ryzyko 

zakwestionowania prac Rady Gminy przez Regionalną Izbą Obrachunkową. Zwracam 

uwagę Wysokiej Rady i Pana Przewodniczącego na treść § 10 tej uchwały, w której krok 

po kroku opisana jest procedura procedowania uchwały budżetowej, jeżeli jest taka 

potrzeba ja zacytuję ten § 10 Panie Przewodniczący, chyba że państwo i panowie radni 

dysponują tekstem tej... 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Bardzo proszę o informację... 

Sebastian Owczarzak (Radca prawny) 

Dobrze dziękuję uprzejmie Panie przewodniczący. § 10 uchwały, o której wspomniałem 

na wstępie stanowi, co następuje: podjęcie uchwały w sprawie budżetu winno zostać 

poprzedzone po pierwsze, przedstawieniem projektu budżetu przez wójta gminy lub 

przez osobę przez niego wyznaczoną. Po drugie, odczytanie opinii Regionalnej Izby 

Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej. W przypadku opinii negatywnej wójt 

gminy zobowiązany jest przedstawić radzie swoje stanowisko wobec zastrzeżeń i uwag 

zawartych w opinii izby. Po trzecie odczytanie opinii i wniosków komisji stałych Rady 

Gminy przez ich przewodniczących lub wyznaczonych członków komisji. Po czwarte 

przedstawieniem stanowiska wójta gminy do wniosków zawartych w opiniach komisji 

stałych, które może być albo negatywne lub przychylające się do wniosku w całości lub 

poszczególnych ich punktach. Dalej odczytaniem propozycji wniosków zgłoszonych 

przed rozpoczęciem sesji przez radnych nieuwzględnionych w projekcie budżetu. 

Przedstawieniem ewentualnych autopoprawek wójta gminy do projektu uchwały. 
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Dyskusją nad projektem budżetu. Głosowaniem wniosków komisji stałych Rady Gminy 

nie uwzględnionych przez wójta gminy w autopoprawkach oraz pozostałych zgłoszonych 

wniosków i na końcu głosowaniem uchwały. Dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Ja przedstawiłem pewną historię, jaki był przebieg debaty nad budżetem 

natomiast, realizując § 10 mamy w pkt 1 przedstawienie projektu budżetu przez wójta 

gminy lub przez osobę przez niego wyznaczoną. Rozumiem, że tą osobą wyznaczoną jest 

pani skarbnik, pani Patrycja Woltmann. W związku z powyższym witam panią i proszę 

nam przedstawić projekt budżetu.  

Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

Witam wysoką radę, czy widzą państwo projekt budżetu? Wysoka Rado projekt budżetu 

na 2021 rok został przyjęty zarządzeniem 171/2020 Wójta Gminy Będzino z dnia 

13 listopada 2020 roku i w § 1 zostały określone, plan dochodów i wydatków oraz 

przychodów i rozchodów. Do zarządzenia również został załączony projekt wieloletniej 

prognozy finansowej. Zarządzenie to wraz załącznikami zostało przesłane do państwa 

oraz do Regionalnej Izby Obrachunkowej w określonym ustawowo terminie. I tak, 

projekt, który był załącznikiem do zarządzenia 171. Projekt w sprawie uchwalenia 

budżetu gminy na 2021 rok § 1 Ustala się dochody budżetu, zgodnie z załącznikiem nr 1 

w kwocie 50 554 333 zł 92 gr i z tego dochody bieżące miały stanowić 45 432 031 zł 78 gr. 

Dochody majątkowe 5 122 302 zł 14 gr. Paragraf nr 2 ustala się wydatki budżetu, który 

stanowi załącznik nr 2 w wysokości 57 136 333 i 92 gr. Z tego wydatki bieżące miały 

stanowić 45 109 997,47 zł. Wydatki majątkowe 12 026 336 zł 45 gr. Paragraf nr 3 ustala 

się planowany deficyt budżetu w kwocie 6 582 000, który zostanie pokryty przychodami z 

emisji obligacji długoterminowych w kwocie 5 000 000, zaciągniętych kredytów w 

wysokości 1 582 000. Paragraf nr 4 ustala się przychody i rozchody, które stanowią 

załącznik nr 3 w wysokości przychody 8 282 000, rozchody w wysokości 1 700 000. W 

budżecie tworzone są rezerwy, rezerwa ogólna w wysokości 58 000, rezerwa celowa w 

wysokości 140 486 zł, która zostaje przeznaczona jako rezerwa na zarządzanie 

kryzysowe. § 6 dochody i wydatki związane z realizacją zadań z zakresu administracji 

rządowej i innych zadań zleconych jednostce samorządu terytorialnego odrębnymi 

ustawami stanowią załącznik nr 4 do niniejszego projektu. Pkt 2 z zadań realizowanych w 

drodze umów lub porozumień między jednostkami samorządu terytorialnego zgodnie z 

załącznikiem nr 5. Paragraf 7 ustala się dochody z tytułu opłat za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi w wysokości 1 910 000 oraz wydatki na funkcjonowanie 

systemu gospodarowania odpadami w wysokości 1 910 000, zgodnie załącznikiem nr 6. § 

8 ustala się plan wydatków na przedsięwzięcia realizowane w ramach funduszu 

sołeckiego w podziale na sołectwa, zgodnie z załącznikiem nr 7. Paragraf nr 9 ustala się 

dochody z tytułu wydania zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych w wysokości 

140 000 oraz wydatki na realizację zadań określonych w gminnym programie profilaktyki 

i rozwiązań problemów alkoholowych w wysokości 135 500 i gminnym programie 

przeciwdziałania narkomanii w wysokości 4500 zgodnie z załącznikiem nr 8. § 10 ustala 

się dochody z tytułu opłat i kar za korzystanie ze środowiska w wysokości 19 120 zł oraz 
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wydatki na finansowanie ochrony środowiska w wysokości 19 120 zł, zgodnie z 

załącznikiem nr 9. § 11 ustala się dochody z tytułu środków przekazanych przez fundusz 

dróg samorządowych w wysokości 933 273 zł 88 gr oraz wydatki na realizację zadań w 

części finansowanej tymi środkami w wysokości 933 260 zlote 88 gr zgodnie z 

załącznikiem nr 10. § 12. Ustala się limity zobowiązań z tytułu zaciąganych kredytów i 

pożyczek oraz emitowanych papierów wartościowych na: 1) pokrycie występującego w 

ciągu roku przejściowego deficytu budżetu jednostki samorządu terytorialnego, do 

kwoty - 2.000.000,00 zł, 2) pokrycie planowanego deficytu budżetowego jednostki 

samorządu terytorialnego, do kwoty - 4.592.326,99 zł, 3) spłatę wcześniej zaciągniętych 

zobowiązań z tytułu emisji papierów wartościowych oraz zaciągniętych pożyczek i 

kredytów, do kwoty – 1.700.000,00 zł, 4) wyprzedzające finansowanie działań 

finansowanych ze środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej na zadanie 

inwestycyjne do kwoty – 0,00 zł. § 13. Upoważnia się Wójta do zaciągania kredytów i 

pożyczek oraz emitowania papierów wartościowych, o których mowa w § 12, do 

wysokości kwot w nich określonych. § 14. Ustala się dotacje: 1) dla jednostek sektora 

finansów publicznych: a) podmiotowe (Załącznik Nr 11) w kwocie - 1.003.731,00 zł, 2) dla 

jednostek spoza sektora finansów publicznych: a) celowe (Załącznik Nr 12) w kwocie - 

1.521.625,00 zł. 15. Upoważnia się Wójta do: 1) dokonywania zmian w planie wydatków: 

a) na uposażenia i wynagrodzenia ze stosunku pracy, b) majątkowych, z wyłączeniem 

przeniesień wydatków między działami. 2) przekazania niektórych uprawnień do 

dokonywania przeniesień planowanych wydatków innym jednostkom organizacyjnym 

Gminy. 3) do zaciągania zobowiązań z tytułu umów, których realizacja w roku 

budżetowym i w latach następnych jest niezbędna do zapewnienia ciągłości działania 

jednostki i z których wynikające płatności wykraczają poza rok budżetowy. 4) 

przekazania uprawnień innym jednostkom organizacyjnym do zaciągania zobowiązań z 

tytułu umów, których realizacja w roku budżetowym i w latach następnych jest 

niezbędna do zapewnienia ciągłości działania jednostki i z których wynikające płatności 

wykraczają poza rok budżetowy. 5) lokowania wolnych środków budżetowych na 

rachunkach bankowych w innych bankach niż bank prowadzący obsługę budżetu gminy. 

§ 16. Uchwała wchodzi w życie z dniem 1 stycznia 2021 roku i podlega ogłoszeniu w 

Dzienniku Urzędowym Województwa Zachodniopomorskiego oraz na stronie BIP. 

Wysoka Rado do projektu, który został przyjęty zarządzeniem nr 171 otrzymaliśmy 

opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej. I tak Uchwałą nr LXXXI.446.Z.2020 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 9 grudnia 2020 r. w 

sprawie wydania opinii o projekcie uchwały budżetowej Gminy Będzino na 2021 rok na 

podstawie art. 13 pkt 3 w związku z art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 7 października 1992 r. o 

regionalnych izbach obrachunkowych Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Szczecinie w osobach: Jolanta Kuźmicka - Przewodnicząca, Marcin Binaś - Członek, 

Marek Dulewicz - Członek pozytywnie opiniuje projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

budżetu Gminy Będzino na 2021 rok. Uzasadnienie: Projekt uchwały budżetowej Gminy 

Będzino na 2021 rok wraz z uzasadnieniem i materiałami informacyjnymi, przedłożony 

Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Szczecinie celem zaopiniowania, opracowany został 

zgodnie z wymogami określonymi uchwałą Nr IX/72/11 Rady Gminy w Będzinie z dnia 29 

czerwca 2011 roku w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej. Zakres 

projektu uchwały budżetowej wraz z załącznikami jest zgodny z przepisami ustawy z 

dnia 27 sierpnia o finansach publicznych, a w szczególności art. 212-215 tej ustawy. 
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Projekt przewiduje spełnienie warunków uchwalania budżetu określonych przepisem 

art. 242, w myśl którego planowane wydatki bieżące nie mogą być wyższe niż planowane 

dochody bieżące powiększone o nadwyżkę budżetową z lat ubiegłych i wolne środki, a 

także zachowanie relacji określonej przepisem art. 243, reglamentującej wysokość spłaty 

zadłużenia. Zakres proponowanych upoważnień dla organu wykonawczego nie budzi 

zastrzeżeń. Kwoty rezerw utworzonych w planie wydatków budżetowych, tj. rezerwy 

ogólnej i rezerwy celowej, mieszczą się w granicach norm określonych przepisami art. 

222 ustawy o finansach publicznych. Rezerwa celowa na realizację zadań własnych z 

zakresu zarządzania kryzysowego została utworzona zgodnie z przepisem art. 26 ust. 4 

ustawy z dnia 26 kwietnia 2007 r. o zarządzaniu kryzysowym. Dochody i wydatki 

budżetowe oraz przychody i rozchody zostały sklasyfikowane zgodnie z przepisami 

rozporządzenia Ministra Finansów z dnia 2 marca 2010 r. w sprawie szczegółowej 

klasyfikacji dochodów, wydatków, przychodów i rozchodów oraz środków pochodzących 

ze źródeł zagranicznych (Dz. U. z 2014 r. poz. 1053, ze zm.). Od niniejszej opinii Składu 

Orzekającego, zgodnie z art. 20 ust. I ustawy o regionalnych izbach obrachunkowych, 

przysługuje prawo odwołania do Kolegium Izby w terminie 14 dni od dnia doręczenia 

niniejszej uchwały. Uchwała nr LXXXI.448.Z.2020 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 9 grudnia 2020 r. w sprawie opinii o możliwości 

sfinansowania deficytu ustalonego w projekcie uchwały budżetowej Gminy Będzino na 

2021 rok. Na podstawie art. 246 ust. 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach 

publicznych, w związku z art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 7 października 1992 r. o re-

gionalnych izbach obrachunkowych, Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Szczecinie w osobach: Jolanta Kuźmicka - Przewodnicząca, Marcin Binaś - Członek, 

Marek Dulewicz - Członek pozytywnie opiniuje możliwość sfinansowania deficytu 

budżetu ustalonego w projekcie uchwały budżetowej Gminy Będzino na 2021 rok. 

Uzasadnienie: Projekt budżetu Gminy Będzino na 2021 rok zakłada deficyt w wysokości 

6 582 000,00 zł, który zgodnie z postanowieniami § 3 projektu uchwały budżetowej ma 

zostać pokryty przychodami pochodzącymi z emisji obligacji oraz zaciągniętych 

kredytów. Wskazane źródło sfinansowania deficytu mieści się w katalogu określonym 

przepisem art. 217 ust. 2 ustawy o finansach publicznych i w pełni pokrywa jego 

wysokość. Z projektu uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej gminy, 

uwzględniającej wskazane wyżej przychody wynika, iż zapewniono zachowanie relacji, o 

której mowa w art. 243 ustawy o finansach publicznych w całym okresie objętym 

prognozą, co wskazuje na możliwość spłaty planowanych do zaciągnięcia zobo-

wiązań. Od opinii Składu Orzekającego, zgodnie z art. 20 ust. 1 wyżej wymienionej 

ustawy o regionalnych izbach obrachunkowych, służy odwołanie do Kolegium Izby w 

terminie 14 dni od dnia doręczenia niniejszej uchwały. Niniejsza opinia Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie, zgodnie z art. 246 ust. 2 

ustawy o finansach publicznych podlega opublikowaniu w terminie 7 dni od dnia jej 

doręczenia, na zasadach określonych w ustawie z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do 

informacji publicznej. Otrzymaliśmy również trzecią opinię z regionalnej izby 

obrachunkowej w sprawie złożonych projektów. Jest to opinia dotycząca wieloletniej 

prognozy finansowej. Uchwała nr LXXXI.447.Z.2020 Składu Orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 9 grudnia 2020 r. w sprawie wydania opinii do 

projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Będzino. 

Na podstawie art. 13 pkt. 3 w związanego z art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 7 października 
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1992 r. o regionalnych izbach obrachunkowych i art. 230 ust. 2 ustawy z dnia 27 sierpnia 

2009 r. o finansach publicznych Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Szczecinie w osobach: Jolanta Kuźmicka - Przewodnicząca, Marcin Binaś - Członek, Marek 

Dulewicz - Członek pozytywnie opiniuje projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Będzino na lata 2021-2029, z uwagami ujętymi w 

uzasadnieniu do uchwały. Uzasadnienie: Projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

wieloletniej prognozy finansowej Gminy Będzino na lata 2021-2029, przedłożony 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie celem zaopiniowania, opracowany został 

na okres spłaty długu i realizację zaplanowanych przedsięwzięć, zgodnie z wymogami 

art. 227 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych, zwanej dalej ustawą, 

na okres całkowitej spłaty długu. Wartości przyjęte w projekcie wieloletniej prognozy 

finansowej i projekcie budżetu są zgodne w zakresie wyniku budżetu i związanych z nimi 

kwot przychodów i rozchodów oraz długu, co wypełnia dyspozycję art. 229 ustawy. 

Mając jednakże na uwadze ustawowy wymóg realistyczności prognozy, Skład Orzekający 

wskazuje na brak zgodności przyjętych wartości w zakresie wydatków bieżących na 

wynagrodzenia i składniki od nich naliczane, które na 2021 r. zostały zaplanowane w 

następujących wysokościach 18 153 938,56 zł (projekt wpf) oraz 18 179 949,56 zł (projekt 

budżetu) -różnica wynosi 26 011,00 zł. We wskazanym powyżej zakresie Skład Orzekający 

wskazuje na konieczność dokonania korekty przy uchwalaniu wskazanych powyżej 

uchwał. Do wieloletniej prognozy finansowej dołączono objaśnienia przyjętych wartości, 

wymagane przepisem art. 226 ust. 2a ustawy. Skład Orzekający wskazuje na konieczność 

korekty w zakresie wskazanym przez pracownika Wydziału Informacji, Analiz i Szkoleń 

doprowadzenie do pełnej zgodności przedstawionych kwot w objaśnieniach z kwotami 

ujętymi w tej prognozie oraz wpisania prawidłowych lat, tj.: - w punkcie 9 lit. ,,d" należy 

wpisać lata 2021-2022 oraz w punkcie 10 należy wpisać 2021 rok, - w 2021 r. dochody 

bieżące na programy, projekty lub zadania finansowane z udziałem środków, o których 

mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 ustawy wykazano kwotę 58 780,57 zł, a w objaśnieniach 59 

389,57 zł - różnica wynosi 609,00 zł, - w 2021 r. wydatki majątkowe na programy, 

projekty lub zadnia finansowane z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 

2 i 3 ustawy wykazano kwotę 7 962 588,76 zł, a w objaśnieniach 8 152 3 08, 14 zł - 

różnica wynosi 189 719,38 zł, - wydatki majątkowe na programy, projekty lub zadnia 

finansowane z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 ustawy 

wskazano kwotę 0,00 zł, a w objaśnieniach 1 551 116,68 zł - różnica wynosi 1 551 116,68 

zł. Projekt wieloletniej prognozy finansowej określa dla każdego roku budżetowego 

wszystkie elementy wymagane art. 226 ust. 1 ustawy, w szczególności relacje, o których 

mowa w art. 242-244. We wszystkich latach objętych prognozą projekt przewiduje 

spełnienie warunków uchwalania budżetu określonych przepisem art. 242 ustawy, w 

myśl której planowane wydatki bieżące nie mogą być wyższe niż planowane dochody 

bieżące powiększone o nadwyżkę budżetową z lat ubiegłych i wolne środki, a także 

zachowanie relacji określonej przepisem art. 243, reglamentującej wysokość spłaty 

zadłużenia przez jednostkę samorządu terytorialnego, w całym okresie objętym 

prognozą. Skład Orzekający wskazuje w tym zakresie na niski stopień zachowania 

przedmiotowej relacji w 2023 r., który wynosi 0,02 pkt%. Zakres upoważnień 

projektowanych dla organu wykonawczego nie budzi zastrzeżeń. Od opinii Składu 

Orzekającego, zgodnie z art. 20 ust. 1 ustawy o regionalnych izbach obrachunkowych, 

przysługuje prawo odwołania do Kolegium Izby w terminie 14 dni od dnia doręczenia 
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niniejszej uchwały. Niniejsza opinia, na podstawie przepisów art. 230 ust. 3 w związku z 

art. 246 ust. 2 ustawy o finansach publicznych, podlega opublikowaniu w terminie 7 dni 

od dnia jej doręczenia, na zasadach określonych w ustawie z dnia 6 września 2001 r. o 

dostępie do informacji publicznej. I w tym miejscu pozwolę sobie oddać głos 

przewodniczącym komisji stałych. W związku z wydaniem opinii o projekcie budżetu. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę państwa, jak zauważyliśmy został przedstawiony nam projekt budżetu w 

pierwszej niejako wersji, czyli ten, który mieliśmy przegłosować na sesji grudniowej. W 

związku z powyższym ja bardzo proszę o opinię w tej sprawie poszczególne komisje. I 

tak. Komisja Przewodnicząca Komisji Infrastruktury pani Eugenia Imbiorowska.  

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Andrzej Krawiec. Aha ja przepraszam mam opinię wydać, to co teraz musimy za...  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Ja mogę panie radco chyba mogę odczytać te opinie też, bo...  

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Czy to mamy głosować teraz? 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Nie nie nie, głosowaliśmy już nad tym także.  

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

No głosowaliśmy no właśnie, a teraz wydać tylko opinię, to co można mam wydać opinię 

czy za?  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Zgodnie z tym, co zostało przedłużone 28 grudnia. I tutaj opinia Komisji Infrastruktury 

Technicznej Rady Gminy w Będzinie na posiedzeniu w dniu 28 grudnia 2020 roku po 

zapoznaniu się z projektem budżetu gminy Będzino na rok 2021 opiniuje projekt 

budżetu negatywnie. Opinia Komisji Rewizyjnej, Komisja Rewizyjna Rady Gminy w 

Będzinie na posiedzeniu w dniu 28 grudnia 2020 roku po zapoznaniu się z projektem 

budżetu gminy Będzino na rok 2021 opiniuje projekt budżetu negatywnie. Opinia 

Komisji Oświatowo-Społecznej Rady Gminy w Będzinie dotyczy projektu budżetu gminy 

Będzino na rok 2021 Komisja Oświatowo-Społeczna Rady Gminy w Będzinie opiniuje 

projekt budżetu (negatywnie - dop.) Opinia Skarg i Wniosków. Komisja Skarg, Wniosków 

Petycji Rady Gminy w Będzinie na posiedzeniu w dniu 28 grudnia 2020 roku po 
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zapoznaniu się z projektem budżetu gminy Będzino na rok 2021 opiniuje projekt 

budżetu negatywnie. 

Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

Panie przewodniczący przepraszam, że wejdę w zdanie. No ale w tej naszej uchwale jest, 

że przewodniczący stałych komisji lub osoby członkowie komisji przedstawiają. Tak jak 

pan mecenas przeczytał.  

Lucyna Parol (Radna) 

Przecież powiedział, że może pan przewodniczący przeczytać. Nie słyszała tego pani? 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Panie mecenasie ja bardzo proszę jeszcze raz, żeby Pan się wypowiedział, bo..  

Sebastian Owczarzak (Radca prawny) 

Dziękuję Panie Przewodniczący. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Tak.  

Sebastian Owczarzak (Radca prawny) 

Zgodnie z § 10 uchwały z 17 września 2018 roku w sprawie trybu prac nad projektem 

uchwały budżetowej opinię i wnioski komisji stałych Rady Gminy winny być odczytane 

przez jej przewodniczących lub wyznaczonych członków komisji. Dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Odczytuje to tylko, dlatego że wnioski pisemne są złożone tutaj w biurze rady gminy i 

przewodniczący komisji nie mają tych wniosków, chyba że posiadają kopie. W związku 

powyższym wracamy do tematu. Jeśli to już ma tak być aż tak szczegółowo to proszę 

jeszcze raz kolejno proszę przewodniczącą Komisji Infrastruktury o wyrażenie opinii.  

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Chodzi o tą poprzednią opinię tak? 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Tak. 
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Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Ja negatywnie Komisja Infrastruktury opiniuje.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę Komisja Rewizyjna Pani Joanna Banaszczak.  

Joanna Banaszczak (Radna) 

Komisja Rewizyjna 28 grudnia również opiniowała budżet negatywnie.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Komisja Oświatowo-Społeczna Pani Lucyna Parol.  

Lucyna Parol (Radna) 

Komisja 28 grudnia opiniowała negatywnie budżet.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Opinia komisji Skarg i Wniosków pani Krystyna Najdzion.  

Krystyna Najdzion (Radna) 

Komisja Skarg Wniosków i Petycji 28 grudnia opiniowała negatywnie budżet.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

I dziękuję proszę przewodniczący Komisji Rolnictwa i Przemysłu pan Kołpacki. 

Piotr Kołpacki (Radny) 

Komisja 28 grudnia 2020 roku negatywnie opiniuje projekt budżetu. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję i przewodniczący Komisji Budżetowej, a jest nawet tutaj także proszę Pan 

Gołębiewski.  

Adam Gołębiewski (Radny) 

Bardzo proszę 28 grudnia 2020 roku komisja Finansowo-Budżetowa opiniowała projekt 

budżetu negatywnie.  
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. 

Adam Gołębiewski (Radny) 

Dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę państwa, jeżeli chodzi o wnioski, które ze wspólnego posiedzenia komisji 

wypłynęły zostały skumulowane w 1 piśmie, które złożone zostało do wójta. Dotyczące 

zmian i tutaj nie wiem, czy, bo ja już przedstawiałem te stanowisko wójta, ale nie wiem, 

czy tutaj pani skarbnik ma przedstawić? 

Sebastian Owczarzak (Radca prawny) 

Panie Przewodniczący, jeżeli ja się mogą włączyć przepraszam, proszę dla porządku 

jeszcze te wnioski odczytać. Wnioski komisji w sprawie projektu uchwały budżetowej.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

W nawiązaniu do wspólnego posiedzenia komisji, które odbyło się w dniu 15 grudnia 

2020 r. wnioskujemy o dokonanie następujących zmian w projekcie budżetu, jest to 

pismo z 211.2.2021 r. wo Wójta Mariusz Jaroniewskiego. Jeżeli chodzi o wydatki, w dziale 

750 - Administracja publiczna, Rozdział 75022 - Rady Gmin (miast i miast na prawach 

powiatu) , paragraf 4190, Nagrody konkursowe (Piękna Wieś) – zmniejszenie z 9.500,00 zł 

na 8.000,00 zł; W dziale 750 - Administracja publiczna, Rozdział 75022 - Rady Gmin, 

paragraf 3020 – Wydatki osobowe nie zaliczone do wynagrodzeń (Fundusz 

przewodniczącego) zmniejszenie z 5.000,00 na 2 000,00 zł; W dziale 750 - Administracja 

publiczna Rozdział 75022 - dodanie kwoty na obsługę radcy prawnego dla Rady Gminy, 

na kwotę 14.500,00 zł. Paragraf zgodny z zasadami księgowości jednostek 

samorządowych; W dziale 750 - Administracja publiczna, Urzędy gmin, paragraf 4220 - 

Zakup środków żywności zmniejszenie z 7.000,00 zł do 5.000,00 zł; W pkt 6 poprawka w 

dziale 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, Rozdział 92109 – Domy i ośrodki 

kultury, świetlice i kluby, Paragraf 4270 - Zakup usług remontowych, (dotyczący świetlicy 

w Strachominie) – przeniesienie środków w wysokości 100.000,00 zł do rezerwy do czasu 

wyjaśnienia zakresu ich przeznaczenia oraz zakresu planowanych inwestycji, związanych 

ze świetlicą w Strachominie; W dziale 010 – Rolnictwo i łowiectwo, Rozdział 01010 

infrastruktura wodociągowa i sanitarna wsi, Paragraf 6050 – Wydatki inwestycyjne 

jednostek budżetowych, zgodnie z zapisem działu IV wydatki majątkowe: Projekt 

kanalizacji Tymień i wykonanie, przeniesienie pozycji do rezerwy do czasu wyjaśnienia 

zakresu przeznaczenia tych środków w wysokości 176.000,00 zł; w pkt 8 w dziale 754 – 

Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, Rozdział 75412 Ochotnicze straże 

pożarne, Paragraf 6230 - Dotacje celowe, zgodnie z zapisem działu IV wydatki majątkowe 

Urząd Gminy , pozycja OSP Mścice 300.000,00 zł rozdzielić na: - OSP Będzino – Budowa 

zaplecza socjalnego – 100.000,00 zł; - OSP Dobrzyca – Zabezpieczenie kredytu na spłatę 
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odsetek – 15.000,00 zł; - OSP Mścice – Wprowadzić kwotę, która pozostanie z tej pozycji – 

185.000,00 zł. I to są wszystkie wnioski złożone przez ze wspólnego posiedzenia komisji. 

Proszę pani skarbnik o stanowisko w tej sprawie.  

Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

Stanowisko w tej sprawie przeczyta zastępca wójta pan Dariusz Markowski.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę.  

Dariusz Markowski (Zastępca Wójta Gminy Będzino) 

Witam państwa słychać mnie? 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Słychać, proszę.  

Dariusz Markowski (Zastępca Wójta Gminy Będzino) 

Szanowni Państwo, wójt na wniosek Rady Gminy złożony 21 grudnia zeszłego roku 

udzielił państwu pisemnej odpowiedzi pismem 23 grudnia 2020 roku, w którym to 

piśmie, to pismo dzisiaj było przez pana przewodniczącego przeczytane, więc nie wiem, 

czy jest sens abym jeszcze raz je czytał. Natomiast potwierdzam, iż stanowisko wójta, 

jeżeli chodzi o dokonanie zaproponowanych przez państwa zmian jest wyrażone w tym 

piśmie i wójt podtrzymuje, iż nie zgadza się na te wprowadzenie tych zmian.  

Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

Panie wójcie, a proszę przeczytać je. 

Dariusz Markowski (Zastępca Wójta Gminy Będzino) 

No dobrze tylko to pismo już dzisiaj był raz czytam, proszę bardzo. Odpowiedź na 

wniosek o dokonanie zmian w projekcie budżetu gminy Będzino na rok 2021. W 

odpowiedzi na wniosek Przewodniczącego Rady Gminy w Będzinie Pana Andrzeja 

Nożykowskiego z dnia 21 grudnia 2020 roku, znak R.0004.W.68.2020 o dokonanie zmian 

w projekcie budżetu Gminy Będzino na rok obrachunkowy 2021, które zostały 

wyszczególnione w treści tego pisma, Wójt Gminy Będzino wyjaśnia, że nie wyraża zgody 

na wprowadzenie zmian, o których mowa w ww. piśmie, w projekcie budżetu Gminy 

Będzino na rok obrachunkowy 2021. W pierwszej kolejności Wójt Gminy Będzino 

wyjaśnia, że wniosek o dokonanie zmian w projekcie budżetu Gminy Będzino nie może 

pochodzić od Przewodniczącego Rady Gminy w Będzinie. Na zasadzie art. 19 ust. 2 

zadanie 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (Dz.u. z 2020 r, poz. 

713), zadaniem przewodniczącego jest wyłącznie organizowanie pracy rady oraz 
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prowadzenie obrad rady. Nie jest kompetencją przewodniczącego rady gminy 

postulowanie wprowadzenia zmian do projektu uchwały budżetowej. Wprawdzie w 

treści pisma z 21 grudnia 2020 roku zasygnalizowano, że wniosek o dokonanie zmian w 

projekcie budżetu Gminy Będzino na rok obrachunkowy 2021 nawiązuje do wspólnego 

posiedzenia komisji, które odbyło się w dniu 15 grudnia, brak jednak jakiegokolwiek 

umocowania Przewodniczącego Rady Gminy w Będzinie Pana Andrzeja Nożykowskiego 

do działania w imieniu komisji Rady Gminy w Będzinie oraz wystąpienia do Wójta Gminy 

Będzino o dokonanie zmian w projekcie uchwały budżetowej. Niezależnie od 

powyższego godzi się zauważyć, że w myśl art. 233 ustawy z dnia o finansach 

publicznych (Dz.U. z 2019 r., poz. 869 z późn. zm), inicjatywa w sprawie sporządzenia 

projektu uchwały budżetowej, uchwały o prowizorium budżetowym oraz uchwały o 

zmianie uchwały budżetowej przysługuje wyłącznie zarządowi jednostki samorządu 

terytorialnego. Ilekroć w ustawie jest mowa o zarządzie jednostki samorządu 

terytorialnego rozumie się przez to również wójta, burmistrza lub prezydenta miasta, art 

2. pkt 2. tej ustawy. Nadto, zgodnie z art. 240 ust. 2 ww. ustawy, bez zgody zarządu 

jednostki samorządu terytorialnego, organ stanowiącego jednostki samorządu 

terytorialnego nie może wprowadzić w projekcie uchwały budżetowej jednostki 

samorządu terytorialnego zmian powodujących zmniejszenie dochodów lub zwiększenie 

wydatków i jednocześnie zwiększenie deficytu budżetu jednostki samorządu 

terytorialnego. Przepisy obowiązującego prawa wskazują na wyraźny podział 

kompetencji między organami gminy w zakresie sporządzania projektu uchwały 

budżetowej oraz projektu o zmianie uchwały budżetowej, a uchwalaniem budżetu i jego 

zmian, powiązany ze zmianą pozycji ustrojowej tych organów, spowodowaną 

bezpośrednim wyborem organu wykonawczego. Ustawodawca uchwalając 20 czerwca 

2002 r. ustawę o bezpośrednim wyborze wójta, burmistrza i prezydenta w sposób 

jednoznaczny opowiedział się za zwiększeniem niezależności organu wykonawczego w 

stosunku do organu stanowiącego gminy, dążąc jednocześnie do zwiększenia zakresu 

odpowiedzialności za sprawy gminy poprzez jej personifikację. W zakresie spraw 

budżetowych, to m.in. wójt gminy ponosi pełną odpowiedzialność za naruszenie 

dyscypliny finansów publicznych, wynikającą z czynów określonych w ustawie z dnia 17 

grudnia 2004 r. o odpowiedzialności za naruszenie dyscypliny finansów publicznych. 

Tym bardziej ponosząc odpowiedzialność za wykonanie budżetu organ wykonawczy nie 

może być pozbawiony wpływu na zakres przedmiotowy dokonywanych zmian w tej 

uchwale (taki wyrok Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego z siedzibą w Olsztynie z 25 

października 2012 roku sygn. akt I SA/Ol 520/12). Przyznanie organom stanowiącym 

prawo do decydowania, bez zgody organu wykonawczego, o kształcie większości 

postanowień uchwały budżetowej, prowadziłoby do istotnego zagrożenia dla szeroko 

pojętego ładu finansów samorządowych i podstawowej zasady równowagi budżetowej. 

Wyraz zapatrywania Wójta Gminy Będzino na kształt budżetu Gminy Będzino 

przewidzianego do realizacji w roku obrachunkowym 2021 ujęty został w projekcie 

uchwały budżetowej złożonej Radzie Gminy w Będzinie. Wójt Gminy Będzino nie 

zaplanował w tym projekcie wydatków, o których mowa w treści pisma z dnia 21 grudnia 

2020 roku oraz nie wyraża zgody na ujęcie tych wydatków w projekcie uchwały 

budżetowej. Podpisano Wójt Mariusz Jaroniewski.  
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. 

Dariusz Markowski (Zastępca Wójta Gminy Będzino) 

Proszę bardzo.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Czy panie mecenasie, mam pytanie czy teraz przedstawić to pismo, które składaliśmy, bo 

tak to z przebiegu historii do Regionalnej Izby Obrachunkowej i odpowiedź w tej sprawie. 

Rozumiem z gestu, bo nie ma mikrofonu włączonego, że nie.  

Sebastian Owczarzak (Radca prawny) 

Przepraszam miałem wyciszony mikrofon tak. Nie trzeba przedstawiać tego pisma, 

ponieważ no to było działanie rady, które nie mieściło się w kategorii czynności 

wymienionych w § 10. Nie ma sensu powielać tego, co zostało przedstawione na sesji 

dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

W związku z powyższym przedstawię państwu. Znaczy tutaj może nie ja przedstawię, a 

Przewodniczący Komisji Budżetowej upoważnił pana Sławomira Brylińskiego, Członka 

Komisji Budżetowej do przedstawienia naszych poprawek do budżetu, zgłoszonych 

pismem w 27 stycznia do pana wójta po posiedzeniu wspólnym komisji.  

Sławomir Bryliński (Radny) 

Dziękuję bardzo, Panie Przewodniczący za głos. Komisja budżetowo-finansowa spotkała 

się na wspólnym posiedzeniu komisji w dniu 26 stycznia 2021 w składzie przewodniczący 

komisji pan Adam Gołębiowski, pan zastępca komisji, Pan Adam Nożykowski, Pan 

Andrzej Nożykowski i członek Sławomir Bryliński. W trakcie wspólnego posiedzenia 

komisji radni szczegółowo omówili przedłożony przez wójta projekt uchwały budżetowej 

gminy Będzino na 2021 rok. Podczas posiedzenia radni wnieśli wnioski w sprawie 

wprowadzenia poprawek w niniejszym projekcie. Każdy wniosek poddano pod 

głosowanie odrębnie przez poszczególne komisje rady. Organ stanowiący jednostki 

samorządu terytorialnego w myśl art. 240 ustawy drugiej z dnia 27 sierpnia 2009 roku o 

finansach publicznych (Dz.U. z 2019 r., poz. 869, z późniejszymi zmianami) uprawniony 

jest do wprowadzenia poprawek do uchwały budżetowej. Wprowadzone przez radnych 

poprawki nie skutkują zwiększeniem deficytu budżetowego. Oznaczają jedynie 

przesunięcia określonych wydatków do innych grup, w związku ze znalezieniem dla nich 

pokrycia w określonych dochodach, bądź zmniejszenia wydatków. Wyjątkiem wydatków 

sztywnych i przeniesienia zaoszczędzonych w ten sposób kwot na inne lub nowe 

zadania. Informuję, iż dokonano następujących zmian w wydatki w dziale 750 

- Administracja publiczna, Rozdział 75022 - Rady Gmin (miast i miast na prawach 
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powiatu) , paragraf 4190, Nagrody konkursowe (Piękna Wieś) – zmniejszenie z 9.500,00 zł 

na kwotę 8.000,00 zł; W dziale 750 - Administracja publiczna, Rozdział 75022 - Rady Gmin 

(miast i miast na prawach powiatu), paragraf 3020 – Wydatki osobowe nie zaliczane do 

wynagrodzeń (Fundusz przewodniczącego) zmniejszenie z pięciu tysięcy na dwa tysiące. 

W dziale 750 Administracja publiczna, Rozdział 75075 - Promocja jednostek samorządu 

terytorialnego, paragraf 4210 zakup materiałów i wyposażenia zmniejszenie z 16.000,00 

na 10 000,00 zł. W dziale 750 - Administracja publiczna, Rozdział 75075 - Promocja 

jednostek samorządu terytorialnego, paragraf 4300 zakup usług pozostałych 

zmniejszenie z 16.500,00 na 12 500,00 zł. W dziale 750 - Administracja publiczna, 

Rozdział 75023 - Urzędy gmin (miast i miast na prawach powiatu), paragraf 4220 - Zakup 

środków żywności zmniejszenie z 7.000,00 zł na 5.000,00 zł. Z powyższych kwot w dziale 

750 - Administracja publiczna, Rozdział 75022 - Rady Gmin (miast i miast na prawach 

powiatu), paragraf 4300 Zakup usług pozostałych dodanie kwoty na obsługę radcy 

prawnego dla Rady Gminy, na kwotę 16.500,00 zł. W dziale 921 - Kultura i ochrona 

dziedzictwa narodowego, Rozdział 92109 - Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby, 

Paragraf 4270 - Zakup usług remontowych, (dotyczący świetlicy w Strachominie) - 

przeniesienie środków w wysokości 100.000,00 zł do rezerwy dział 758 - rozdział 75818 - 

paragraf 4810, do czasu wyjaśnienia zakresu ich przeznaczenia oraz zakresu 

planowanych inwestycji, związanych ze świetlicą w Strachominie. Następnie w dziale 010 

- Rolnictwo i łowiectwo, Rozdział 01010 infrastruktura wodociągowa i sanitarna wsi, 

Paragraf 6050 - Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych, zgodnie z zapisem działu 

IV wydatki majątkowe: Projekt kanalizacji Tymień+wykonanie, przeniesienie pozycji do 

rezerwy dział 758 - rozdział 75818 - paragraf 6800 do czasu wyjaśnienia zakresu 

przeznaczenia tych środków w wysokości 176.000,00 zł. W dziale 754 - Bezpieczeństwo 

publiczne i ochrona przeciwpożarowa, Rozdział 75412 Ochotnicze straże pożarne, 

Paragraf 6230 - Dotacje celowe, zgodnie z zapisem działu IV wydatki majątkowe Urząd 

Gminy, pozycja OSP Mścice zmniejszyć do 185 000,00 zł. - Wprowadzić dotację celową z 

budżetu na finansowanie lub dofinansowanie zadań zleconych do realizacji 

stowarzyszeniom dział 754 - rozdział 75412 - paragraf 2820 z zapisem dotacja na cele 

statutowe OSP Dobrzyca 15.000,00 zł; - Wprowadzić dotację celową z budżetu na 

finansowanie lub dofinansowanie kosztów realizacji inwestycji i zakupów inwestycyjnych 

jednostek niezaliczanych do sektora finansów publicznych dział 754, rozdział 75412, 

paragraf 6230 pod nazwą Budowa zaplecza socjalnego dla OSP Będzino - 100.000,00 zł. 

Taki wniosek Komisja Budżetowo-Finansowa złożyła 27.01 z prośbą o wniesienie 

autopoprawki do nowo proponowanego budżetu. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. To są zgłoszone nasze autopoprawki i była zgłoszona jeszcze autopoprawka 

zgłoszona przez pana wójta i proszę tutaj już oddaje głos pani skarbnik.  

Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

Dziękuję Pani Przewodniczący. W imieniu pana wójta pozwolę sobie przeczytać pismo. 

Autopoprawka do projektu budżetu gminy na 2021 rok. Wnoszę o wprowadzenie w 

projekcie budżetu gminy Będzino na 2021 rok autopoprawki w związku z: 1. Wzrost 
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dochodów budżetu gminy o kwotę 2 257 944 zł, wydatków o kwotę 268 270 zł 99 gr i 

rozchodów o kwotę 1 989 673 zł i 1 gr, zgodnie z poniższymi zestawieniami, gdzie: wnosi 

się wprowadzenie w dziale 600 w rozdziale 616 w § 625 z końcówką 7 kwotę 2 078 944 zł. 

W dziale 756, rozdziale 75616 w § 050 z zerem na końcu wzrost dochodu w wysokości 

179 000. Po dokonanych zmianach dochody budżetu gminy wynoszą 52 miliony 

osiemset... 

Sławomir Bryliński (Radny) 

Przepraszam Panie Przewodniczący mogę zapytać? 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę. 

Sławomir Bryliński (Radny) 

Pani Skarbnik, a może pani wyświetlić nam na ekranie, tak, żebyśmy na bieżąco?  

Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

To musielibyśmy chwilę przerwy, bo nie mam zeskanowanego (...) To tak przerwę 

robimy? 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

No, jeżeli radni nie mają w formie papierowej, to chcielibyśmy to widzieć. 

Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

Znaczy się do państwa zostało wysłane, no ale dobra. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

(...) My to dostaliśmy.  

Sławomir Bryliński (Radny) 

Przepraszam Panie Przewodniczący, mogę? 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

No proszę. 

Sławomir Bryliński (Radny) 

Ale tu już tyle wersji po prostu, że jednak by chciał tą ostateczną widzieć na monitorze.  
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dobrze to ile pani potrzebuje, 5 minut wystarczy? 

Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

5 minut przerwę zrobimy? 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dobrze, robimy 5 minut przerwy i spotykamy się, tylko proszę o dyscyplinę, proszę 

państwa, żebyśmy nie tracili czasu niepotrzebnie.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

No jesteśmy praktycznie wszyscy na łączach także oddaję głos, proszę pani Skarbnik. 

Tylko myślę, że jak pani wyświetli, to od początku przynajmniej tabelę by trzeba było.  

Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

Widoczna tabelka jest dla państwa? 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Widoczna. 

Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

Dobrze, i tak jeszcze raz. Dochody w dziale 600, rozdziale 616 § 625 z siódemką 

zwiększenie planu o 2 078 944,00 zł 

Barbara Grudzień (Radna) 

Ja jeżeli mogłabym tutaj ta zwrócić uwagę, że wypadałoby zaznaczyć, że ta autopoprawka 

jest złożona z dniem 25 stycznia. Bo o tym mówiliśmy tylko, że jest autopoprawka 

złożona przez pana wójta, natomiast nie podano, z jakiego dnia. To jest dosyć istotne, 

dziękuję.  

Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

To zacznę od początku. Szanowni Państwo wysoka rado, autopoprawka została do 

państwa złożona 25 stycznia, której treść zaraz pozwolę sobie od nowa przeczytać. 

Dodatkowo wkradł się błąd w 1 tabelce i dostali państwo 26 stycznia skorygowaną 

autopoprawkę od początku, już bez błędu sprostowaną. I tak. Autopoprawka do 

projektu budżetu gminy Będzino na 2021 r. Wnoszę o wprowadzenie w projekcie 

budżetu gminy na 2021 r. autopoprawki w związku z: 1. Wzrostem dochodów budżetu 

gminy o kwotę 2 257 944 wydatków o kwotę 268 270 zł 99 gr i rozchodów o kwotę 1 989 
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673,01 zł, zgodnie z poniższymi zestawieniami. Dochody w dziale 600, rozdziale 60016 

zwiększenie planu o 2 078 944,00 zł. W dziale 756, rozdziale 75616 zwiększenie 

dochodów o 179 000. Razem zwiększenia po stronie dochodów 2 257 944,00 zł. Po 

dokonanych zmianach dochody budżetu gminy Będzino wynoszą. Wcześniej w projekcie 

budżetu na dzień 13 listopada wynosiło 50 544 333,92 zł plus kwota z autopoprawki 2 

257 944,00 zł, co stanowi 52 812 277,92 zł. Wydatki, wzrost wydatków w dziale 600, 

rozdziale 616 w par 605 w wysokości 239 000. Wzrost wydatków w dziale 758 rozdziale 

75818 w § 421 wynosi 29 270,99, co dodaje nam łączną kwotę 268 270 zł 99 gr. Plan 

wydatków na dzień 13 listopada wynosi 57 136 333,92 zł. Dodać do tego wartość z 

autopoprawki 268 270,99 zł, co stanowi łączną wartość końcową 57 404 604,91 zł. 

Rozchody wprowadzić § 93 na spłatę pożyczek otrzymanych na finansowanie działań 

realizowanych z udziałem środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej w 

wysokości 1 989 673,01. Plan rozchodów na dzień 13 listopada wynosi 1 700 000 plus 

wartość rozchodów po autopoprawce 1 989 673,01 zł, co stanowi rozchody w wysokości 

3 689 673,01 zł. Punkt 2 dodatkowo wprowadzić w autopoprawce zmianę planów, które 

nie budzą żadnych skutków finansowych w budżecie gminy Będzino jak niżej 

zaprezentowano. Pkt 1 przesunięcie wydatków przeznaczonych na wynagrodzenia 

bezosobowe w dziale 750 w § 470 w wysokości 12 000 na dział 710 rozdział 71035 na (....) 

Punkt 3 przesunięcie wydatków z działu 750 rozdziału 75023 w (...) Po dokonanych 

zmianach otrzymują nowe brzmienie paragrafy na staże dochody budżetu w kwocie 

52.812.277,92 zł, i z tego dochody bieżące stanowić będą 45 611 031,78 zł, dochody 

majątkowe 7 201 246,14 zł. Paragraf 2 otrzymuje brzmienie, że ustala się wydatki w 

kwocie 57.404.604,91 zł, i z tego wydatki bieżące stanowiły by 45.139.268,46 zł. Wydatki 

majątkowe: 12.265.336,45 zł. Par 3 otrzymałby brzmienie, że ustala się planowany 

deficyt budżetu w wysokości 4.592.326,99 zł, który zostanie pokryty przychodami z tytułu 

emisji obligacji długoterminowych w kwocie 4.592.326,99 zł. § 4. Ustala się przychody i 

rozchody budżetu w kwotach: 1)   przychody 8.282.000,00 zł, 2) rozchody 3.689.673,01 zł. 

W budżecie tworzy się rezerwy: rezerwa ogólna w wysokości 87.270,99 zł, oraz rezerwę 

celową w wysokości 135.000,00 zł, (...) Przypominam, że do Wysokiej Rady zostało 

wysłane pismo w sprawie autopoprawki do projektu budżetu gminy Będzino na lata 

2021-2029, I. W wyniku zmian zawartych w autopoprawce do projektu budżetu na 2021 

rok oraz ich wpływu na 2021 rok dokonuje się korekt załączników 1-2 do projektu 

uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Będzino. II. W wyniku zmian 

zawartych w autopoprawce do projektu dotyczących przedsięwzięć wieloletnich 

dokonuje się korekt w załączniku nr 2 do projektu uchwały zgodnie z załączonym 

zestawieniem (załącznik do autopoprawki). III.   W wyniku zmian, o których mowa w pkt. I 

i II autopoprawki dokonuje się zmian w treści objaśnień przyjętych wartości oraz w 

wyniku wytycznych wskazanych w opinii o przedłożonym projekcie uchwały w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Będzino określonej w Uchwale Nr 

LXXXI.447.Z.2020 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z 

dnia 09 grudnia 2020 r. I teraz możemy przejść do kolejnego punktu, do dyskusji nad 

projektem budżetu.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę pani Barbara Grudzień.  
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Barbara Grudzień (Radna) 

Ja mam pytanie jest to przedstawione w ogólnych, czy pani nie planuje nam przedstawić 

projektu uchwały przynajmniej w głównych punktach i co zostało tam wprowadzone w 

tym projekcie a co nie? Ponieważ dzisiaj otrzymaliśmy zmianę projektu budżetu tam... 

Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

Przepraszam Pani Basiu, to jeszcze trzeba zagłosować muszą państwo zagłosować nad 

zmianami państwa, zmianami autopoprawki i dopiero wtedy.  

Barbara Grudzień (Radna) 

No dlatego, czyli co najpierw głosujemy nad tą uchwałą i dopiero wtedy głosujemy nad 

autopoprawkami? Czy to w odwrotnej kolejności powinno być?  

Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

Zgodnie z naszą uchwałą głosujemy nad państwa zmianami i nad później autopoprawka, 

na sam koniec przedstawię państwu już taką ostateczną wersję uchwały budżetowej.  

Barbara Grudzień (Radna) 

To znaczy ja wolałabym się lepiej raczej z uchwałą projektu, żebym wiedziała nad czym 

konkretnie głosuje. Tak mi się wydaje, no bo ja głosuje nad ogólnym zarysem, ale na tę 

chwile być może nie jest to ta kolejność, ale ja na tą chwilę nie wiem nad czym głosuje, 

ponieważ nie wiem co jest w szczegółach w projekcie budżetu, bo to nie zostało mi 

przedstawione w tym momencie, mam bardzo poważne wątpliwości, bo zagłosuje nad 

autopoprawką jedną, nad autopoprawką drugą nad tym, ale nie wiem co tam w środku 

jest tym projekcie zaproponowanym, żebyśmy mogli to przejrzeć. Nie wiem panie 

mecenasie ja być może się mylę i ta kolejność powinna być taka jak pani Skarbnik mówi, 

ale ja, zanim nad tym zagłosuje to chciałabym wiedzieć dokładnie na czym głosuje, co 

jest w środku, dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję ja bym prosił, żeby pani Lucyna Parol jeszcze chciała zabrać głos.  

Lucyna Parol (Radna) 

No właśnie ja chciałam się odnieść jeszcze do tej autopoprawki. Pani skarbnik nam tu 

przedstawiła taką dosyć dużą kwotę ponad prawie 2 300 000. Oczywiście pani nam to 

wyjaśniała, ale proszę powiedzieć, dlaczego ta autopoprawka na taką kwotę została 

wniesiona 25 stycznia do budżetu, bo na pewno mieszkańcy będą tym zainteresowani i 

co to jest za kwota? (...) dlaczego jej nie było w budżecie, który był składany nam do 

15 listopada.  
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Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

(...) Wysoka Rado Szanowni mieszkańcy w autopoprawce jest kwotą 2 078 944 na dzień 

13 listopada nie znalazła się powyższa wartość w projekcie budżetu na 2021 rok, gdyż 

czekaliśmy na rozliczenie realizacji inwestycji, która była zrealizowana w 2019 roku, 

budowa drogi w miejscowości Mścice. Do końca roku wierzyliśmy, że otrzymamy 

refundację poniesionych wydatków z 2019 roku, niestety nie wpłynęło do 31 grudnia 

2020 roku nie wpłynęła powyższa kwota dlatego też pozwoliliśmy sobie wprowadzić 

wartość refundacji poniesionych kosztów autopoprawką do budżetu i w związku z tym, 

że jest wprowadzona kwota refundacji na powyższą inwestycję w 2019 roku została 

zaciągnięta pożyczka na prefinansowanie środków na prefinansowanie inwestycji z 

udziałem środków Unii Europejskiej w wysokości 1 989 673 zł 1 gr. Powyższa pożyczka 

nie wpływa na nasz poziom długu. Przepraszam wpływa na poziom długu, a nie wpływa 

na nasz indywidualny wskaźnik. (...) 

Lucyna Parol (Radna) 

Chciałam jeszcze tylko zapytać, proszę mi powiedzieć, dlaczego trwa tak długo zwrot no 

tych nakładów ze strony urzędu marszałkowskiego rok czasu. Czy jest problem w 

rozliczeniu, czy to po prostu jest jakby nie nasza wina, a ta leży jakaś opieszałość po 

stronie właśnie urzędu, gdzie te pieniądze miały sfinansować w części budowę ulicy w 

Mścicach, bo to chodzi o budowę ulic w Mścicach, który budowa się zakończyła w 2019 

roku bodajże, chyba tam była odebrana nie wiem w grudniu, czy listopadzie no, a rok 

czasu to dosyć długi okres i co jest przyczyną, że ten czas zwrotu tych pieniędzy jest taki 

długi? 

Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

Tu już może jest pan Marek, bardziej Pan Marek się wypowie, tam chodziło o publikację 

klasyfikacji dróg nie chcę nic przekształcać. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję jest Pan Maślińki? No nie ma pana Maślińskiego nie mamy na łączach.  

Lucyna Parol (Radna) 

A przydałoby się wyjaśnienie, bo jeżeli taki długi okres jest zwrotu pieniędzy to pogrąża 

po prostu gminy też, więc co było przyczyną?  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Ja może w między czasie może się pan Maśliński pojawić, żeby odpowiedział, ale 

oddałbym głos panu mecenasowi. Pan mecenas w międzyczasie chciał zabrać głos.  
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Sebastian Owczarzak (Radca prawny) 

Tak dziękuję, Panie Przewodniczący, chciałem zabrać głos, zanim wypowie się, pani 

skarbnik, ponieważ nie ulega dla mnie żadnych wątpliwości, że państwo radni, jeżeli 

głosują nad czymkolwiek, to winni wiedzieć, nad czym głosują, to jest oczywista 

oczywistość. Natomiast co do kolejności procedowania uchwały budżetowej. No to tak 

jak wspomniałem na początku ta kolejność wynika z uchwały Rady Gminy w Będzinie i 

nie polega żadnej uznaniowości. Po dyskusji nad projektem budżetu Panie i Panowie, 

radni winni głosować nad wnioskami komisji, dotyczącymi zmiany uchwały oraz nad 

projektem, nad autopoprawką wójta, jeżeli są jakiekolwiek wątpliwości co do treści tej 

autopoprawki wójta, to myślę, że autor pan wójt i pani skarbnik są właśnie w 

szczególności pani skarbnik obecna na dzisiejszej sesji jest właściwą osobą, aby wszelkie 

wątpliwości pań i panów radnych rozwiać.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, ja w związku z powyższym no proszę panią skarbnik o informację zgodnie z 

zapytaniem pani Barbary Grudzień.  

Sebastian Owczarzak (Radca prawny) 

Ja mam wrażenie Panie Przewodniczący, przepraszam, że już pani skarbnik te 

wyjaśnienia poczyniła co do co zapytania.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Bardzo bardzo ogólnie to wypowiedziała. I tutaj chodzi o bardziej szczegółowe, żebyśmy 

wiedzieli czy wszystkie nasze autopoprawki są uwzględnione, nasze wnioski są 

uzgodnione w autopoprawce pana wójta.  

Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

Tak, ale żeby je uwzględnić to najpierw wysoka rada musi przegłosować autopoprawkę 

pana wójta oraz wnioski co do zmian państwa. Jak przejdziemy pkt 9 to od razu jak 

państwo zagłosują za jednymi i drugimi zmianami, wrzucę że tak powiem na rzutnik, czy 

tam na ekran projekt uchwały budżetu, zawierającej zmiany autopoprawki oraz zmiany, 

które państwo zaproponowali. Tylko najpierw muszą być zaakceptowane głosowania.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Rozumiem, że będzie głosować rada. Nie poszczególne komisje, nad tą autopoprawką 

wójta.  

Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

Najpierw jest głosowanie nad autopoprawką oraz nad zmianami państwa, czyli Państwo 

jako poszczególni radni głosują.  
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę państwa, w związku z tym przystępujemy do głosowania nad autopoprawką 

zgłoszoną przez pana wójta i przedstawioną przez panią skarbnik, kto z państwa radnych 

jest za przyjęciem tej autopoprawki? 

Sebastian Owczarzak (Radca prawny) 

Ja przepraszam, Panie Przewodniczący, że wejdę w słowo, ale wcześniej zgłaszał się tutaj 

jeden z radnych pan Tomasz Baczyński i też nie do końca Pan przewodniczący stwierdził, 

czy dyskusja już się wyczerpała nad projektem budżetu.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

No nie wyczerpała się w związku z tym dobra proszę pan Tomasz Baczyński.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Ja dziękuję, przepraszam ja już po prostu nie mam pytań.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. W związku z tym ja mam pytanie czy, no to może w następnej turze 

przegłosujemy autopoprawkę, pana wójta. Proszę państwa, kto z państwa radnych jest 

za przyjęciem autopoprawki pana wójta przedstawionej przez panią skarbnik. Proszę 

kolejno pan Andrzej Jóźwiak. 

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Pani Krystyna Najdzion.  

Krystyna Najdzion (Radna) 

Jestem za.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję Pan Sławomir Bryliński.  

Sławomir Bryliński (Radny) 

Jestem za. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pani Lucyna Parol. 

Lucyna Parol (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Diana Kret. 

Diana Kret (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Eugenia Imbiorowska. 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Joanna Banaszczak. 

Joanna Banaszczak (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Barbara Grudzień. 

Barbara Grudzień (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Tomasz Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Za. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Andrzej Krawiec. 

Andrzej Krawiec (Radny) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Mariusz Gosławski. 

Mariusz Gosławski (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Grzegorz Sztulc. 

Grzegorz Sztulc (Radny) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Piotr Kołpacki. 

Piotr Kołpacki (Radny) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Ja jestem również za nie mamy na łączach pana Gołębiewskiego, w związku z tym 

stwierdzam, że głosowało 14 radnych, 14 głosów było przyjęciem tej autopoprawki. I 

proszę państwa, teraz mamy ten wniosek złożony, wnioski złożone przez komisję 

budżetową, wynikające ze wspólnego posiedzenia komisji. Nie wiem, czy jeszcze raz je 

mamy odczytać, czy bezpośrednio pani skarbnik się odniesie do tychże wniosków, czy 

one zostały ujęte w autopoprawce czy nie?  

Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

Znaczy w treści autopoprawki wójta teraz, jeżeli państwo przegłosują państwa wnioski, 

to w projekcie budżetu są uwzględnione.  
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, w związku z tym zgodnie z procedurą przegłosujemy zaproponowane przez 

radnych na wspólnym posiedzeniu przez poszczególne komisje złożone jednym 

wnioskiem przez przewodniczącego komisji budżetowej do pana wójta z dnia 27 stycznia 

2021 roku, czyli te omówione na komisji w dniu 26. Kto z państwa radnych jest...  

Diana Kret (Radna) 

Przepraszam bardzo, czy ja mogę o coś zapytać, w związku z tymi poprawkami? 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę.  

Diana Kret (Radna) 

Dziękuję, ja mam tylko takie pytanie, czy Rada Gminy może również korzystać z usług 

pana radcy prawnego, który jest obecnie zatrudniony w Urzędzie Gminy?  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Na dzień dzisiejszy korzystamy.  

Diana Kret (Radna) 

To z jakiego powodu mają być przeznaczone kolejne środki na obsługę rady?  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Po to, żeby była niezależna obsługa prawna.  

Diana Kret (Radna) 

Czyli rozumiem, że bronimy każdej złotówki, ale na drugiego radcę prawnego, jak 

najbardziej możemy wyrazić zgodę. Tak? 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

To jest Pani wola, jak Pani wyrazi.  

Diana Kret (Radna) 

Ja rozumiem, ja tylko chciałam wiedzieć, czy możemy korzystać z obecnego, który jest 

radcy prawnego. Dziękuję bardzo. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę państwa, więc przegłosujemy zaproponowane przez komisję 

budżetową poprawki wniesione do budżetu na rok 2021. I proszę pan Andrzej Jóźwiak.  

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pani Lucyna Parol. 

Lucyna Parol (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pani Krystyna Najdzion. 

Krystyna Najdzion (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Sławomir Bryliński. 

Sławomir Bryliński (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Diana Kret. 

Diana Kret (Radna) 

Jestem przeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Panie Eugenia Imbiorowska. 
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Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Joanna Banaszczak. 

Joanna Banaszczak (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Pani Barbara Grudzień. 

Barbara Grudzień (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Tomasz Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pan Andrzej Krawiec. 

Andrzej Krawiec (Radny) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Mariusz Gosławski. 

Mariusz Gosławski (Radny) 

Jestem przeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Grzegorz Sztulc. 
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Grzegorz Sztulc (Radny) 

Przeciw.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Piotr Kołpacki. 

Piotr Kołpacki (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję stwierdzam, że głosowało 14 radnych 11 głosów za przyjęciem tych wniosków 

do poprawek do budżetu 3 głosy przeciwne, czyli w tym momencie oczekujemy na 

omówienie przez panią Skarbnik wniesionej przez Radę Gminy wniosku do budżetu i 

omówienie, czy zostały przyjęte i w jakim zakresie, proszę.  

Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

Wysoka Rado projekt nr 1 po dokonanych naniesienia autopoprawki oraz propozycji 

państwa zmian prezentuje się następująco. W § 1 ustala się dochody budżetu w 

wysokości 52 812 277 zł 92 gr. Z tego dochody bieżące będą stanowić 45 611 031 zł 78 

gr. Dochody majątkowe 7 201 246 zł i 14 gr, w międzyczasie pozwolę sobie powiedzieć, 

że w dniu dzisiejszym kolega z rady przesłał państwu ten projekt przed godziną gdzieś 

dziewiątą, jakby państwo szukali na mailu. I tak, w dochodach, jakie zostały dokonane 

zmiany, to został (...) w dziale 60016 został dopisany w § 6257 w wysokości 2 078 944 zł 

oraz w dziale 753 została zwiększona wartość w rozdziale 75616 § 0500 została kwota 

zwiększona o 179 000. Łącznie rozdział 75616 zamykamy kwotą 3 728 910. Dział 756 

zamykamy wartością 17 000 715 zł 13 gr, żadnych już pozostałych zmian w planach 

dochodów nie dokonaliśmy. Załącznik nr 2, jest to załącznik dotyczący wydatków. 

Paragraf numer 2 ustala się wydatki budżetu zgodnie z załącznikiem nr 2 w kwocie 

57 404 604 zł 91 gr i z tego wydatki bieżące stanowią 45 154 268 zł 46 gr, wydatki 

majątkowe stanowią 12 250 336 zł 45 gr. Przejdziemy do załącznika nr 2. W dziale 616 w 

par 605 została zwiększona kwota, o wartość 239 000. W dziale 758 na podstawie 

autopoprawki wójta została zwiększa wartość rezerwy o wartość 29 270 zł 99 gr. I teraz 

na podstawie państwa wniosku zostały zmienione w dziale 75022.  

Barbara Grudzień (Radna) 

Jest możliwość od początku, bo tu tutaj będziemy tak skakać ja bym np. chciała zwrócić 

uwagę na to co mam tutaj wydrukowane, pani dosyć szybko mówi działania, ja nie 

koniecznie muszę to wszystko znaleźć albo troszeczkę wolniej przekręcać (...), tak 

troszeczkę wolniej, bo pani mówi szybko dział i po prostu chciałabym zwrócić uwagę, na 

tym co ja mam czy jest to faktycznie tak zapisane. Tak.  
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Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

Dobrze, przepraszam to tak w dziale 750 w rozdziale 75022 w § 302 została kwota (...) 

Przepraszam 419, bo pierwszy wniosek był 419 z kwoty 9500 został zmniejszony plan do 

wysokości 8000, następnie w radzie w dziale 75023 w § 3020 została zmniejszona kwota 

z 5000 na 2000, w promocji gminy w dziale 750, rozdziale 75075 zakup materiałów został 

zmniejszony do 10 000 z 16 000, zakup pozostałych usług czyli § 4300 został zmniejszony 

do 12 500 z 16 500. Kolejna propozycja państwa, to była w dziale 75023 w § 422 z zerem, 

gdzie zakup środków żywności został zmniejszony z 7000 do 5000. W dziale 750 22 w § 

430 zwiększyliśmy kwotę do wysokości 22 428 zł została zwiększona o 16 500. Już mogę 

pani Basiu dalej? I teraz szanowni państwo zejdziemy prawie na sam dół załącznika nr 2.  

Barbara Grudzień (Radna) 

Jeszcze raz w tym dziale 75022, bo może nie usłyszałam, czy czytała pani o tym 

zmniejszeniu... 

Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

O zmniejszeniu 16 500 na.  

Barbara Grudzień (Radna) 

O zwiększeniu na 16 500, ale tam były też zmniejszone te 2 pozycje 5 na 2 i z 9,5 na 1500 

tak, w tym samym dziale? Dlatego mówię, no tutaj tak skaczemy, a tutaj działamy tak bo, 

jeżeli byśmy mogli wrócić do rozdziału 75022. 

Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

Do par 419? 

Barbara Grudzień (Radna) 

Nie, nie paragrafy tak, tu nie. Chodzi mi o dział 750 rozdział 75022 już jesteśmy i tutaj 

właśnie w tej pozycji 3020 było 5, jest zmniejszone do 2 

Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

Tak. 

Barbara Grudzień (Radna) 

I tutaj w tym jest zmniejszone z 9,5 na 8. Ja tego nie słyszałam w pani wypowiedzi, 

dlatego do tego wracam, że to jest ujęte.  

 



41 
Transkrypcja z XXXI Sesji Rady Gminy w Będzinie, 28.01.2021 r. 

 

Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

Dobrze to było. To teraz zjedziemy wysoka rada w załączniku nr 2 prawie na sam dół, że 

tak sobie pozwolę powiedzieć. Do działu 92109. Tu wysoka Rado był § 427 w wysokości 

100 000 państwo, Państwu go tu nie widzą, bo nie ma i powyższa wartość została 

przeniesiona do rezerwy. Mogę przesunąć do góry?  

Barbara Grudzień (Radna) 

Tak, tak wszystko mam także ok.  

Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

Do działu 758 rozdziału 75818 w § 4810 została zwiększona kwota 100 000. I tu może 

zacznę sobie od tyłu, żeby już nie skakać przy projekcie budżetu na 13 listopada nie było 

75818 § 680, został dodany w wysokości 176 000. Dodanie zostało spowodowane 

przepraszam przeniesienie planowanych wydatków z działu 010, 01010 z § 605. Tu mili 

państwo § 605 w wysokości 176 000. Teraz przejdziemy do straży pożarnej do działu 

75412. Wysoka Rado łącznie w § 623 łącznie zostały zmniejszone planowane wydatki w 

wysokości 15 000 i zostały zwiększone wydatki w wysokości 15 000 w § 282. Tu wysoka 

rada nie widzi tych przeniesień, ale zostały utworzone w systemie, wydatki inwestycyjne 

pod nazwą budowa zaplecza socjalnego dla OSP Będzino oraz została zmniejszona pan 

została zmniejszona planowana dotacja dla OSP w Mścicach do wysokości 185 000. To są 

wszystkie zmiany, jakie zostały naniesione na podstawie autopoprawki oraz na 

podstawie wysokiej rady wniosku. § 3 ustala się planowany deficyt budżetu w kwocie 

4 592 326 zł 99 gr, który zostanie spłacony z tytułu emisji obligacji długoterminowych w 

kwocie 4 592 326 zł 99 gr. § 4 ustala się przychody i rozchody budżetu, zgodnie 

załącznikiem nr 3 w kwotach: przychody 8 282 000, rozchody w wysokości 3 689 673 zł 1 

grosz. Tu uległy zmianie plany rozchodów, niecałe 2 miliony i już przejdziemy do 

załącznika nr 3, gdzie państwo widzą, że planuje się przychody ogółem w wysokości 8 

282 000,00 z tego z tytułu emisji papierów wartościowych przychody będą stanowić 

5 000 000, z tytułu emisji kredytów 3 282 000. Rozchody planujemy łącznie w wysokości 

3 689 673 zł 1 grosz i w tym planuje się spłacić kredyty w wysokości 1 619 000, spłacić 

pożyczkę zaciągniętą na finansowanie zadań realizowanych z udziałem środków 

pochodzących z budżetu Unii Europejskiej w wysokości 1 989 673,01 zł oraz wykupić 

wyemitowane papiery wartościowe w wysokości 81000. Paragraf nr 5 w budżecie tworzy 

się rezerwę w wysokości: rezerwę ogólną w wysokości 187 270 zł 99 gr oraz rezerwę 

celową w wysokości 311 000 z przeznaczeniem na realizację zadań z zakresu zarządzania 

kryzysowego 135 000, na wydatki inwestycyjne 176 000. § 6 dochody i wydatki związane 

z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej, innych zadań zleconych jednostek 

samorządu terytorialnego odrębnymi ustawami zgodnie z załącznikiem nr 4, zadań 

realizowanych w drodze umów lub porozumień między jednostkami samorządu 

terytorialnego, zgodnie z załącznikiem nr 5. Paragraf nr 7 ustala się dochody z tytułu 

opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi w wysokości 1 910 000 oraz wydatki 

na finansowanie systemu gospodarki odpadami komunalnymi w wysokości 1 910 000, 

zgodnie z załącznikiem nr 6. § 8. Ustala się plan wydatków na przedsięwzięcia 
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realizowane w ramach Funduszu Sołeckiego w podziale na sołectwa, zgodnie z 

załącznikiem Nr 7. § 9. Ustala się dochody z tytułu wydawania zezwoleń na sprzedaż 

napojów alkoholowych w wysokości 140.000,00 zł oraz wydatki na realizację zadań 

określonych w gminnym programie profilaktyki i rozwiązywania problemów 

alkoholowych w wysokości 135.500,00 zł i gminnym programie przeciwdziałania 

narkomanii w wysokości 4.500,00 zł, zgodnie z załącznikiem Nr 8. § 10. Ustala się 

dochody z tytułu opłat i kar za korzystanie ze środowiska w wysokości 19.120,00 zł oraz 

wydatki na finansowanie ochrony środowiska w wysokości 19.120,00 zł, zgodnie z 

załącznikiem Nr 9. § 11. Ustala się dochody z tytułu środków przekazywanych przez 

Fundusz Dróg Samorządowych w wysokości 933.273,88 zł oraz wydatki na realizację 

zadań w części sfinansowanej tymi środkami w wysokości 933.273,88 zł, zgodnie z 

załącznikiem Nr 10. § 12. Ustala się limity zobowiązań z tytułu zaciąganych kredytów i 

pożyczek oraz emitowanych papierów wartościowych na: 1) pokrycie występującego w 

ciągu roku przejściowego deficytu budżetu jednostki samorządu terytorialnego, do 

kwoty - 2.000.000,00 zł, 2) pokrycie planowanego deficytu budżetowego jednostki 

samorządu terytorialnego, do kwoty - 4.592.326,99 zł, 3) spłatę wcześniej zaciągniętych 

zobowiązań z tytułu emisji papierów wartościowych oraz zaciągniętych pożyczek i 

kredytów, do kwoty – 3.689.673,01 zł, 4) wyprzedzające finansowanie działań 

finansowanych ze środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej na zadanie 

inwestycyjne do kwoty – 0,00 zł. § 13. Upoważnia się Wójta do zaciągania kredytów i 

pożyczek oraz emitowania papierów wartościowych, o których mowa w § 12, do 

wysokości kwot w nich określonych. § 14. Ustala się dotacje: 1) dla jednostek sektora 

finansów publicznych: a) podmiotowe (Załącznik Nr 11) w kwocie - 1.003.731,00 zł, 2) dla 

jednostek spoza sektora finansów publicznych: a) celowe (Załącznik Nr 12) w kwocie - 

1.521.625,00 zł. § 15. Upoważnia się Wójta do: 1) dokonywania zmian w planie 

wydatków: a) na uposażenia i wynagrodzenia ze stosunku pracy, b) majątkowych, z 

wyłączeniem przeniesień wydatków między działami. 2) przekazania niektórych 

uprawnień do dokonywania przeniesień planowanych wydatków innym jednostkom 

organizacyjnym Gminy. 3) do zaciągania zobowiązań z tytułu umów, których realizacja w 

roku budżetowym i w latach następnych jest niezbędna do zapewnienia ciągłości 

działania jednostki i z których wynikające płatności wykraczają poza rok budżetowy. 4) 

przekazania uprawnień innym jednostkom organizacyjnym do zaciągania zobowiązań z 

tytułu umów, których realizacja w roku budżetowym i w latach następnych jest 

niezbędna do zapewnienia ciągłości działania jednostki i z których wynikające płatności 

wykraczają poza rok budżetowy. 5) lokowania wolnych środków budżetowych na 

rachunkach bankowych w innych bankach niż bank prowadzący obsługę budżetu gminy. 

§ 16. Uchwała wchodzi w życie z dniem 1 stycznia 2021 roku i podlega ogłoszeniu w 

Dzienniku Urzędowym Województwa Zachodniopomorskiego oraz BIP. Możemy przejść 

wysoka rado do załącznika 4, bo nie był pokazywany. Załącznik nr 4 tak, jak przed chwilą 

pozwaliłam sobie przeczytać są to dochody i wydatki budżetu gminy Będzino związane z 

realizacją zadań z zakresu administracji rządowej, innych zadań zleconych odrębnymi 

ustawami. Tak jak widzimy plan po stronie dochodów i plan po stronie wydatków 

zamykają się równoważą. Dochody i wydatki budżetu gminy Będzino związane z 

realizacją zadań wykonywanych na podstawie porozumień między jednostkami 

samorządu terytorialnego w 2021 roku jest to porozumienie z powiatem na utrzymanie 

czystości na chodnikach przy drogach powiatowych. Załącznik 6 dotyczy planu 
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dochodów i wydatków budżetu gminy Będzino związanych z opłatami za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi w 2021 roku, gdzie dochody planujemy w 

wysokości 1 910 000, wydatki również w wysokości 1 910 000. Załącznik nr 7 wydatki 

jednostek pomocniczych w ramach budżetu gminy Będzino, czyli są to wydatki funduszu 

sołeckiego. Załącznik nr 8 jest to plan dochodów i wydatków budżetu gminy Będzino 

związanych z opłat za zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych w 2021 roku, gdzie 

dochody planujemy w wysokości 140 000, wydatki również w wysokości 140 000. 

Załącznik nr 9 stanowi plan dochodów i wydatków budżetu gminy Będzino związanych z 

gromadzeniem środków z opłat i kar za korzystanie ze środowiska 2021 roku, gdzie plan 

dochodów mamy 19 120 i plan wydatków.. Załącznik nr 10 plan dochodów i wydatków 

budżetu gminy Będzino, związany z tytułu środków przekazanych przez fundusz dróg 

samorządowych, gdzie mamy 933 273,88 zł po stronie dochodów, również po stronie 

wydatków. Załącznik nr 11 są to dotacje podmiotowe dla jednostek sektora finansów 

publicznych udzielone przez gminę Będzino w 2021 roku, gdzie łączną wartość mamy 1 

003 751,00 zł. Załącznik nr 12 jest to załącznik dotyczący dotacji celowych, udzielonych z 

budżetu gminy Będzino na zadania własne gminy, realizowane przez podmioty spoza 

sektora finansów publicznych, gdzie mamy załącznik na łączną wartość w wysokości 

1 521 625,00 zł. W tym momencie bardzo dziękuję państwu za uwagę, czy są jakieś, 

dyskusja co prawda już się skończyła..  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję może jeszcze ktoś ma jakąś wątpliwość, proszę pan Tomasz Baczyński.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Dziękuję. Ja zostałem zobowiązany przez mieszkańców Będzina o zadanie takiego 

pytania, czy w tym projekcie budżetu na rok 2021 są zawarte takie prawda inwestycje jak 

remont zjazdu z drogi krajowej nr 11 do przedszkola w Będzinie, remont zjazdu z drogi 

krajowej nr 11 do osiedla bloków nr 8, 9, 10 w Będzinie? Czy w tym budżecie jest 

zawarta, są zawarte środki na znaki informacyjne dotyczące prawda miejscowości 

Będzino, Komory, Słowienkowo i czy również budżet zawiera środki na zmianę 

organizacji ruchu w miejscowości Będzino, na drodze prowadzącej do miejscowości 

Komory. Dziękuję to jest takie pytanie.  

Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

(...) Wysoka Rado załącznik nr 2 przedstawia nam plany wydatków, (...) w dziale 600 w 

rozdziale 616 drogi publiczne gminne mamy środki zaplanowane na zakup materiałów i 

wyposażenia w wysokości 121 000, usługi remontowe w wysokości 293 724 zł 83 gr, 

zakup pozostałych usług w wysokości 108 212 zł 55 gr. Takie plany otrzyma, jeżeli 

Państwo uchwalą budżet, kierownik Gminnego Zakładu Komunalnego, ale co dokładnie 

wyremontuje czy jakie i gdzie zakupi znaki to już pani radny niestety pytanie do pana 

Andrzeja Nowaka. Środki są zabezpieczone na wykonywanie takich usług, zakup usług, 

remonty oraz zakup materiałów.  
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję no jeszcze Pan Baczyński? Proszę.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Dziękuję. Ja po rozmowie mam takie wątpliwości z tego tytułu, że po rozmowie z panem 

nie wiem jakie stanowisko teraz piastuje pan Szymaniak, ale po rozmowie z nim 

zostałem uświadomiony, że on przedstawił pani kilkadziesiąt pozycji odnośnie remontów 

dróg na terenie gminy i nie wszystkie zostały uwzględnione, dlatego moje takie pytania 

odnośnie tych zjazdów, które są bardzo ważne są bardzo zaniedbane, mówię o zjeździe 

do przedszkola i również o zapadających się w zjeździe do osiedla bloków w 

miejscowości Będzino. Dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję ja myślę, że to jest temat na później. Nie mniej jednak te uwagi są jak 

najbardziej istotne, my mamy zgodnie z procedurą zatwierdzenia budżetu w tej chwili do 

przyjęcia tego budżetu jeszcze bym prosił panią Basię Grudzień, bo chciała coś tutaj 

dodać.  

Barbara Grudzień (Radna) 

Dziękuję bardzo. Ja tylko ja chciałam, bo ja na ostatnim wspólnym posiedzeniu komisji 

prosiłam panią Skarbnik, żeby zmiany w wieloletniej prognozie finansowej zaznaczyła 

nam w jakimś tam kolorze innym, a tego nie ma, bo to nie sposób wszystkie cyferki 

przeglądać ponownie tak bym bardzo prosiła, żeby tak dla nas już poza dzisiejszą sesją, 

żeby jednak takie w wersji kolorowej przedstawić nam, co zostało zmienione do tej 

wersji pierwszej bym bardzo prosiła, dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję.  

Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

Przepraszam Panie Przewodniczący, pani Basiu, wczoraj kolega Mateusz chyba koło 

piętnastej wysyłał państwu tą pierwszą wersję taką.  

Barbara Grudzień (Radna) 

Ale były zaznaczone tam na kolor, to co było, żeby to było w kolorze, ja tego nie 

odczytałam w kolorze po prostu było to wszystko dalej szare, te zmiany takie co do tej 

pierwszej wersji, ale to nie w tej chwili możemy mówić tylko.  
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Te takie techniczne sprawy możemy omówić później. Natomiast w tej chwili 

przystępujemy do realizacji na zasadzie ostatniego punktu i tutaj ja jeszcze bym bardzo 

prosił opinie poszczególnych komisji. W związku no z przyjętymi naszymi 

autopoprawkami, autopoprawką wójta i jak akceptują, jaka jest opinia w sprawie całości 

budżetu po wprowadzonych zmianach. I tutaj bym prosił po kolei pan Piotr Kołpacki.  

Piotr Kołpacki (Radny) 

Komisja rolnictwa i przemysłu pozytywnie.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pani Eugenia Imbiorowska Komisja Infrastruktury.  

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Komisja Infrastruktury pozytywnie opiniuje.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pan sławom. Przepraszam może na końcu komisje weźmiemy panią Krystynę 

Najdzion komisję skarg.  

Krystyna Najdzion (Radna) 

Komisja skarg wniosków i petycji pozytywnie opiniuje budżet.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pani Lucyna Parol, komisja oświatowo-społeczna.  

Lucyna Parol (Radna) 

Komisja oświatowo-społeczna autopoprawkę pana wójta i autopoprawki radnych 

dołączone do budżetu, czyli zmieniony budżet wraz z tymi autopoprawkami opiniuje 

pozytywnie.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pani Joanna Banaszczak komisja rewizyjna.  

Joanna Banaszczak (Radna) 

Komisja rewizyjna pozytywnie opiniuje budżet na 2021, dziękuję.  
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Sławomir Bryliński w imieniu komisji budżetowej.  

Sławomir Bryliński (Radny) 

Tak zostałem wyznaczony, jako członek komisji budżetowo finansowej przez 

przewodniczącego komisji pana Adama Gołębiewskiego do przedstawienia opinii 

komisji. Mianowicie komisja budżetowo-finansowa jest za przyjęciem budżetu po 

wniesionych zmianach, o które wnioskowali radni, dlatego komisja budżetowo-

finansowa prosi o przyjęcie tego budżetu.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę państwa przystępujemy do głosowania nad uchwałą w sprawie 

przyjęcia projektu budżetu gminy Będzino na rok 2021 i głosujemy kolejno. Proszę pan 

Andrzej Jóźwiak.  

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Pani Krystyna Najdzion. 

Krystyna Najdzion (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Diana Kret.  

Diana Kret (Radna) 

Wstrzymuje się.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Lucyna Parol. 

Lucyna Parol (Radna) 

Za. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Eugenia Imbiorowska. 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Barbara Grudzień. 

Barbara Grudzień (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Andrzej Krawiec.  

Andrzej Krawiec (Radny) 

Za.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Tomasz Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pan Piotr Kołpacki. 

Piotr Kołpacki (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Grzegorz Sztulc. 

Grzegorz Sztulc (Radny) 

Wstrzymuje się. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Sławomir Bryliński. 

Sławomir Bryliński (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Joanna Banaszczak. 

Joanna Banaszczak (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Mariusz Gosławski. 

Mariusz Gosławski (Radny) 

Wstrzymuje się.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Ja jestem również za. Czy wszyscy radni głosowali wszystkich wymieniłem, jaki mamy 

wynik mamy. Wynik głosowania nad projektem budżetu na rok 2021 rok. Głosowało 14 

radnych, 11 głosów było oddanych za przyjęciem projektu budżetu, 3 głosy 

wstrzymujące. Nie było głosu sprzeciw. Dziękuję, stwierdzam że budżet został przyjęty. 

Jeśli mogę od siebie dodać tylko to nie wiem, dlaczego zmarnowaliśmy miesiąc czasu na 

wzajemnym jakimś tam szukaniu rozwiązania, a przy uporze pana wójta, który tutaj no 

na pewno nie pomógł. Proszę, czy ktoś jeszcze tu chciałby zabrać głos już po 

głosowaniu? Jeśli nie, to proszę państwa, ogłaszam 15 minut przerwy. 

Cz. II ~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:00:00 – 02:33:59 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Witam ponownie wszystkich po przerwie, proszę państwa projekt uchwały numer 2. 

Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy Będzino 

na lata 2021-2029 proszę o rekomendacje i przedstawienie Panią Patrycję Woltmann.  

Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

Szanowna Rano szanowni mieszkańcy projekt numer 2 w sprawie uchwalenia 

wieloletniej prognozy finansowej gminy Będzino na lata 2021-2029. Pierwotny projekt 
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został przedłożony wysokiej radzie, jako załącznik do zarządzenia 171/2020 z dnia 

13 listopada 2020 roku. W związku z przegłosowaniem przez wysoką radę autopoprawki 

oraz zmian zgłoszonych przez radnych został również zmieniony projekt uchwały w 

sprawie uchwalenia wieletniej prognozy finansowej gminy Będzino. I tak, zmianie uległy 

dane archiwalne, które wysoka rada nie widzi w roku 2020 roku. Dochody ogółem w 

2021 roku otrzymały brzmienie 52 812 277 zł 92 gr. Zgodnie z uchwałą nr 1 i w tym 

mamy dochody bieżące 45 611 031 zł 78 gr. Przepraszam 45 611 031 złotych 78 gr. 

Dochody majątkowe stanowią 7 201 246 zł 14 gr. Wydatki ogółem w 2021 roku wynoszą 

57 404 604 zł 91 gr i w tym wydatki bieżące stanowią 45 154 268 zł 46 gr. Wydatki 

majątkowe 12 250 336 zł 45 gr. Wynik budżetu zamykamy deficytem w wysokości 

4 592 326 zł 99 gr. Przychody planujemy w wysokości 8 282 000, w tym na pokrycie 

występującego deficytu zostaną przychody przekazane w wysokości 4 592 326 zł 99 gr. 

Rozchody zostały zmienione do wysokości 3 689 673 zł 1 gr, pozostałe dane zostały 

zaktualizowane do wielkości, które zostały zaprezentowane w projekcie nr 1. Jedna 

tabela, która jest dla nas wszystkich najważniejsza w wieloletniej prognozie finansowej to 

tabelka indywidualnego poziomu zadłużania, gdzie po wprowadzonych zmianach 

wysoka eado wskaźnik w 2023 roku tak, jak Regionalna Izba Obrachunkowa w swojej 

opinii zwróciła nam uwagę, że stanowi 0,02 punktu procentowego, to tu mamy niecały 

niecałe 0,23% różnicy w 2023 roku, czyli nasz wskaźnik indywidualny poziom zadłużania 

uległ poprawie. Dodatkowo wysoka rado zgodnie z pismem pana wójta do autopoprawki 

wieloletniej prognozy finansowej zostały zaktualizowane objaśnienia w prezentowanych 

objaśnieniach do projektu uchwały nr 2 oraz w przedsięwzięciach zostało dopisane 

przedsięwzięcie przystań w Podamirowie i przedsięwzięciu pod nazwą budowa drogi 

Wierzchomino-Wierzchominko została zwiększona kwota. Opinia Regionalnej Izby 

Obrachunkowej do wieloletniej prognozy finansowych została państwu przeczytana w 

punkcie nr 1. Nie wiem, czy mają państwo jakieś dodatkowe pytania? 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pani, proszę, pytam państwa radnych czy są jakieś pytania i wątpliwości 

dotyczące uchwały? Jeśli nie ma pytań, proszę o opinie poszczególnych komisji. Proszę o 

opinię panią Eugenię Imbiorowską Komisja Infrastruktury. 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Komisja Infrastruktury jest za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję proszę pan Kołpacki.  

Piotr Kołpacki (Radny) 

Komisja rolnictwa i przemysłu za, pozytywnie opiniuje.  
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pani Lucyna Parol, komisja oświatowa. 

Lucyna Parol (Radna) 

Oświatowa opiniuje pozytywnie. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pani Krystyna Najdzion. Pani Krystyna Najdzion mikrofon.  

Krystyna Najdzion (Radna) 

Komisja skarg wniosków i petycji opiniuje pozytywnie.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Komisja budżetowa. Pan Sławomir Bryliński.  

Sławomir Bryliński (Radny) 

Komisja Budżetowo-Finansowa, opiniuje pozytywnie wieloletnią prognozę finansową 

gminy Będzino na lata 2021-2029 i prosi o przyjęcie tej uchwały.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję i nie mamy na łączach przewodniczącej komisji. Proszę, czy jest pani 

Banaszczak, a jest, proszę pani Banaszczak komisja rewizyjna.  

Joanna Banaszczak (Radna) 

Komisja rewizyjna pozytywnie opiniuje projekt w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej 

prognozy pogody prognozy finansowej gminy Będzino na lata 2021-2029. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Nowa pogodynka (...).  

Joanna Banaszczak (Radna) 

Przez to że mnie pan przewodniczący nie widział.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Sławomir Bryliński proszę. 
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Krystyna Najdzion (Radna) 

Już mówił.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

A mówił Pan, czyli mamy opinię wszystkich komisji. Przystępujemy do głosowania i 

kolejno proszę o zabranie głosu pan Andrzej Jóźwiak. 

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pani Lucyna Parol. 

Lucyna Parol (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Piotr Kołpacki. 

Piotr Kołpacki (Radny) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Barbara Grudzień. 

Barbara Grudzień (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Andrzej Krawiec. 

Andrzej Krawiec (Radny) 

Za. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Joanna Banaszczak.  

Joanna Banaszczak (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Sławomir Bryliński. 

Sławomir Bryliński (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Krystyna Najdzion. 

Krystyna Najdzion (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Diana Kret. 

Diana Kret (Radna) 

Wstrzymuje się.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Eugenia Imbiorowska. 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Tomasz Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Jestem za. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Grzegorz Sztulc. 

Grzegorz Sztulc (Radny) 

Wstrzymuje się. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Mariusz Gosławski. 

Mariusz Gosławski (Radny) 

Wstrzymuje się. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Chyba wszyscy, którzy są na łączach oddali głos. Ja jestem również za przyjęciem tej 

uchwały. Stwierdzam, że uchwała została przyjęta zagłosowało 14 radnych, 11 głosów za, 

3 głosy wstrzymujące się. Dziękuję mamy teraz projekt uchwały nr 3 uchwała 

zmieniająca uchwałę Rady Gminy w Będzinie nr XXII/113/07 z dnia 22 listopada 2007 

roku w sprawie utworzenia i nadania statutu Gminnemu Zakładowi Komunalnemu w 

Będzinie. Kto będzie nam rekomendował tu tą uchwałę, jest pan Andrzej Nowak się 

domyślam, w związku z tym proszę o zabranie głosu panie Nowak.  

Andrzej Nowak (Kierownik Gminnego Zakładu Komunalnego w Będzinie) 

Dzień dobry witam państwa. Tak jak przedstawiałem na komisji. Zmiana dotyczy zapisu 

w punkcie, który mówił o utrzymaniu dróg. Po prostu jest to uszczegółowienie zakresu 

obowiązków, zakresu robót które, będziemy po podjęciu tej uchwały będziemy mogli 

realizować. Czyli to jest jakby rozszerzenie tego zapisu, że utrzymujemy drogi. Jest 

podany wszystkie czynności, które będziemy w związku z tym zapisem wykonywali. To 

jest odnośnie tego punktu zmienionego bodajże piętnasty. Dalej mamy w statucie 

oczywiście wnieśliśmy te poprawki, o których mówiliśmy wcześniej, czyli tam była 

troszeczkę mylnie podana podstawa prawna, chodziło o te w § 1. Jest zmieniona zgodnie 

z sugestią i zgodnie z ustaleniami, które wcześniej przedstawiliśmy. Dodatkowo usunięto 

z § 4 pkt 11 i 12. Pkt 11 mówił o przeprowadzeniu przeglądów i napraw urządzeń. 

Przepraszam 12 i 13, czyli odbieranie, przyjmowanie składowanie odpadów w tym 

zawierania umów na odbiór odpadów stałych i prowadzenie zbiórki odpadów, w tym 

zbiórki selektywnej. To po konsultacji z panem radcą no taka była sugestia, żeby to 

wykreślić, bo jeżeli my tego nie usuniemy, to wojewoda nam nie podpisze w takiej formie 

tej naszej zmiany. Co dodatkowo jeszcze, w § 17 postanowienia niniejszego statutu 

wchodzą w życie z dniem 1 stycznia 2008 roku. Też po konsultacji z panem radcą 

usunięto ten punkt. W życie wejdzie ta zmiana, w momencie, kiedy zostanie uchwalona i 

bodajże w terminie 2 tygodni po ustaleniu. Dodatkowo jeszcze był tam punkt odnośnie 

zapisu. Już państwu mówię. W § 7 punkt czwarty. Kierownik kieruje pracą zakładu przy 
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pomocy zastępcy kierownika i głównego księgowego. No wiadomo, że taki pkt 1, mówi 

że kierownik kieruje zakładem w ramach udzielonego mu przez wójta pełnomocnictwa, a 

w punkcie czwartym znajdujemy zastępcę kierownika, a więc jest to będzie ta osoba, 

która podczas załóżmy zdarzeń takich jak moja nieobecność w pracy, czyli urlop lub 

nieprzewidziane nieobecność czyli może jakieś zwolnienia lekarskie, w tym momencie 

zastępca kierownika podejmuje te moje obowiązki. Także to jest mniej więcej w 

ogromnym skrócie przedstawione te zmiany.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę o pytania w tej sprawie proszę pan Baczyński.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Dziękuję. Pierwsze takie pytanie. Jak do tej pory dawał sobie pan radę bez zastępcy i czy 

ten zastępca jest już wyłoniony? To jest takie pierwsze pytanie, drugie pytanie - w tym 

nowym statucie są takie podpunkty jak roboty ziemne, wykonywanie robót ziemnych. 

Wiem, że na wspólnym posiedzeniu komisji już pan odpowiadał, że nie macie 

potrzebnego do tego sprzętu, ale skąd, skąd ten sprzęt ma być zakupiony? Jak ma być 

pozyskany? Dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę pani Lucyna Parol jeszcze chciała zadać pytanie.  

Lucyna Parol (Radna) 

No właśnie. Ja chciałam zadań takie pytanie, żeby pan wyjaśnił. W tym § 4 dwudziesty 

punkt świadczenie usług w zakresie prac ziemnych. I drugi 21 świadczenie usług w 

zakresie lokalnego transportu zbiorowego, w tym świadczenie usług przewozu dzieci i 

obsługa innych przewozów w zakresie użyteczności publicznej. W jaki sposób, to będzie 

wykonywane, kiedy na dzień dzisiejszy ten Gminny Zakład Komunalny nie ma nawet 

możliwości wykonywania, ponieważ do tego jest potrzebny sprzęt, do tego są potrzebne 

środki do przewozu, więc w jaki sposób będzie pan realizował te 2 punkty? Dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę pan Andrzej Nowak. 

Andrzej Nowak (Kierownik Gminnego Zakładu Komunalnego w Będzinie) 

Już odpowiadam, może zacznę od tego drugiego pytania. Świadczenie usług w zakresie 

lokalnego transportu zbiorowego itd. No nie odnosimy się w tej zmianie do tego zapisu. 

Taki statut został przyjęty jeszcze przed tymi zmianami, które teraz się dokonują. Mam 

tutaj na myśli obowiązki, do nas przekazywane w związku, obowiązki dotyczące 

utrzymania dróg, czyli to ten punkt 15 rozszerzony. Nie odniosę się, nie odpowiem 

państwu, jakie mamy świadczyć usługi przewozu dzieci i innych przewozów w zakresie 
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użyteczności publicznej. Przedtem było to prowadzone przez gminę dowozy do szkół. 

Nie wiem, czy były jakieś inne realizowane przewozy w zakresie użyteczności publicznej. 

My na dzień dzisiejszy nie mamy ani możliwości, bo nie mamy żadnego sprzętu, ani 

pieniędzy na ten cel przeznaczonych nie mamy. No i dodatkowo nic nam na ten temat 

nie wiadomo, czy w ogóle mamy przyszłościowo coś takiego robić. Jeżeli chodzi o te 

roboty ziemne. No myślę, że tutaj chodzi o częściowe załóżmy roboty ziemne, związane z 

naszą bieżącą działalnością, czyli usuwanie awarii itd, no bo będziemy szli w kierunku 

tego, żeby po prostu jak najbardziej zrezygnować z usług firm zewnętrznych, czyli tak jak 

w tej chwili mamy prowadzone usługi wodociągowe, czyli usuwanie awarii poprzez firmy 

zewnętrzne. Tak myślę, że tu część będziemy taki był zamysł, że będziemy mogli sami 

usuwać takie roboty awaryjne, gdzie potrzebna będzie do tego koparka itd. Skąd te 

pieniądze na sprzęt? No prawdopodobnie z tego, co usłyszałem od pana wójta, to w 

związku z budową punktu selektywnego zbiórki odpadów, jakie tam są pieniądze 

przeznaczone na zakup sprzętu, który mamy później wykorzystywać. Nie znam innych 

źródeł finansowania.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, a jeszcze na to pierwsze pytanie Pana Tomasza Brylińskiego. 

Andrzej Nowak (Kierownik Gminnego Zakładu Komunalnego w Będzinie) 

Przepraszam to było pytanie odnośnie...  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę Panie Bryliński niech pan odpowie.. 

Barbara Grudzień (Radna) 

Pan Baczyński. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Baczyński przepraszam.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Nic się nie stało. Otóż Panie kierowniku, chodzi mi o tego pana zastępcę, jak pan do tej 

pory rozwiązywał ten problem swoich urlopów, zwolnień lekarskich, przecież do tej pory 

nie miał pan swojego zastępcy, to jest pierwsza sprawa, a druga sprawa czy ten zastępca 

kierownika jest już wyłoniony i kto nim jest? Dziękuję.  

Andrzej Nowak (Kierownik Gminnego Zakładu Komunalnego w Będzinie) 

Zastępcą kierownika, to tę funkcję ma pełnić pan Tomasz Szymaniak. Jest to pracownik, 

który zajmował się tym tematem dróg, będąc pracownikiem gminy Będzino. No i teraz 
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został, jakby za pomocą porozumienia przekazany do nas do zakładu komunalnego. W 

przyszłości będzie zajmował się tym tematem i przyszłościowo ma pełnić funkcję 

zastępcy kierownika. Jak do tej pory sobie radziłem? No na pewno nie mieliśmy zadań 

związanych z utrzymaniem dróg, tylko były to wodociągi i utrzymanie wodociągów i 

kanalizacji. Do tej pory no akurat się nie zdarzyło tak, że przebywałem jakiś dłuższy czas 

poza pracą, bo tak się jakoś złożyło, że udałoby się jakoś z powodów zdrowotnych 

uniknąć nieobecności w pracy, a jeżeli chodzi o przerwy urlopowe, do tej pory, jak sobie 

przypominam nawet jeżeli brałem urlop trzytygodniowy, to, bo w międzyczasie 

kontaktowałem się tutaj na miejscu z pracownikami, jak były jakieś sprawy, niecierpiące 

zwłoki, to podejmowaliśmy jakieś decyzje, a wszystkie sprawy wynikające z terminowości 

załóżmy wydawania warunków technicznych, czyli te sprawy administracyjne były na 

bieżąco prowadzone, czyli przed przed pójściem na urlop miałem wszystkie te sprawy 

załatwione i terminy, kiedy wracałem z urlopu miałem jeszcze zgodnie z obowiązującym 

prawem, nie przeciągałem tych terminów. Bezpośrednio były te sprawy załatwiane, 

także jakoś sobie radziłem.  

Andrzej Nowak (Kierownik Gminnego Zakładu Komunalnego w Będzinie) 

Proszę pani Lucyna Parol jeszcze raz chciała. 

Lucyna Parol (Radna) 

Panie Andrzeju, ja mam jeszcze takie pytanie. Doszło tu wiele zadań do Gminnego 

Zakładu Komunalnego, najwięcej związanych z drogami i chciałam widzieć, czy pan wie, 

jaki będzie pan miał budżet, na czym oprze Pan tą swoją działalność, bo jeżeli chodzi o 

ścieki wody i oczywiście tam jest odpłatność i pan doskonale wiedział, jaki i kwocie 

pieniężnej. Może pan prowadzić działalność, w związku z tym, że są, jakby podwójną te 

działania w tej chwili dla innego zakładu komunalnego. Chciałam zapytać, czy pan dostał, 

że tak powiem środki finansowe i wie pan, jakim budżetem będzie pan operował, bo 

wiadomo, że biblioteka ma swój jakiś budżet, domy kultury, szkoły, a proszę mi 

powiedzieć, jak to wygląda w gminnym zakładzie komunalnym? Czy na razie dostaje pan 

zadania, a pieniądze. No jakoś to będzie, czy pan na dzień dzisiejszy już wie, w jakiej 

kwocie będzie pan mógł się poruszać? Dziękuję.  

Andrzej Nowak (Kierownik Gminnego Zakładu Komunalnego w Będzinie) 

Wiedzieliśmy mniej więcej, jakie są prognozy pod nasze zapotrzebowanie na 

wykonywanie tych zadań, które zostały nam dodatkowo powierzone, nie znamy do 

końca zakresu. Mam tutaj na myśli cząstkowe remonty dróg, bo to się wszystko teraz 

okaże wiosną, jakie będziemy musieli ponieść nakłady. Myślę, że będę dopła, czyli tak 

krótko odpowiadając na dzień dzisiejszy nie znam nie wiem, ile tych pieniędzy będziemy 

mieli, możemy się tylko na prognozach opierać, ale myślę, że po uchwaleniu budżetu 

sprawa będzie jasna, będziemy wiedzieli, ile mamy pieniędzy i co my możemy za to 

zrobić, bo wiadomo, że nie wydamy złotówki więcej, niż nie dostaniemy także być może, 

że nie wszystkie zadania, tak podejrzewam, że nie wszystkie zadania będziemy mogli 

wypełnić w sposób zadowalający mieszkańców naszej gminy. Mam tu myśli utrzymanie 
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tych dróg, naprawę nawierzchni. Sprawy administracyjne jak najbardziej, ale tu nie 

wiem, kiedy do końca jakie będą finanse, tak, jakie nakłady.  

Lucyna Parol (Radna) 

To nie tylko drogi, bo pan ma eksploatacja, konserwacja i remonty bieżące zasobów 

mieszkaniowych i budynków (...), więc to jest bardzo szerokie spectrum zadań.  

Andrzej Nowak (Kierownik Gminnego Zakładu Komunalnego w Będzinie) 

Tak bardzo szerokie spectrum zadań, a znając stan tych budynków, które będziemy 

musieli się, którymi będziemy zarządzali, no to możemy powiedzieć, że musiały być 

potężne nakłady, żeby to do stanu takiego doprowadzić, używalności, powiem tak, że w 

ubiegłym roku podłączaliśmy budynek w Dobiesławcu do sieci kanalizacyjnej, no były 

tam środki były takie jakie były tam na wykonanie przykanalika wystarczyło, ale no w tym 

np. w tym budynku nie ma ani łazienki, nie ma węzła sanitarnego, nie ma nic także, 

możemy się tylko domyślać przyszłościowo, jeżeli chcielibyśmy to w jakiś powiedzmy 

utrzymywać w jakimś stopniu, w jakiejś kulturze, takiej, żeby mógł ten człowiek tam 

funkcjonować, to są potrzebne potężne nakłady, ale to jest do ocenienia poprzez 

zrobienie jakiś wstępnych oględzin i kosztorysu, ale na pewno tych środków nie 

będziemy mieli w budżecie, bo to na pewno się Państwo orientujecie, że te budynki są w 

stanie no można powiedzieć takim bardzo bardzo złym, bardzo złym, więc podejrzewam 

że tych pieniędzy nie będziemy mieli, czyli będziemy tylko utrzymywali, w miarę nie 

wiem, łatanie dziur, tak, żeby się na komuś głowę nie lało, dach itd., ale na pewno nie 

utrzymamy tych obiektów w takim stanie, w jakim byśmy chcieli, w jakim by sobie życzyli, 

tego mieszkańcy.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę, czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos? Pan Baczyński proszę. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Dziękuję. Otóż takie ostatnie pytanie, panie kierowniku, tak podejrzewam, że inicjatorem 

tych zmian nie jest pan, ale czy zostały panu przedstawione, czy w ogóle zostały 

sporządzone jakieś plany, zestawienia finansowe, jakie pociągają za sobą te 

proponowane zmiany dotyczące GZK, bo pamiętam pana wypowiedź, kiedy nam pan 

prawda redagował działanie GZK i mówił pan o firmach, które tam przystępują, chyba 

tam jedna firma występowała zawsze do przetargu, że to są nieduże koszty. No mając na 

utrzymaniu takiego operatora koparko-ładowarki, no nie wiem jak mogą być rozwiązane 

te sprawy awarii, bo np. przypuśćmy, że taka awaria jest gdzieś w środku nocy i jakby to 

miało wyglądać wszystko? No to jest takie moje pytanie dziękuję.  

Andrzej Nowak (Kierownik Gminnego Zakładu Komunalnego w Będzinie) 

Już odpowiadam, nie wiem z przyczyn technicznych ja chyba zrozumiałem tylko ostatnie 

końcówkę Pańskiego pytania, także nie wiem.. 
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Tomasz Baczyński (Radny) 

To może powtórzę, krótko nie będę się rozwijał. Czy zostały sporządzone jakieś plany, 

zestawienia finansowe, jakie pociągają za sobą te proponowane zmiany dotyczące GZK. 

Czy ktoś przeprowadził taką symulację kosztów, jak jest do tej pory, jakie środki są 

przekazywane na te cele remontów dróg prawda pracowników itd. utrzymanie tego, tej 

firmy zewnętrznej, a jak by się to miało do prawda tej całej sytuacji, gdy przegłosujemy 

to że, że GZK bierze na siebie całość tych robót, utrzymanie tych budynków, w ogóle te 

wszystkie rzeczy zawarte w tym statucie.  

Andrzej Nowak (Kierownik Gminnego Zakładu Komunalnego w Będzinie) 

Jeżeli chodzi o utrzymanie zakładu komunalnego w kontekście wodociągów i kanalizacji, 

my znamy koszty, bo to są mniej więcej mówię bez inwestycji koszty naszego 

utrzymania, wiemy, jakie mamy pensum, wiemy średnio, ile nas kosztują miesięczne 

utrzymania mam tu na myśli usuwanie awarii, zakup materiałów itd. I przewidujemy z 

dużą dokładnością ilość sprzedanej, wody i ilość odprowadzanych ścieków, czyli możemy 

mniej więcej określić ten budżet. Jeżeli chodzi o tą drugą część działalności o drogi i 

budynki. Ja przynajmniej nic nie wiem, czy była taka symulacja prowadzona czy jakieś 

badania były zrobione, trudno mi odpowiedzieć. Tak powtarzam jeszcze raz, ja na ten 

temat nic nie wiem, dlaczego to tak zostało zrobione no wiadomo, że te zadania zostały 

nam przekazane, ale musiałbym się dowiedzieć od teraz mojego pracownika pana 

Szymaniaka, czy miał jakąś wiedzę wcześniej na ten temat, jak jeszcze tymi sprawami 

zajmował, jako pracownik gminy. Nie odpowiem w tej chwili. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję proszę Pani Barbara Grudzień.  

Barbara Grudzień (Radna) 

Ja tu mam pytanie w nawiązaniu do tego, że ten pkt 12, 13 ma być wykreślony, bo może 

wojewoda nam to odrzucić. Tam był zapis o tych odbieraniach, przyjmowaniach i 

składowaniach odpadów. My sugerowaliśmy wtedy na wspólnym posiedzeniu komisji, 

żeby to był zapis dotyczący nieruchomości gminnych. W takim układzie, skoro te punkty 

są całkowicie wykreślone, czy tam wiadomo, kto się będzie na dzień dzisiejszy zajmował 

tymi odpadami z nieruchomości gminnych, bo tu już nie mamy, chyba że inny punkt tego 

statutu mówi. To jest jedno pytanie, a drugie takie moje pytanie w nawiązaniu do 

wypowiedzi pani Parol o budżet, ja mam z kolei pytanie. Czy jest na dzień dzisiejszy 

wiadomo, czy ma pan wystarczające zatrudnienie celem wykonywania tych zadań, które 

zostają narzucone tym statutem i zabezpieczone oczywiście finanse dla tych 

pracowników, dziękuję.  

Andrzej Nowak (Kierownik Gminnego Zakładu Komunalnego w Będzinie) 

Jeżeli o finanse chodzi tak jak wcześnie. Odpowiadam, jeżeli chodzi o finanse, to jak 

wcześniej powiedziałem, będziemy wiedzieli coś więcej do uchwalenia budżetu, 
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będziemy wiedzieli, jakimi dysponujemy środkami na te zadania. Jeżeli chodzi o 

zatrudnienie, czy ta załoga, która teraz jest zatrudniona podoła tym wszystkim 

zadaniom. No proszę państwa w okresie zimowym, nie mamy dużo pracy, tak, bo 

odświeżamy nasze drogi itd. utrzymujemy, jakoś w stanie takim, żeby można było 

przejechać, czytam posypujemy mieszanką solną, piaskową. Czyli nasi pracownicy sobie 

z tym radzą. Jeżeli chodzi okres letni no to, jak państwo wiecie bardzo dużo jest tych 

terenów zielonych, które mamy do utrzymania i w takim składzie, w którym teraz mamy 

tych pracowników, plus jeszcze dojdzie znaczy dojdzie na bieżące utrzymanie dróg i 

usuwanie.. Prawdopodobnie będzie to, ci pracownicy będą za bardzo obciążeni i tutaj z 

panem wójtem jak pan wójt mnie informował, że no jest taka propozycja, czy plan nie 

wiem, jak to nazwać, żeby po prostu tą załogę no zwiększyć tak, zwiększyć ilość 

pracowników. Odnośnie usunięcia tego pkt 12 i 13. Może tak pan radca prawny będzie 

wiedział więcej, jak dlaczego, dlaczego taka propozycja była, ale wracamy do teraz, kto to 

ma robić. Punkt 14 mówi, że utrzymanie porządku i czystości na terenie gminy, w tym na 

przystankach autobusowych, utrzymanie wiat itd. czyli nadal zakład komunalny, czyli 

utrzymanie porządku i czystości na terenie gminy, czyli tu głównie chodziło o to, żeby nie 

było wątpliwości, żeby my mamy przejąć tą gospodarkę śmieciową i podpisywać umowy, 

czyli na działalność głównie z osobami prywatnymi. To głównie miało na celu usunięcie 

pkt 12 i 13 z przedmiotu i zakresu naszej działalności. Taka była sugestia pana 

mecenasa, a wiadomo, że będziemy utrzymywali porządek itd. w tym samym zakresie, 

jak to było w zamyśle.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Czy ktoś jeszcze chciałby zadać pytanie? Proszę pani Banaszczak.  

Joanna Banaszczak (Radna) 

Panie Andrzeju, a czy mógłby pan nam przypomnieć ilu pracowników ma pan w tej 

chwili?  

Andrzej Nowak (Kierownik Gminnego Zakładu Komunalnego w Będzinie) 

W tej chwili to pracownicy, którzy zajmują się tą stroną, nie wodociągową, to jest to są 4 

osoby. Jeżeli chodzi o wodociągi, kanalizację, również mam 4 pracowników. Czyli tak to 

wygląda na dzień dzisiejszy. Plus w biurze są 4 osoby, czyli ja, pan Szymaniak, pani 

Sitkowska i pani Głodny, aha i przepraszam jeszcze pan Kuba Stanula. 

Joanna Banaszczak (Radna) 

Dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, proszę jeszcze ktoś ma jakieś pytania?  

Lucyna Parol (Radna) 
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Ja tu takie formalne tylko. Nie wiem, czy to zostało poprawione w § 17, że postanowienia 

niniejszego statutu wchodzą z dniem 1 styczeń 2008 rok.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Znaczy, chciałem też tutaj zadać to pytanie, bo w ogóle w tym momencie nie ma w ogóle 

terminów, kiedy to wchodzi, bo jakiś zapis powinien być myślę. Tu nie wiem, czy radca 

prawny nie powinien się odnieść do tego?  

Andrzej Nowak (Kierownik Gminnego Zakładu Komunalnego w Będzinie) 

Bardzo bym prosił, żeby, żeby dwa zdania w tym temacie powiedział pan radca, bo to 

było z nim przekonsultowane.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Czy Pan Sebastian jest na linii? Niestety nie ma pana Owczarzaka na łączach, a jest 

bardzo proszę. Panie Sebastianie..  

Sebastian Owczarzak (Radca prawny) 

Jestem jestem Panie przewodniczący już wyjaśniam. Projektem tej uchwały zamysł jest 

taki, żeby projektem tej uchwały zmienić brzmienie Statutu Gminnego Zakładu 

Komunalnego. Statut Gminnego Zakładu Komunalnego jest załącznikiem do uchwały o 

utworzeniu tego zakładu, więc jeżeli państwo podejmą dzisiaj uchwałę, w której treści 

zmienicie brzmienie statutu tego zakładu, no to ten statut będzie obowiązywał od 

momentu, kiedy będzie obowiązywała uchwała zmieniająca.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Jawne dziękuję, proszę Pan Baczyński.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Ja mam tu takie pytanie do pana radcy pana, jeżeli można. Otóż słyszymy, że już zostały 

poczynione jakieś zmiany, pomimo tego, że statut nie został przyjęty. Mówię tutaj o 

zatrudnieniu zastępcy kierownika GZK, czy to jest zgodne z prawem? 

Sebastian Owczarzak (Radca prawny) 

Panie radny, Panie Przewodniczący, wysoka rado nic nie wiem o tym, aby (...) kierownika 

GZK.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Jasne, dziękuję. Proszę Państwa no jest tu wiele niewiadomych, jak to zauważamy i stąd 

też nasuwa się też wiele pytań. Myślę, że tutaj nawet twórca tych całych zmian powinien 
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tutaj wystąpić. A nie akurat ja bardzo przepraszam, ale że Pan Andrzej Nowak tu musi 

referować, bo mam wrażenie, że to ktoś inny tworzył, a Pan Nowak tylko ma 

przedstawiać. Proszę Państwa, czy są jeszcze jakieś pytania? Jeśli nie ma, to przystąpimy 

do głosowania. Proszę kolejno oddać głos pani Barbara Grudzień. 

Barbara Grudzień (Radna) 

Przeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pan Andrzej Jóźwiak. 

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Jestem przeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pan Andrzej Krawiec.  

Andrzej Krawiec (Radny) 

Przeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Lucyna Parol. 

Lucyna Parol (Radna) 

Przeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Joanna Banaszczak. 

Joanna Banaszczak (Radna) 

Przeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Krystyna Najdzion. 
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Krystyna Najdzion (Radna) 

Jestem przeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pani Diana Kret. 

Diana Kret (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Eugenia Imbiorowska. 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Przeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję Pan Mariusz Gosławski. 

Mariusz Gosławski (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Sławomir Bryliński. 

Sławomir Bryliński (Radny) 

Jestem przeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Grzegorz Sztulc. 

Grzegorz Sztulc (Radny) 

Wstrzymuje się. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Tomasz Baczyński. 



63 
Transkrypcja z XXXI Sesji Rady Gminy w Będzinie, 28.01.2021 r. 

 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Jestem przeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Piotr Kołpacki. 

Piotr Kołpacki (Radny) 

Przeciw.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Ja również jestem przeciw. Jeszcze spytam, czy wszyscy już oddali głos obecni? Wszyscy, 

stwierdzam, że w głosowaniu brało udział 14 radnych 11 głosów było przeciw przyjęciu 

uchwały, 1 głos wstrzymujący się i 2 głosy przeciw za podjęciem uchwały przepraszam. 

Stwierdzam, że uchwała nie została podjęta. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Mamy kolejną, uchwałę już tutaj dotyczące Gminnego Ośrodka. Jest pan kierownik pan 

Turlej na łączach?  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Chwileczkę, czekamy, się połączy pan kierownik GOPS-u. Jest pan kierownik Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie. Proszę o włączenie mikrofonu, panie 

kierowniku, witam pana na dzisiejszym posiedzeniu na sesji Rady Gminy. 

Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie) 

Słychać mnie już dzień dobry państwu. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Mamy, proszę państwa, teraz uchwałę w sprawie przystąpienia gminy Będzino do 

realizacji programu, asystent osobisty osoby niepełnosprawnej edycja 2020-2021, 

zrealizowany ze środków solidarnościowego funduszu wsparcia osób 

niepełnosprawnych na rok 2021. Proszę pana o przedstawienie i zarekomendowanie tej 

uchwały.  

Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie) 

Witam państwa bardzo serdecznie, tak jak już mówiłem Państwu na komisji gmina 

Będzino w tym roku po raz drugi przystępuje do programu asystent osobisty osoby 

niepełnosprawnej, chcemy objąć 10 osób niepełnosprawnych. No i zależy nam na tym, 
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żeby wspierać osoby niepełnosprawne, mamy wybrane już osoby, które wymagają 

takiego wsparcia, czyli zgodnie z projektem mamy 6 osób, przepraszam 4 osoby z 

umiarkowanym stopniem i 6 osób ze znacznym stopniem niepełnosprawności. Asystenci 

oczywiście będą pracować w godzinach 7-22, tak jak państwu tłumaczyłem. Aha w 

ramach projektu jest 60 godzin miesięcznie. Oczywiście, gmina Będzino nie będzie 

pokrywała żadnych środków, program jest finansowany z solidarnościowego funduszu. 

Także tutaj żadnych środków, zadań własnych gmina nie będzie dopłacała do programu.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę, czy ktoś z państwa ma pytania? Proszę pani Imbiorowska.  

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Ja chcę zapytać, czy wiadomo, jakie środki już są przyznane? 

Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie) 

Czekamy proszę panią na decyzję urzędu wojewódzkiego, także no lada moment 

będziemy wiedzieć.  

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

A bo właśnie pan wspomniał, że gmina nie będzie dokładała, a jeżeli nie wystarczy tych 

środków?  

Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie) 

Muszą muszą prosze Panią. Program w tej chwili nie ma programu przed sobą, ale no 

żeśmy wyliczali tak w stosunku do tych 10 osób i nie zdarzyło się tak nam, żeby nie 

starczyło nam środków na realizację programu.  

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, proszę, pani Banaszczak.  

Joanna Banaszczak (Radna) 

Mam takie pytanie, wspomniał pan że 10 osób zostało wybranych. W jaki sposób się to 

odbywało, dlaczego akurat te osoby, a nie inne?  
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Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie) 

Pani.. 

Joanna Banaszczak (Radna) 

Banaszczak. 

Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie) 

Pani Asiu w rekrutacji osoby właściwie typowali pracownicy socjalni, którzy znają 

środowiska, objęliśmy wsparciem, w tym roku inne osoby, ponieważ chcemy co roku 

wspierać inne osoby, bo potrzeb na teren gminy jest bardzo dużo i tak sobie założyliśmy, 

żeby co roku inna osoba otrzymywała takie wsparcie.  

Joanna Banaszczak (Radna) 

Mhm, dobrze dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę czy jeszcze są jakieś pytania dotyczące uchwały? Pan Bryliński, proszę.  

Sławomir Bryliński (Radny) 

Dzień dobry, panie Rafale mam pytanie odnośnie właśnie tej pomocy, tutaj jak koleżanka 

wspomniała, jak są te osoby wybierane, to rozumiem, że ta pomoc, jest teraz są inne 

osoby, czyli nie są to osoby, które najbardziej pomocy potrzebują, czy wśród tych osób... 

Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie) 

Nie, nie nie. Nie. Są to osoby z niepełnosprawnością, tak jak mówi o tym program innych 

osób, nie mogliśmy wziąć pod uwagę, bo muszą być to osoby albo z umiarkowanym 

stopniem niepełnosprawności albo ze znacznym. Taki jest wymóg programowy i 

składając wniosek, musieliśmy to ściśle określić, tak założyliśmy sobie 10 rodzin, każdy 

asystent ma po 1 rodzinie. I tak to wygląda. 

Sławomir Bryliński (Radny) 

Dobrze dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, ja jeszcze tutaj na wstępie, tak jeśli mogę to spytam, czy te uchwały zarówno 

uchwały, jak i późniejszy statut, który mamy też dzisiaj uchwałę w sprawie statutu, czy 

one były opiniowane przez radcę prawnego gminnego ośrodka pomocy społecznej? 
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Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie) 

Tak, Panie Przewodniczący. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Czyli jest tam, jest nowa obsługa prawna tak? (...) 

Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie) 

Tak. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

I jasne. Dziękuję, proszę, kto jeszcze chciałby zadać pytanie pani Imbiorowska. 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

A ja zadałam pytanie na komisjach właśnie odnośnie odpłatności. Jak to w ogóle wygląda 

ta opieka jak jest w ogóle opłacana tych asystentów?  

Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie) 

Znaczy się pani Eugenio, gmina tak jak zaznaczyłem, nie ponosi odpłatności. Koszt pracy 

asystenta jest to 40 zł brutto. I to jest płatne z funduszu solidarnościowego, nie ze 

środków gminy.  

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

A na godzinę to jest 40 zł? 

Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie) 

Tak. 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, proszę jeszcze ktoś chciałby zadać pytanie? Jeśli nie ma, to przystępujemy do 

głosowania, kto z państwa radnych jest za przyjęciem uchwały w sprawie przystąpienia 

gminy Będzino do realizacji programu asystent osobisty osoby niepełnosprawnej edycja 

2020-2021. Proszę kolejno oddać głos, pan Andrzej Jóźwiak. 
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Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pani Lucyna Parol. 

Lucyna Parol (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Barbara Grudzień. 

Barbara Grudzień (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Andrzej Krawiec. 

Andrzej Krawiec (Radny) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Joanna Banaszczak. 

Joanna Banaszczak (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Krystyna Najdzion. Mikrofon, mikrofon. 

Krystyna Najdzion (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Diana Kret. 
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Diana Kret (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Eugenia Imbiorowska. 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Sławomir Bryliński. 

Sławomir Bryliński (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Grzegorz Sztulc. 

Grzegorz Sztulc (Radny) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Piotr Kołpacki. 

Piotr Kołpacki (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Mariusz Gosławski. 

Mariusz Gosławski (Radny) 

Jestem za. 

Mariusz Gosławski (Radny) 

Tomasz Baczyński. 
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Tomasz Baczyński (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Ja również system za podjęciem tej uchwały stwierdzam, że głosowało 14 radnych, 14 

głosów było za podjęciem uchwały stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Kolejna uchwała w sprawie określenia zasad udzielania pomocy w ramach programu 

ministra rodziny i polityki społecznej, opieka wytchnieniowa, edycja 2021. Proszę o 

przedstawienie tej uchwały pana Rafała Turleja.  

Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie) 

Szanowni Państwo jest to dla mnie i dla pracowników zupełnie coś nowego. Po raz 

pierwszy przystępujemy do programu opieka wytchnieniowa. On jest też skierowany dla 

osób, które sprawują opiekę nad niepełnosprawnym członkiem rodziny, czy to jest 

dziecko, czy to jest osoba dorosła. Tak jak państwu wspominałem, taka osoba może 

liczyć na tzw. wytchnienie tak tzw. odpoczynek od sprawowania opieki. Przystępujemy 

do cyklu 240 godzin podczas trwania projektu, tak jak państwu mówiłem, może się 

pokusimy w przyszłym roku, żeby napisać wniosek o 14 dni takiego wytchnienia dla 

osoby, która sprawuje opiekę i wtedy taką osobę się umieszcza w ośrodku wsparcia, czyli 

to jest prywatny dom pomocy społecznej, nie w rozumieniu przepisów o działalności 

gospodarczej. Na razie startujemy z tym projektem, napisaliśmy wniosek dla 2 dzieci, 2 

osoby dorosłe. Póki co jest na razie 1 osoba zainteresowana tym programem, no i 

będziemy chcieli to realizować jeżeli państwo zaakceptujecie projekt uchwały. No 

niemniej jednak jest to kolejne wsparcie dla osób, które faktycznie na co dzień zajmują 

się opieką i same potrzebują tego wytchnienia, dlatego stąd jest złożony wniosek do 

urzędu wojewódzkiego o dofinansowanie.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję proszę, czy są pytania w tej sprawie? Widzę, że nie ma. Uchwała też była 

omawiana na wspólnym posiedzeniu komisji. Przystępujemy proszę państwa do 

głosowania, kto z państwa radnych jest za podjęciem tej uchwały. Proszę pan Andrzej 

Jóźwiak. 

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Lucyna Parol. 
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Lucyna Parol (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Barbara Grudzień. 

Barbara Grudzień (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Andrzej Krawiec. 

Andrzej Krawiec (Radny) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Joanna Banaszczak. 

Joanna Banaszczak (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Krystyna Najdzion. 

Krystyna Najdzion (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Diana Kret. 

Diana Kret (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Eugenia Imbiorowska. 
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Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Sławomir Bryliński. 

Sławomir Bryliński (Radny) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Grzegorz Sztulc. 

Grzegorz Sztulc (Radny) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Tomasz Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Za.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Piotr Kołpacki. 

Piotr Kołpacki (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Mariusz Gosławski. 

Mariusz Gosławski (Radny) 

Jestem za. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Ja również jestem za podjęciem tej uchwały. Stwierdzam, że głosowało 14 radnych, 14 

radnych było za podjęciem tej uchwały. Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Projekt uchwały nr 6 w sprawie przyjęcia statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Będzinie. 

Proszę ponownie Pana Rafała Turleja o przedłużenie.  

Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie) 

Szanowni Państwo, jako kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej jestem 

zobowiązany, aby dokumenty były przejrzyste, były czytelne, były miały odpowiednią 

podstawę prawną, stąd projekt uchwały odnośnie statutu Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej. Także chodziło mi o to, żeby były wyszczególnione zadania wraz z aktami 

prawnymi, wraz z podstawami prawnymi, wraz z zadaniami, które realizujemy. To jest 

dokument, który każda jednostka organizacyjna pomocy społecznej powinna posiadać. 

Oczywiście w trakcie realizowania nowych zadań, ten statut będzie na pewno zmieniany 

w punkcie w jednym z punktów, ale póki co dokument, który przekazałem państwu wraz 

z projektem uchwały jest zgodny z obowiązującymi podstawami prawnymi, więc proszę 

państwa o podjęcie takiej uchwały, bo ciąży na nas obowiązek, żeby mieć odpowiedni 

statut w jednostce i dlatego przygotowałem projekt takiej uchwały.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, statut też był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji, nie mniej jednak 

zapytam, czy ktoś z państwa radnych ma jeszcze jakieś zapytania? Jeśli nie, pani Barbara 

Grudzień proszę.  

Barbara Grudzień (Radna) 

Dziękuję, ja tylko chciałam, bo nie wiem czy wszyscy dotarli do tych zmian, które 

otrzymaliśmy że zmieniły się w samej treści w uchwale te paragrafy i został dopisany ten 

§ 3, że powierza się wykonanie wójtowi gminy i ten co był trzeci, jest teraz czwartym, 

także te formalności zostały zachowane, to tylko tyle chciałam, dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

(...) Proszę, panie Rafale, proszę odpowiedzieć.  

Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie) 

Ja bardzo dziękuję, pani Barbarze Grudzień za zwrócenie mi uwagi, ponieważ, pisząc no 

przeoczyłem to, ale bardzo dziękuję i uzupełniłem to.  
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę czy ktoś jeszcze ma jakieś zapytania? Zginęła nam z łączy, pani Lucyna 

Parol. O już jest.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę Państwa jeszcze raz spytam, czy ktoś jeszcze chciałby zadać pytanie? 

[problemy techniczne u p. Parol] 

Proszę państwa ja się zastanawiam, bo mamy problem z panią Lucyną Parol. 

Lucyna Parol (Radna) 

Jestem jestem. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

No to proszę pani Lucyno, czy Pani chciała zadać jakieś pytanie? 

Lucyna Parol (Radna) 

Nie ja nie chciałam, ja myślałam, że jest głosowanie i w związku z tym, że nie miałam 

głosu, to rękę podnosiłam.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Teraz mamy łączność już. Dobrze, to proszę państwa przystępujemy do głosowania, kto 

jest za podjęciem uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Będzinie. Proszę pan Andrzej Jóźwiak.  

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Barbara Grudzień. 

Barbara Grudzień (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Andrzej Krawiec. 
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Andrzej Krawiec (Radny) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Joanna Banaszczak. 

Joanna Banaszczak (Radna) 

Za. 

Joanna Banaszczak (Radna) 

Krystyna Najdzion. 

Krystyna Najdzion (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Diana Kret. 

Diana Kret (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Eugenia Imbiorowska. 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Tomasz Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Mariusz Gosławski. 
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Mariusz Gosławski (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Piotr Kołpacki. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Lucyna Parol. 

Lucyna Parol (Radna) 

Za. 

Lucyna Parol (Radna) 

Grzegorz Sztulc. 

Grzegorz Sztulc (Radny) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Sławomir Bryliński. Zginął nam. Pan Sławomir Bryliński jest na łączach? No nie mamy 

pana Sławka, ja oddam swój głos jestem również za. Myślę, że tutaj nie będzie żadnego 

problemu, proszę państwa stwierdzam, że głosowało 13 radnych, 13 głosów było za 

podjęciem uchwały. Stwierdzam, że uchwała została podjęta. Zastanawiam, się czy tutaj 

mamy jakieś takie problemy, czy tu nie zrobić jakieś 10 minut przerwy. Jak państwo to 

widzą? No bo nie mamy dalej Sławka Brylińskiego na łączach.  

Barbara Grudzień (Radna) 

Wskazana 10 minutowa przerwa moim zdaniem.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dobrze to proszę państwa, 10 minut przerwy spotykamy się o 13:17. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę państwa przystępujemy do kontynuacji sesji. Proszę państwa projekt uchwały nr 

7 w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy Będzino z organizacjami 

pozarządowymi i przedmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2021 witam pana Łukasza Lipińskiego. 

Proszę o zarekomendowanie tej uchwały.  

Łukasz Lipiński (Podinspektor ds. profilaktyki i spraw społecznych) 

Dzień dobry państwu. Omówiona uchwała wynika wprost z ustawy o działalności 

pożytku publicznego i należy do obowiązków Rady Gminy jej uchwalenie. Natomiast 

chciałbym państwu tylko przypomnieć, że na podstawie Zarządzenia Wójta Gminy 

Będzino nr 167/2020 z 2 listopada 2020 roku oraz Zarządzenia nr 177 z dnia 4 grudnia 

2020 roku, jak również ponownie na podstawie Zarządzenia nr 190/2021 z dnia 

4 stycznia 2021 roku projekty programu poddano pod konsultacje społeczne. Podczas 

pierwszych 2 procesów konsultacji wpłynęły uwagi od Stowarzyszenia Lepsze Jutro, które 

w większości zostały uwzględnione w trzecim projekcie, natomiast podczas ostatnich 

konsultacji już nie wpłynęły żadne uwagi ani wnioski. Dlatego pozwoliłem sobie tą 

uchwałę państwu przekazać, została ona państwu zaprezentowana podczas komisji, 

także proszę o przyjęcie uchwały.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, czy ktoś z państwa radnych ma pytania do tej uchwały? Omawiana była na 

komisji, proszę. Jeśli nie ma, przystępujemy do głosowania. I proszę kolejno oddać głos w 

sprawie tej uchwały. Proszę pani Krystyna Najdzion.  

Krystyna Najdzion (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Barbara Grudzień. 

Barbara Grudzień (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Andrzej Jóźwiak. 

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Jestem za. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Lucyna Parol. 

Lucyna Parol (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Grzegorz Sztulc. 

Grzegorz Sztulc (Radny) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Diana Kret. 

Diana Kret (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Eugenia Imbiorowska. 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Joanna Banaszczak. 

Joanna Banaszczak (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Tomasz Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Jestem za. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Piotr Kołpacki. 

Piotr Kołpacki (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Andrzej Krawiec. 

Andrzej Krawiec (Radny) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Sławomir Bryliński. 

Sławomir Bryliński (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Mariusz Gosławski. 

Mariusz Gosławski (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Ja również jestem za podjęciem tej uchwały, stwierdza że głosowało 14 radnych, 14 

głosów oddanych za podjęciem uchwały. Uchwała została podjęta. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

I projekt uchwały nr 8 w sprawie uchwalenia Gminnego programu profilaktyki, 

rozwiązywania problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii na rok 2021. 

Proszę pan Łukasz Lipiński.  

Łukasz Lipiński (Podinspektor ds. profilaktyki i spraw społecznych) 

Drodzy państwo gminy na podstawie art. 4 ust. 2i 5 ustawy z dnia 26 października 1962 

roku o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi, również na 
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podstawie art. 10 ust. 3 ustawy z dnia 29 lipca 2005 roku o przeciwdziałaniu narkomani 

są zobowiązane do tworzenia takich programów corocznych programów profilaktyki, 

przeciwdziałania problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii, ponieważ 

działania z obszaru profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych należą do 

zadań własnych gminy. Program został państwu przekazany i zaprezentowany na 

komisjach, dlatego proszę o przyjęcie uchwały.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, czy są pytania dotyczące tej uchwały? Jeśli nie ma, przystępujemy do 

głosowania. Pan Andrzej Jóźwiak. 

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Grzegorz Sztulc. 

Grzegorz Sztulc (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Diana Kret.  

Diana Kret (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Lucyna Parol. 

Lucyna Parol (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Krystyna Najdzion. 

Krystyna Najdzion (Radna) 

Jestem za. 



80 
Transkrypcja z XXXI Sesji Rady Gminy w Będzinie, 28.01.2021 r. 

 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Barbara Grudzień. 

Barbara Grudzień (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Eugenia Imbiorowska. 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Za. 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Joanna Banaszczak. 

Joanna Banaszczak (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Tomasz Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Piotr Kołpacki. 

Piotr Kołpacki (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Sławomir Bryliński. 

Sławomir Bryliński (Radny) 

Jestem za. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Mariusz Gosławski. 

Mariusz Gosławski (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Andrzej Krawiec. 

Andrzej Krawiec (Radny) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Ja również jestem za podjęciem tej uchwały stwierdzam, że głosowało 14 radnych, 14 

głosów oddanych za podjęciem uchwały. Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Projekt uchwały nr 9 w sprawie określenia rodzajów świadczeń przyznawanych w 

ramach pomocy zdrowotnej dla nauczycieli, korzystających z opieki zdrowotnej oraz 

warunków i sposobu ich przyznawania. Witam pana Tomasza Wirkusa. I proszę nam 

przedstawić, zarekomendować tą uchwałę. 

Tomasz Wirkus (Inspektor ds. oświaty) 

Dzień dobry, Panie Przewodniczący, Wysoka Rado konieczność wprowadzenia tej 

uchwały pod obrady wynika z faktu tego, iż przepisy, które warunkowały przyznawanie 

nauczycielom świadczeń zdrowotnych, poza oczywiście świadczeniami z ubezpieczenia 

społecznego podlegają w tej chwili pod gminę, a konkretnie pod jej organy wykonawcze i 

zapisy z karty nauczyciela wymagają tego, aby organem, który przyznaje nauczycielom 

pomoc na leczenie tym organem była gmina. Z kolei działająca do tej pory od 2007 roku 

uchwała przypisywała możliwość udzielania tejże pomocy dyrektorom szkół w tej chwili, 

zgodnie z zapisami w prawie przeszło to pod gminę. Kompetencja ta wynika z karty 

nauczyciela. Dotyczy oczywiście wszystkich nauczycieli, którzy pracują w szkołach i 

również nauczycieli, którzy są emerytami z tych szkół. To tyle. Na komisji wprowadzono 

pewne poprawki do tej uchwały. Wszystkie poprawki zostały zapisane. Przypomnę, że 

wykreślono procentowy udział odpisu ze środków funduszu płac, że wprowadzono 

słowo jednorazowe i w formie jednorazowej wypłaty. Dalej wprowadzono również to, w 

jakich przypadkach będzie udzielana ta pomoc w innym terminie, niż w tych 2 terminach, 

które są wskazane. Uchwała uzyskała pozytywną opinię związków zawodowych, mogę 

państwu ją przedstawić. Oczywiście w tej opinii związki zawodowe również podzielają 

państwa uwagi co do tego, że skoro to dobrze funkcjonowało, to po co w tej chwili no 

niestety musimy to przepisać pod gminę, a właściwie pod wójta. Proszę państwa o 

podjęcie decyzji w sprawie projektu tej uchwały.  
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję proszę, czy są pytania dotyczące tej uchwały? Jeśli nie ma, no uchwała też była 

omawiana szczegółowo tam. Rozumiem, panie Tomaszu, że te wnioski, które tam 

wpłynęły na komisji zostały ujęte?  

Tomasz Wirkus (Inspektor ds. oświaty) 

Tak oczywiście. Oczywiście. Mogę przedstawić już poprawioną tą wersję, poprawiałem 

na miejscu.  

Lucyna Parol (Radna) 

Niekoniecznie. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Poprawiał Pan to na miejscu pisząc od razu wpisując? 

Tomasz Wirkus (Inspektor ds. oświaty) 

Tak. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

No i tak to zostało. 

Tomasz Wirkus (Inspektor ds. oświaty) 

Tak to zostało. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Rozumiem, przystępujemy do głosowania. Proszę pani Krystyna Najdzion. 

Krystyna Najdzion (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Barbara Grudzień. 

Barbara Grudzień (Radna) 

Za. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Andrzej Jóźwiak. 

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Lucyna Parol. 

Lucyna Parol (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Eugenia Imbiorowska. 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Joanna Banaszczak.  

Joanna Banaszczak (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Tomasz Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Piotr Kołpacki. 

Piotr Kołpacki (Radny) 

Jestem za. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Sławomir Bryliński. 

Sławomir Bryliński (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Przepraszam Andrzej Krawiec. 

Andrzej Krawiec (Radny) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Diana Kret. 

Diana Kret (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Mariusz Gosławski. 

Mariusz Gosławski (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Grzegorz Sztulc. 

Grzegorz Sztulc (Radny) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Ja również jestem za podjęciem tej uchwały stwierdzam, że głosowało 14 radnych, 14 

radnych było za podjęciem tej uchwały. Stwierdzam, że uchwała została podjęta. Projekt 

uchwały nr 10. Jest to uchwała w sprawie uchwalenia ramowego harmonogramu pracy 

Rady Gminy w Będzinie na rok 2021. Państwo otrzymali ten harmonogram. Nie wiem, 

czy tutaj go jeszcze raz odczytać, czy.. Jest on oparty na tych tematach, które należą do 
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obowiązków Rady Gminy, jak i merytorycznie pewne tematy mamy na swoje terminy w 

określonych miesiącach. Oczywiście ten harmonogram zawsze może ulec zmianie z 

chwilą, kiedy zaistnieje potrzeba przeprowadzenia jakiś dodatkowych uchwał i innych 

wniosków. Tutaj przy okazji tego też odpowiem państwu, że wpłynęły tutaj też wnioski i 

plany pracy poszczególnych komisji od wszystkich komisji wpłynęły. Także jest to też i 

państwo też to mieliście możliwość wglądu. Spytam tylko, czy są jeszcze jakieś uwagi, czy 

propozycje do harmonogramu pracy rady? Jeśli nie ma, to przystąpimy do głosowania. 

Kto z państwa radnych jest podjęciem uchwały w sprawie uchwalenia Ramowego 

Harmonogramu Pracy Rady w Będzinie na rok 2021, proszę pani Lucyna Parol. 

Lucyna Parol (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Krystyna Najdzion. 

Krystyna Najdzion (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Barbara Grudzień. 

Barbara Grudzień (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Andrzej Jóźwiak. 

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Eugenia Imbiorowska. 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Za. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Joanna Banaszczak. 

Joanna Banaszczak (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Tomasz Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Piotr Kołpacki. 

Piotr Kołpacki (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Sławomir Bryliński. 

Sławomir Bryliński (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Sebastian Owczarzak. Przepraszam Andrzej Krawiec. 

Andrzej Krawiec (Radny) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Diana Kret. 

Diana Kret (Radna) 

Jestem za. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Grzegorz Sztulc. 

Grzegorz Sztulc (Radny) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Mariusz Gosławski. 

Mariusz Gosławski (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Nie wiem, bo zginęła nam pani Barbara Grudzień. Ma problem z łącznością. Czy Pani 

Barbara Grudzień nas słyszy? Nie słyszy, że jest również za podjęciem tej uchwały, 

stwierdzam, że głosowało 13 radnych 13 radnych było za podjęciem tej uchwały, 

stwierdzam że uchwała została podjęta. Teraz bym prosił tutaj mamy kolejną uchwałę w 

sprawie te 2 uchwały śmieciowe, które wracają do nas, m.in. pierwsza uchwała 

dotycząca wzorów deklaracji o wysokości opłat za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi w gminie Będzino. Ona ponownie wraca pod obrady. I tutaj mamy też 

informacje z RIO, aby tą uchwałę zmienić, nanieść tam poprawki. Omawialiśmy też to na 

komisji, nie wiem czy jest pani Szpakiewicz, jest pani Szpakiewicz, mikrofon proszę 

włączyć.  

Eliza Szpakiewicz (Podinspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Dzień dobry, jestem tak. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dobry, witam panią. Proszę pani, proszę nam przedstawić tą pierwszą uchwałę w 

sprawie określenia wzorów deklaracji wysokości opłat za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi w gminie Będzino, proszę.  

Eliza Szpakiewicz (Podinspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Oczywiście. W projekcie nr 11 w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi. § 1. 1. Określa się wzór deklaracji o 

wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 

nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy, stanowiący załącznik nr 1 do 

niniejszej uchwały. W załączniku nr 1 do uchwały zostały naniesione zmiany. W pkt 

11właściwe określenie w zakresie wyrażenia dla deklarowanego sposobu zbiórki 
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wykreślono ten zapis. W pkt 14 niewłaściwe określenie w zakresie słowa podatnik 

zastosowano nowe brzmienie Właściciel nieruchomości. W pkt 2. Określa się wzór 

deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, w przypadku 

nieruchomości, na której znajduje się domek letniskowy lub nieruchomości 

wykorzystywanej na cele rekreacyjno-wypoczynkowe, stanowiący załącznik nr 2 do 

niniejszej uchwały. I w załączniku nr 2 wprowadzono następujące zmiany, nieprawidłowo 

wskazane było wykorzystywanie jedynie przez część roku w tytułowej rubryce Składający 

oraz pkt. 10 obliczenia wysokości opłaty zagospodarowania odpadami komunalnymi 

wykreślono te oba zapisy. W pkt. 14 niewłaściwe określenie w zakresie słowa podatnik 

zastosowano nowe brzmienie Właściciel nieruchomości. § 2. 1. Deklaracja o wysokości 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, o której mowa w §1 składa się do 

Urzędu Gminy w Będzinie, w formie pisemnej lub za pomocą środków komunikacji 

elektronicznej poprzez elektroniczną skrzynkę podawczą (ePUAP). 2. Złożenie deklaracji 

za pomocą środków komunikacji elektronicznej następuje poprzez wypełnienie i 

przesłanie formularza elektronicznego umieszczonego na elektronicznej platformie 

usług administracji publicznej zwanej dalej ePUAP. 3. Złożenie deklaracji za pomocą 

środków komunikacji elektronicznej wymaga podpisania formularza elektronicznego 

podpisem kwalifikowanym lub profilem zaufanym ePUAP. § 3. Deklarację o wysokości 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składa się: - w terminie 14 dni od 

dnia zamieszkania na danej nieruchomości pierwszego mieszkańca lub powstania na 

danej nieruchomości odpadów komunalnych; - w terminie do 10 dnia miesiąca 

następującego po miesiącu, w którym nastąpiła zmiana danych będących podstawą 

ustalenia należnej opłaty. § 4. Traci moc Uchwała nr XXX/193/20 Rady Gminy w Będzinie 

z dnia 29 grudnia 2020 r. w sprawie określenia wzorów deklaracji o wysokości opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. § 5. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi 

Gminy Będzino. § 6. Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od publikacji w 

Dzienniku Urzędowym Województwa Zachodniopomorskiego. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję proszę nam zdjąć tekst z ekranu. 

Eliza Szpakiewicz (Podinspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Dobrze. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Czy ktoś z Państwa ma tutaj pytania dotyczące tej uchwały. Proszę pan Andrzej 

Krawiec.  

Andrzej Krawiec (Radny) 

Znaczy to, co nam pani przedstawia to dalej traci moc uchwała z 2021 roku widniało.  
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Mateusz Dębowski (Inspektor ds. obsługi Rady Gminy) 

To ja źle wyświetliłem, także to jest złą wersję..  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Czyli jest to jest zmienione poprawione i pozostaje.  

Eliza Szpakiewicz (Podinspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Oczywiście. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

No dobrze. Proszę, czy ktoś jeszcze ma jakieś pytania? Jeśli nie ma, miejmy nadzieję, że 

już nie będzie poprawiana ta deklaracja, przystępujemy do głosowania i proszę kolejno 

oddać głos pani Krystyna Najdzion.  

Krystyna Najdzion (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję Andrzej Jóźwiak. 

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Eugenia Imbiorowska. 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Lucyna Parol. 

Lucyna Parol (Radna) 

Za. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Joanna Banaszczak. 

Joanna Banaszczak (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Sławomir Bryliński. 

Sławomir Bryliński (Radny) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Andrzej Krawiec. 

Andrzej Krawiec (Radny) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Diana Kret. 

Diana Kret (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Tomasz Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Piotr Kołpacki. 

Piotr Kołpacki (Radny) 

Za. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Grzegorz Sztulc. 

Grzegorz Sztulc (Radny) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Barbara Grudzień. 

Barbara Grudzień (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Mariusz Gosławski. 

Mariusz Gosławski (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Ja również jestem za podjęciem tej uchwały, głosowało 14 radnych, 14 głosów oddanych 

za podjęcie, uchwały. Stwierdzam, że uchwała została podjęta. I kolejny projekt uchwały 

w sprawie określenia, metody ustalania opłaty i stawek opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi. Proszę pani Eliza Szpakiewicz.  

Eliza Szpakiewicz (Podinspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Projekt uchwały nr 12 w sprawie określenia metody ustalenia opłaty stawek opłaty i 

stawek opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Par. 1. Ustala się, że opłata 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi z nieruchomości, na których zamieszkują 

mieszkańcy, stanowi iloczyn liczby mieszkańców zamieszkujących daną nieruchomość 

oraz stawki opłaty w wysokości określonej w pkt. 2,3 i w pkt 4. W pkt 2. Stawka opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi zbieranymi i odbieranymi w sposób 

selektywny wynosi 29 zł miesięcznie. Pkt 3. Stawka opłaty podwyższonej za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi, jeżeli właściciel nieruchomości nie wypełnia 

obowiązku zbierania odpadów komunalnych w sposób selektywny wynosi 81 zł 

miesięcznie. 4. Kwota przysługującego zwolnienia z tytułu posiadania kompostownika 

wynosi 0,50 gr. miesięcznie od osoby zgłoszonej w deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. § 2. Ustala, że roczna opłata za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi z nieruchomości, na których nie zamieszkują 

mieszkańcy, a powstają odpady komunalne i na których znajdują się domki letniskowe 
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lub inne nieruchomości wykorzystywane na cele rekreacyjno-wypoczynkowe, ma 

charakter ryczałtowy i wynosi: - 180 zł od jednego domku letniskowego lub innej 

nieruchomości: jeżeli odpady są zbierane i odbierane w sposób selektywny; - 540 zł od 

jednego domku letniskowego lub innej nieruchomości: jeżeli właściciel nieruchomości 

nie wypełnia obowiązku zbierania odpadów komunalnych w sposób selektywny. § 3. 

Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Będzino. § 4. Uchwała podlega 

ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa Zachodniopomorskiego. Czy są, bo 

tutaj ja zmiany naniosłam, jeśli chodzi o bo Mateusz mnie wysłał, jeśli chodzi o domki 

letniskowe, dałam trzykrotność stawki. Tak jak się umawialiśmy na komisji, jak wstępna 

była rozmowa, że damy trzykrotność, tak jak dla osób zamieszkałych. I ta uchwała po 

prostu poprawiona nie dotarła do Państwa. 

Mateusz Dębowski (Inspektor ds. obsługi Rady Gminy) 

Tak bo to już w trakcie sesji było.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, proszę państwa, no tutaj są te zmiany w porównaniu z tym, co mieliśmy na 

sesji, tam sugerowaliśmy, że o tą zmiany. Natomiast ja mam taki następujący wniosek do 

tej uchwały, żeby w § 1 pkt 3 tą stawkę opłaty podwyższonej ustawić jako dwukrotność 

opłaty, czyli nie trzykrotność 81 zł, a dwukrotność, czyli wówczas by było 58 zł. Taka jest 

moja propozycja, natomiast no tutaj ta zmiana o trzykrotność przy domkach 

jednorodzinnych. Myślę, że też zostawić tą dwukrotność, żeby to było w miarę równe 

traktowanie, dlatego że no tutaj w pierwszej wersji było tak, że mieszkańcy mogą 

ponosić większe konsekwencje, jak przyjeżdżający czasowo na teren naszej gminy.  

Eliza Szpakiewicz (Podinspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Oczywiście, tylko jeśli mogę coś powiedzieć, to jednak państwo przekonali do tej 

trzykrotnej stawki, ponieważ z mojego doświadczenia które tutaj przeprowadzam 

rozmowy z osobami, które nie segregują zdecydowanie szybciej przekonuje ich do tego, 

żeby jednak segregowali tą ceną za trzykrotność stawki np. niż dwukrotności. Szybciej się 

przekonują od razu do segregacji, bo po prostu to jest myślę spowodowane tym 

strachem przed czymś nieznanym, co dokładnie nie potrafią, a czego wcześniej nie robili 

i to jest po prostu, pokazanie, jak to robić że do tego są worki, które są opisane 

dokładnie. Naprawdę kilkadziesiąt osób przekonałam do tego, żeby zaczęli segregować, 

właśnie dzięki temu, że pozwoliłam sobie informować, że nawet 3-krotność stawki mogę 

nałożyć dla osób, które nie segregują. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Ja rozumiem panią, jeżeli chodzi o domki jednorodzinne, czy tam dwu rodzinne, gdzie 

jest indywidualnie, natomiast pewnym problemem w tym momencie może być taka 

stawka w przypadku budynków wielorodzinnych, gdzie jest zbiorówka i w przypadku, 

jeżeli zostanie stwierdzony, że no jeden z mieszkańców, wystarczy, że zawali w danej 
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wspólnocie, wyrzucanie śmieci może być ukarany, będą ukarani wszyscy, którzy również 

segregują. W związku z tym ja chcę z tego tytułu, proponując tą stawkę chcę, aby ta kara 

była niższa, tak to trzeba nazwać.  

Eliza Szpakiewicz (Podinspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Oczywiście, tylko że mieszkańcy wspólnot też w większości segregują raczej ponad 90% 

to są osoby, które segregują, najbardziej mi chodzi o to, że jest dużo dosyć mieszkańców, 

którzy jeszcze u nas nie segregują, którzy mają właśnie niesegregację i żeby jednak 

przekonać ich, żeby się wzięli za to segregację tych odpadów, bo po prostu to się będzie 

przekładało na rachunki, które będziemy większe płacić za odpady zmieszane, które są 

nieposegregowane.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

No i proszę zdjąć tekst, bo ja nie wiem, może ktoś z pozostałych radnych być może ktoś 

chciałby zabrać głos tutaj. Ok już jest w porządku. Proszę pan Sebastian Owczarzak 

chciał zabrać głos.  

Sebastian Owczarzak (Radca prawny) 

Dziękuję, Panie Przewodniczący oczywiście trwa debata nad projektem tej uchwały. 

Państwo jako Rada Gminy będziecie decydować o konkretnych stawkach, czy będzie to 

dwukrotność czy trzykrotność, czy maksymalnie możliwa ustawowo czterokrotność. Ja 

bym tylko rekomendował państwu paniom i panom radnym, aby tak krotność w 

cudzysłowie oczywiście była taka sama dla właścicieli nieruchomości zamieszkałych, jak i 

letniskowych aby nie było tutaj różnicy w podejściu do 1 grupy właścicieli, jak i innej. 

Dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, proszę, kto chciałby zabrać głos jeszcze, Pani Imbiorowska?  

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Ja chciałam zapytać, bo mnie tak trochę to niepokoi, że np. w budynkach 

wielorodzinnych, mieszkańcy, którzy mają działki, nie mogą skorzystać z tego 50 gr, które 

by było obniżone. Jak to w ogóle wygląda, no bo po prostu mają działki, mają 

kompostowniki a nie mogą jednak z tej ulgi skorzystać, a może by chcieli nie, jak to w 

ogóle wygląda?  

Eliza Szpakiewicz (Podinspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Nie. To tylko jest dla zabudowy jednorodzinnej, przydomowej zabudowy, tak więc nie ma 

mowy o działkowiczach.  

Eugenia Imbiorowska (Radna) 
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To nie chodzi o działkowiczach, tylko po prostu no oni nie mogą w ogóle korzystać.  

Eliza Szpakiewicz (Podinspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Z ulgi nie. Jeśli są mieszkańcami wspólnoty, to nie mogą, mają od tego tam pojemniki na 

bio odpady i nie mogą korzystać z tej ulgi. 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Wg przepisów tak? 

Eliza Szpakiewicz (Podinspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Wg przepisów wg ustawy oczywiście. 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Dziękuję. 

Eliza Szpakiewicz (Podinspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, Pan Baczyński proszę.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Dziękuję otóż pani inspektor, ja bym prosił, żeby pani przedstawiła wszystkim 

mieszkańcom, dlaczego taka duża podwyżka tych odbioru odpadów. My gościliśmy na 

wspólnym posiedzeniu komisji pana dyrektora PGK Tomasza Ucińskiego, mieliśmy 

wszystko wytłumaczone, jak to wszystko wygląda. Jednak mieszkańcy mogą być 

zszokowani tak wielką podwyżką, proszę wyjaśnić, z czym to się wiąże, dlaczego tak jest, 

dlaczego pan wójt proponuje akurat 29 zł, po prostu proszę poinformować mieszkańców 

o tym, dlaczego tak a nie inaczej, dziękuję.  

Eliza Szpakiewicz (Podinspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Jak najbardziej. Zmiana niniejszej wogóle tych kwot jest wynikiem po prostu 

rozstrzygniętego przetargu, do którego przystąpiła tylko 1 jedyna firma i ofertę, którą oni 

przedstawili, po prostu przewyższała dosyć znacznie plan do zrealizowanego zadania, 

jaką mieliśmy przeznaczoną kwotę. I w związku z tym to już na etapie, gdzie już w trakcie 

tego przetargu PGK już wyliczyło wstępnie, że na mieszkańca będzie opłata 29 zł, bo 

matematyka jest jedna - tyle ile ton oddaliśmy mniej więcej, jakie tam są przewidywania, 

no to musimy każdy mieszkaniec musi za to zapłacić. To jest zgodnie z ustawą musi być 

samofinansowanie się, że z pobranych opłat za gospodarowanie odpadami 
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komunalnymi muszą być pokryte koszty całości funkcjonowania systemu 

gospodarowania odpadami.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Rozumiem, Panie przewodniczący mogę jeszcze zadać pytanie? 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę bardzo. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Dziękuję. Otóż pani inspektor jeszcze taka sprawa. Mówi pani o ilości mieszkańców, 

dobrze wszyscy wiemy, że na terenie naszej gminy jest bardzo dużo takich działek 

letniskowych, czy prawda zamieszkanych przez jakiś tam okres czasu, jaki jest postęp, 

prawda w podpisywaniu umów śmieciowych z tymi ludźmi, bo dobrze i doskonale 

wiemy, że nie wszyscy takowe posiadają. Sam zgłaszałem m.in. pani budynek w 

miejscowości Dworek, gdzie no nie wiem, mieliście to państwo sprawdzić, czy tam była 

umowa śmieciowa. W pewnym momencie zamieszkiwało ten budynek około kilkunastu 

prawda mieszkańców za wschodniej granicy. Nie wiem no np. czy w przypadku tamtego 

budynku sprawa została rozwiązana? 

Eliza Szpakiewicz (Podinspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Nie, proszę Pana, nie została rozwiązana, ponieważ Pan faktycznie mnie informował o 

sytuacji, ale to było proszę pana przed budynkiem Urzędu Gminy, to była taka luźna 

rozmowa. Ja wchodząc do urzędu po prostu, wiem pan no siłą rzeczy. Musiałby pan 

przekazać to albo mailowo albo na papierze, nie jestem w stanie zapamiętać 

wszystkiego, a jeśli chodzi o umowy z letnikami, to jak najbardziej w zeszłym roku w 

wakacje bardzo dużo jeździłam na kontrolę i bardzo dużo wygenerowałam nowych 

umów, czy z PGK, jako że firmy mają nie mają podpisane, czy dla nas jako umowy 

letniskowe. Jest to wszystko do sprawdzenia, bardzo dużo naprawdę wpłynęło w zeszłym 

roku nowych umów.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Ja to rozumiem proszę Panią, tylko ile osób w zeszłym roku zajmowało się w naszej 

gminie sprawami prawda śmieciowymi, że tak się wyrażę.  

Eliza Szpakiewicz (Podinspektor ds. gospodarki komunalnej) 

2 osoby ja i Małgorzata Gos.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

A w tej chwili ile jest pań? 
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Eliza Szpakiewicz (Podinspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Ja sama. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Pani jest sama. No a co z tymi kontrolami, jak to się odbywało w zeszłym roku, jak to się 

odbywa w tej chwili prawda z tymi podpisywaniami tych nowych iumów?  

Eliza Szpakiewicz (Podinspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Znaczy w tej chwili to ja po prostu na razie to wie pan to nie mam czasu i na razie zresztą 

nie ma letników, ale w tej chwili, jak to będzie wyglądało? Myślę, że w wakacje jak 

najbardziej będzie kontynuacja kontroli. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Rozumiem z tym, że proszę panią, ci tzw. letnicy przybywają nawet w tym okresie w tych 

swoich jak by to nazwać domkach, w tej chwili wyrzucają śmieci i w tej chwili te śmieci po 

prostu tworzą tą sumę odpadów, która jest ważona na nasze konto.  

Eliza Szpakiewicz (Podinspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Tak, tylko że oni mają prawo przebywać, tyle ile oni mają ochoty. Ustawodawca, właśnie 

nie określił, że przez jakiś tam tylko miesiąc, czy dwa, tylko tyle ile oni mają chęć, no nie 

wiem, jakieś pół roku, czy 2 miesiące czy miesiąc jak najbardziej mają prawo przebywać 

w swoich domkach letniskowych, jeżeli mają ogrzewanie, jeżeli to im akurat... 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Pani inspektor ale ja pytam, czy oni akurat w tym czasie, kiedy ustawodawca zezwala na 

to przebywanie mają prawo bez podpisania umowy z Urzędem Gminy, na odbiór 

odpadów, te odpady pozostawiać na terenie naszej gminy, o to mi chodzi, proszę panią i 

na jakim stopniu jest to weryfikowane, czy to się w tym kierunku cały czas dzieje, bo ja 

pani już wykazałem budynek i od lipca, nic nie zostało zrobione, jak pani powiedziała 

byłyście dwie. Pani zapomniała, bo to była tzw. luźna rozmowa, nie wiem jak to robić, 

jest miejscowość Kładno, Zagaje, są te wszystkie miejscowości nadmorskie, gdzie gołym 

okiem widać, przecież ta gmina nie jest aż tak duża zna pani specyfikę tej gminy. Ma Pani 

też doświadczenie, została pani inspektorem, ma pani przynajmniej 5 lat doświadczenia 

na stanowisku, które pani zajmuje. No i prawda no i o to pytam.  

Eliza Szpakiewicz (Podinspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Proszę pana jek się raz podpisuje umowę letniskową tzw. to ona ma cały czas 

kontynuację, czyli ktoś letnik nie musi jej co roku podpisywać nowej, tylko po prostu jest 

ciągłość, tylko musi co roku po prostu uiszczać opłatę. I to na tym to polega, a też jest 

duża część ludzi w Pleśnej, duża część mieszkańców, która przeszła na zamieszkałą. Tak 



97 
Transkrypcja z XXXI Sesji Rady Gminy w Będzinie, 28.01.2021 r. 

 

więc może pan do końca nie wie, że z letniskowej zrobili się po prostu mieszkańcami 

naszymi.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Ja rozumiem, ja nie o to pytam. Pytam o tych, którzy tych umów nie mają poszę pani, jak 

to jest weryfikowane? No przecież oni tak, zużywają wodę, opłacają np. rachunki w GZK, 

ale nie wyrzucają śmieci. Czy jest jakaś weryfikacja tego, no bo jak to jest? Z jednej strony 

w GZK, prawda ktoś jest przebywa, używa wody. No nie wiem, jak się tam odbywają 

odbiór nieczystości, mówią o szambie, ale co on nie wyrzuca śmieci, nie ma śmieci? 

Eliza Szpakiewicz (Podinspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Ale proszę pana no, jak wcześniej miał podpisaną umowę no to pewnia ma kontynuację, 

jak ma podpisaną umowę na wodę, no to pewnie też ma podpisaną na śmieci. Jedynie co 

mogę zrobić, no to jeżdżę w wakacje, jak jest więcej letników jeżdżę na kontrolę. Teraz w 

tej chwili jest to siłą rzeczy niemożliwe, bo mam tyle zajęć, że nie byłabym w stanie 

jeszcze jechać na kontrolę gdziekolwiek.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

A czy pani zajmuje się też prawda przyjmowaniem opłat za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi? 

Eliza Szpakiewicz (Podinspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Nie. Karolina Kuzioła.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Czyli to jest inna osoba. I ona zajmie się tylko tym? 

Eliza Szpakiewicz (Podinspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Nie no musiałby pan zapytać dokładnie panią Karolinę Kuziołę.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Rozumiem, dobrze. Dziękuję, no po prostu martwi mnie to, że po prostu będziemy 

musieli, będziemy nie będzie inaczej, żeby podnieść prawda tą cenę tych odpadów 

komunalnych. No ale rosiłbym jednak o to, żeby prawda bardziej zweryfikować, to co się 

dzieje na terenie naszej gminy pod względem podpisywania umów śmieciowych. Jak 

pani wspomniała...  
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Eliza Szpakiewicz (Podinspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Przepraszam muszę się pochwalić, bo jeśli chodzi o weryfikację tych umów, to od 

zeszłego roku, to naprawdę jest kolosalna zmiana. Jest bardzo duża weryfikacja, właśnie 

dzięki tym kontrolom, naprawdę. Można to wszystko sprawdzić, jaka jest różnica nawet 

w ilości... 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Ja przerywam dyskusję, bo państwo prowadzicie już taki dialog między sobą i proszę 

pani Banaszczak, chciała zadać.  

Joanna Banaszczak (Radna) 

Mam takie pytanie, czy ta kwota 29 zł za śmieci selektywne to już jest taką kwotą 

najniższą, czy jest możliwość podjęcia po prostu niższej kwoty za te odpady?  

Eliza Szpakiewicz (Podinspektor ds. gospodarki komunalnej) 

No myślę, że to jest najniższa, po to, żeby później za pół roku, czy za rok znowu nie 

podnosić tych stawek.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pani Lucyna Parol.  

Lucyna Parol (Radna) 

Ja mam takie pytanie, wczoraj się spotkałam z takim zawiadomieniem do mieszkańca 

Mścić, które otrzymał z Urzędu Gminy na temat opłaty za śmieci. I wypisane było 

miesiącami na cały rok po 18 zł i ta pani się bardzo ucieszyła, bo mówi, jaka gmina jest 

dobroczynna. Ja płaciłam w ubiegłym roku 28 zł, a teraz będę płaciła po 18. Więc mówię 

proszę panią, ale to jest przecież nieaktualne, bo śmieci będą kosztowały 29 zł, więc 

pytam jak to jest? Pan wójt pisze do sołtysów, żeby byli, żeby chcieli pomóc panu wójtowi 

roznieść nakazy płatnicze, że to będzie kosztować awizo 70 000, a przyjechał pan, który 

przywiózł to oczywiście awizo i przywiózł dla mnie głupie zawiadomienie, ponieważ 

nieaktualne, więc kto to wysyła, jaka w ogóle jest kontrola? No urząd musiał to 

wprowadzić z dniem 1 stycznia, nie zdążyliście państwo. Ustawa państwowa była we 

wrześniu, sporo czasu było, żeby to dopracować i teraz nie sądzę, żeby to był 1 tylko taki 

przypadek z wysłaniem takich zawiadomień. Zawiadomień nieaktualnych, że śmieci będą 

kosztowały 18 zł. Więc, jaki sens jest w ten sposób no wprowadzać jakąś nieprawdę dla 

mieszkańców, bo to już jest takie też drażnienie, jak ona dostała 18 zł, a teraz co ma 29 i 

znów państwo będziecie wysyłali takie zawiadomienia, że niestety przykro, ale koszty 

wzrosły śmieci, będą kosztowały 29 zł. Nie bardzo rozumiem sens tych zawiadomień. 

 



99 
Transkrypcja z XXXI Sesji Rady Gminy w Będzinie, 28.01.2021 r. 

 

Eliza Szpakiewicz (Podinspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Mogę odpowiedzieć? 

Lucyna Parol (Radna) 

Zostało to i na pewno zostały to w dziesiątkach wysłane takie, bo myślę, że to niebyła 

tylko jedna jedyna taka wybrana osoba.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, proszę Pani Eliza Szpakiewicz.  

Eliza Szpakiewicz (Podinspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Dziękuję, jeśli chodzi o te zawiadomienie, ponieważ wyszły takie zawiadomienia 

faktycznie dla osób, które nie segregują właśnie taki podarunek wyszedł nie wiem, wie 

Pani, bo w systemie jest, że jest założenie, że po prostu wszyscy segregują i teraz osoby, 

które ja to zauważyłam proszę panią i to wszystko jest do zweryfikowania. I to wszystko 

jest do poprawienia, żeby po prostu przekonać tych ludzi i wiem, że muszę to nadrobić 

to jest mój błąd, bo ja wysyłam zawiadomienia, które idą wie pani drukuje 

miejscowościami, nie jestem w stanie wyłapać tych osób, które nie segregują, bo po 

prostu tego bym nigdy nie wysłała. To jest po prostu fizycznie niemożliwe, ale jak to 

teraz myślę wszystko to sprawdzę na pewno i wszystko zweryfikuję i poprawię.  

Lucyna Parol (Radna) 

Ja pani rozumie tylko proszę panią jak już mówiłam, jeżeli występuje kolizja na drodze, 

no to jest wypadek, więc widzi pani, czyli tu też z 1 strony walczy się o oszczędności, tak, 

a z drugiej strony to był pani czas pracy, to był proszę panią, tusz, to były papiery, to jest, 

awizo za które urząd musiał zapłacić, no ale nikt z własnej kieszeni nie zapłacił tego, ani 

pani, ani pan wójt, tylko to poszło z podatków mieszkańców. I ja się dziwie, że występują 

takie błędy, no wszystko można nazwać błędem, tak. To że się zobaczy w styczniu, że 

trzeba tę autopoprawkę do budżetu wnieść, to że się zauważy, że się wysłało błędne 

zawiadomienia niesłużące nikomu. Wie pani poza tym, to co mówię, to działa też na 

psychikę takiego mieszkańca, no mówi - no jak, tu mi przysłali, że po 18, a teraz znów 

wymyślają, że 29. Pani sama wie, jak jest trudno wnieść podwyżki. A w momencie, jeżeli 

się daje jakiś ten łut nadziei na miesiąc, że to tylko 18 zł. Proszę panią, no wszystko 

można wytłumaczyć naprawdę. Ja rozumiem wszystko można wytłumaczyć. Ludzie 

nawet zabójstwa chcą wytłumaczyć, ale no niestety nad takimi rzeczami trzeba panować, 

a szczególnie, jeżeli się taki nacisk kładzie w urzędzie i wójt kładzie nacisk na 

oszczędności. No, więc myślę, że nie jest pani sama tylko w urzędzie i ktoś jeszcze to 

nadzoruje.  
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Eliza Szpakiewicz (Podinspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Chciałam tylko nadmienić, że jest 8000 prawie mieszkańców. 8000 zawiadomień, tak 

więc wie pani to jest tak, gdzieś...  

Lucyna Parol (Radna) 

Przepraszam, a ile tych zawiadomień poszło? (...) zobaczymy ile pieniędzy poszło, że tak 

powiem w dym.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę kto jeszcze chciałby zadać, pan Jóźwiak.  

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Pani inspektor, ja mam takie pytanie czy pani wiedzę na temat, jakie mamy zaległości w 

opłatach za śmieci za 2020 rok. 

Eliza Szpakiewicz (Podinspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Nie mam takiej wiedzy. 

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Bo były to poprzednim razem, były to spore zaległości i odnośnie jeszcze tej kontroli w 

terenie. Mówi się tak samo w terenie, że część ludzi w ogóle jeszcze nie złożyła deklaracji, 

czyli po prostu w tym terenie, ktoś w ogóle pracował, bo to w sumie też jest ważne, jeżeli 

takie głosy dochodzą od mieszkańców, więc coś chyba w tym jest. No jeszcze mam takie 

jedno pytanie, wczoraj to pytanie zostało mi zadane, jak rozliczają się za odpady firmy 

np. sklepy, bo to, jeżeli jedzie ta śmieciara (...) zabiera śmieci, podjeżdża pod sklep i też 

tam wysypuje, na jakiej to zasadzie jest? Generalnie nie widziałem, jak odpowiedzieć. 

Eliza Szpakiewicz (Podinspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Jak wysypuje? 

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

No jeżeli przykładowo zabiera z Będzina w środę. Zabiera w jednym sklepie, w drugim i 

od mieszkańców razem, na jakiej zasadzie jest rozliczane? 

Eliza Szpakiewicz (Podinspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Nam podlegają tylko mieszkańcy, a jeśli PGK ma podpisaną umowę akurat z tym 

sklepem, każda działalność gospodarcza ma osobno podpisaną umowę z podmiotami, 

które są w rejestrze u nas w działalności regulowanej. 
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Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Ja to rozumiem.  

Lucyna Parol (Radna) 

Panie Andrzeju firma musi mieć podpisaną umowę z PGK, musi mieć na to kosz i rozlicza 

się bezpośrednio z PGK. PGK wystawia rachunki, przychodzi bezpośrednio do firmy i za 

te odpady z firmy płaci firma, to nie idzie przez urząd gminy.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Tak tylko, że.. 

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Do 1 samochodu to jest wrzucane, więc jak to jest ważone? Ja nie mam pretensji, tylko 

mi chodzi o fakt, bo takie pytanie dostałem od mieszkańca.  

Lucyna Parol (Radna) 

Ale to nie jest ważone panie Andrzeju, to od wielkości pojemnika jaki się ma, czy to jest 

500 tam tych litrów.. 

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Dobrze rozumiem.. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Tak, ale ogólna ilość śmieci z gminy jest ważona na wysypisku, i tam jest daje nam cały 

pogląd i jeżeli te śmieci są zarówno od umów w firmach prywatnych, rzutuje na tonaż 

odprowadzonych śmieci z terenu gminy i też na pewno rzutuje na stawkę moim 

zdaniem, bo.. Proszę pani Szpakiewicz kręci głową proszę.  

Eliza Szpakiewicz (Podinspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Tak, bo chciałabym nadmienić, że kosze wszystkie są czipowane, ważone, tak więc nie 

ma możliwości raczej mieszać działalności z mieszkańcami. 

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

A gdzie te kosze są ważone? 
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Eliza Szpakiewicz (Podinspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Czipowane one nie wiem, no pewnie na podnośniku, które są podnosi ten kosz z tymi, z 

tą zawartością, no to wtedy chyba dochodzi do wagi i jest dalej. U każdego mieszkańca 

można jak najbardziej zweryfikować, ile miesięcznie, czy tam rocznie oddaje odpadów.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, panie Imbiorowska.  

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

A kto sprawdza, firmy, które np. nie mają podpisanych takich umów. Czy w ogóle 

wszystkie firmy np. na terenie naszej gminy mają podpisane umowy z PGK, kto to 

sprawdza? 

Eliza Szpakiewicz (Podinspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Firmy nie sprawdzam. No ja nie sprawdzam. 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

No właśnie. A kto ma to sprawdzać, bo to po prostu no nie wiem, jak to wygląda w ogóle 

no kogoś, no oszukują no ale to co, co z tymi ludźmi?  

Eliza Szpakiewicz (Podinspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Działalnością gospodarczą się nie zajmuje, więc trudno mi powiedzieć naprawdę.  

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

No wiem, ale pani wspomniała, że nie ma nawet w ogóle czasu, żeby wyjść w teren i w 

ogóle to, kto w ogóle np. ma sprawdzać, to wszystko na terenie naszej gminy, bo to jest 

takie niepokojące? Czy ci ludzie np. deklaracje mają wszyscy złożeni o to chodzi, to jest 

podstawa (...) 

Eliza Szpakiewicz (Podinspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Jak najbardziej też będę chciała weryfikować, czy są podpisane umowy.  

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Na, ale to na tą chwilę pani tego też nie wie? 
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Eliza Szpakiewicz (Podinspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Proszę, panią nie jestem w stanie teraz tego zweryfikować, bo przede wszystkim ja 

zajęłam dopiero stanowisko od 1 stycznia 2021 roku. Jestem dopiero tutaj trzeci tydzień, 

więc trudno mi naprawdę, aż tyle rzeczy naraz zrobić, po prostu to jest fizycznie 

niemożliwe dla mnie w tej chwili, na ten czas, ale mam to z tyłu głowy, że chce się też w 

tym zająć.  

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Ale to jest bardzo pilne. Dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, proszę pan Bryliński. 

Sławomir Bryliński (Radny) 

Znaczy ja widziałem kilkakrotnie, jak wygląda odbiór śmieci i nie widziałem, żeby jakieś 

kody kreskowe były zczytywane przed wysypywaniem do śmieciarki z tego pojemnika, to 

jest 1 sprawa. I tutaj, jeżeli nie będzie nadzoru, można taki pojemnik przykładowo 

dokupić sobie w markecie budowlanym wystawiać 2 pojemniki i jeżeli to pojedzie, 

pójdzie na wysypisko śmieci, zostanie zważona ta śmieciarka no to rzutuje faktycznie 

może to być pewnym, że tak powiem część śmieci, tak jakby trochę nielegalnie większa 

ilość. Druga sprawa jest może warto by było się zastanowić, tam gdzie segregują, 

mieszkańcy śmieci, żeby wprowadzić kody kreskowe, tak jak jest to w gminie Mielno, jest 

naklejany kod kreskowy na worek i wtedy z automatu ktoś nie segreguje śmieci, bo w 

momencie załadunku worka jest kod to chwilę trwa tak jak w sklepie został kod 

kreskowy. I wiadomo do kogo ten worek należy. Później po rozerwaniu worka 

przykładowo jest kod kreskowy i odrazu jest namierzona osoba, a teraz tak to się 

odbywa, że troszeczkę to jest no troszeczkę słaby nadzór nad tym, żeby to jednak, może 

tu w tą stronę by trzeba było ten.  

Eliza Szpakiewicz (Podinspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Takie plany są z tego, co słyszałam, jeśli chodzi o odpowiedź do pytania drugiego, a jeśli 

chodzi o odpowiedź do pytania pierwszego nie można kupić sobie w markecie 

budowlanym kosza, ponieważ PGK nie odbierze odpadów z pojemnika, który oni nie dali, 

bo każdy pojemnik dla każdego mieszkańca jest zaczipowany do nieruchomości.  

Sławomir Bryliński (Radny) 

(...) Ja rozumiem, tylko wie pani co. Ten chip nie skutkuje w ten sposób, że jest zakładany 

kosz śmieciarki, jeżeli nie macie chipu, to nie podniesienie nie wysypie. Pracownicy 

zakładają kosz i wysypują, mi się wydaje że oni nie weryfikują tego, tak jak zauważyłem, 

oni nie oglądają tego śmietnika czy tam jest jakiś chip, tylko zakładają ten kosz i sypią te 

śmieci.  
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Eliza Szpakiewicz (Podinspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Z tego co mnie doszły informacje to właśnie ludzie mają, ci co kupili nowe kosze nie mają 

odbioru i sama załatwiałam kilkukrotnie, żeby zaczipował pgk i żeby możliwość była 

odebrania tych odpadów.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę pani Imbiorowska. 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Chciałam się zapytać o nieterminowość odbioru przy budynkach wielorodzinnych, jak to 

w ogóle się odbywa, bo ja już kilka razy np. zgłaszałam czy to PGK ponosi jakieś z tego 

tytułu konsekwencje. Czy to w ogóle jak to jest, bo mają wyznaczone terminy i co wtedy 

jak nie odbiorą?  

Eliza Szpakiewicz (Podinspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Można by było ich ukarać. Wie pani, no zawsze jest zgłaszana, zgłaszana jest reklamacja, 

na to, że nie odebrali.  

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

No tak jak to się wychwyci, to jest zgłaszane, ale po prostu no jak to w ogóle, to wtedy co 

no w terminie nie odebrali i co dalej?  

Eliza Szpakiewicz (Podinspektor ds. gospodarki komunalnej) 

No ja zgłaszam i wtedy odbierają, ale no można by było ukarać po prostu. (...)  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, proszę kto jeszcze chciałby zabrać, Pan Jóźwiak proszę.  

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Ja nie dostałem odpowiedzi na pytanie odnośnie tej kontroli w terenie, czy w ogóle takie 

kontrole odbywały się w naszej gminie? Czy coś na ten temat pani wie? I odnośnie 

jeszcze tych deklaracji, bo tu chodzą takie głosy, że dużo ludzi też, znaczy dużo - część 

mieszkańców nie ma złożonych w ogóle deklaracji, czy coś na ten temat może pani 

powiedzieć? 

Eliza Szpakiewicz (Podinspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Znaczy jeżeli chodzi o deklarację, to duża część osób ma złożoną deklarację, tylko na 

początku.. 
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Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Ja mówię część, nie. 

Eliza Szpakiewicz (Podinspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Tak tak, na początku myślę że o tym pan to ma pan myśli , bona początku tego roku była 

błędna informacja w harmonogramie, żeby każdy składał deklarację. Nie ma takiej 

potrzeby, żeby składać deklaracji, ponieważ to tylko jest dotyczyło się mieszkańców, 

którzy mieli odpady niesegregowane albo zmieniła się ilość osób w nieruchomości. Jeśli 

chodzi o kontrolę, to tak jak mówiłam, parę minut wcześniej, jeździłam na kontrolę sama 

osobiście. Cały okres letni jeździłam w teren. Sprawdzałam deklarację i sprawdzałam, czy 

są umowy na śmieci.  

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Dziękuję bardzo. 

Eliza Szpakiewicz (Podinspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Dziękuję bardzo. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę pani Banaszczak.  

Joanna Banaszczak (Radna) 

Chciałam się spytać odnośnie dalej tej stawki 29 zł. Czy w kalkulacji tej stawki odjęto 

wpłacone już opłaty za styczeń i czy do tej kalkulacjie były brane zaległości? 

Eliza Szpakiewicz (Podinspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Proszę panią tak było odjęte, to przede wszystkim to dodane to co umowa była na 

wywóz na styczeń luty plus ten przetarg i jak najbardziej wszystko było wkalkulowane. 

Znaczy nie, te zaległości nie były wkalkulowane. 

Joanna Banaszczak (Radna) 

No właśnie. 

Eliza Szpakiewicz (Podinspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Te zaległości raczej nie (...) koleżanka się zajmuje zaległościami z tego, co wiem ma 

bardzo dużą ściągalność teraz, tak więc myślę, że to wszystko idzie ku dobremu. No i cóż 

mogę powiedzieć, wie pani nie chcieliśmy, żeby jeszcze wyższą opłatę wprowadzać.  
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Joanna Banaszczak (Radna) 

Dobrze, a odnośnie jeszcze tej ściągalności (...) spotkałam się z przypadkiem mieszkaniec 

Mścic, dostał upomnienie, że ma niezapłacone za śmieci, wcześniejsze jakieś tam może 2 

lata. No i bardzo ten mieszkaniec się zdziwił, ponieważ no była opłata zrobiona, no i 

udowodnił to wyciągiem z banku. Dlaczego tak się stało, że zostało wysłane upomnienie, 

gdzie za śmieci było zapłacone?  

Eliza Szpakiewicz (Podinspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Nie wiem, trudno mi odpowiedzieć na to pytanie nie zajmuje się windykacją.  

Joanna Banaszczak (Radna) 

Mhm, dobrze, dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę, czy ktoś jeszcze pani Barbara Grudzień.  

Barbara Grudzień (Radna) 

Dziękuję bardzo, ja na wspólnym posiedzeniu komisji zadałam takie pytanie, czy te 180 zł 

od 1 domku letniskowego jest to maksymalna kwota, czy to jakaś krotność od stawki dla 

pojedynczego mieszkańca. Czy pani mogłaby mi tu udzielić odpowiedzi, bo poprzednio 

wychodziło, że mieliśmy 18 zł od 1 mieszkańca i to wygląda, że jest dziesięciokrotność tej 

płatności. Czy to jest uregulowane, że to jest takie minimum, które możemy na nich 

obowiązujących ustawowych.  

Eliza Szpakiewicz (Podinspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Tak, proszę państwa, bo od 1-2% przeciętnego miesięcznego dochodu rozporządzalnego 

na osobę, czyli kwotę 1819 to tutaj jest kwota maksymalna od tej kwoty, czyli 1-2% 18,36 

maksymalnie maksymalnie możemy nałożyć opłatę za odpady, a 10% przeciętnego 

miesięcznego dochodu rozporządzalnego też z tej kwoty, czyli 1819, czyli maksymalnie 

kwota nam wychodzi 181,90 gr. Czyli nie możemy za bardzo nie mamy możliwości 

manewru, jedynie możliwość jest...  

Barbara Grudzień (Radna) 

Dziękuję bardzo i teraz mam jeszcze jedno pytanie. Ta umowa, która jest teraz spisana z 

PGK. Od kiedy ona obowiązuje? (...) Te koszty, które będziemy teraz ponosić wg tej nowej 

umowy to one będą już od kiedy naliczane? 

Eliza Szpakiewicz (Podinspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Od 1 marca. 
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Barbara Grudzień (Radna) 

Od 1 marca, stąd jest propozycja, żeby to od 1 marca te opłaty wzrosły tak?  

Eliza Szpakiewicz (Podinspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Tak, tak oczywiście tak tak.  

Barbara Grudzień (Radna) 

Dziękuję i tutaj chciałam tylko jeszcze tak nawiązać do wypowiedzi, pani Lucynki, która 

mówiła że nie będzie, że mieszkańcy zostali tak dużo tych informacji o tych podwyżkach. 

Pani Lucynko nie będzie informacji tych myślę tych różnych informacji, jak że wzrosły 

koszty itd. tylko będzie, że to zostało podjęte przez Radę Gminy i Rada Gminy, czyli my 

jesteśmy winni, że tak, a nie inaczej są obliczone wysokość opłat za śmieci. Dziękuję 

bardzo.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, proszę czy jeszcze ktoś by miał. Ja tak na przyszłość, chciałbym zadać takie 

pytanie. Z dniem 1 lipca, kiedy pan wójt wprowadził, że wspólnoty mają płacić ogólne 

jako zbiorówka za śmieci. No w jakimś sensie je ukarał i nierówno traktuje pozostałych 

mieszkańców, jako że są budynki wielorodzinne, w których nie funkcjonuje żaden zarząd, 

jest on formalnie nigdzie zarejestrowany jako wspólnoty, ci ludzie płacą, są rozliczani 

indywidualnie. Każdy z osobna. Natomiast wspólnota, która płaci ogółem za wszystkich 

mieszkańców danej nieruchomości, w przypadku dłużnika musi pokryć jego koszt i nie 

ma tutaj zmiłuj się trzeba zapłacić za dłużnika i za osoby, które płacą, natomiast w 

przypadku budynków wielorodzinnych, gdzie nie funkcjonuje żadna wspólnota nie ma 

zarządu nie są zarejestrowani, każdy indywidualny płaci i dalej nikt się tym nie 

przejmuje. Chciałbym też zaznaczyć, że z dniem 1 stycznia 2020 roku zmiana w ustawie o 

własności lokali, że nieruchomość powyżej trzech lokali stanowi już dużą wspólnotę i 

obowiązuje ustawa o własności lokali, w związku z tym bardzo bym prosił, żeby podobny 

system został zastosowany też, że w tych wspólnotach. Czy jeszcze ktoś z państwa by 

chciał tutaj zadać jakieś pytanie? Jeśli nie ma to proszę państwa ja bym chciał złożyć taki 

wniosek formalny aby wprowadzić do uchwały zapis w § 1 pkt. 3 Stawkę opłaty 

podwyższonej za gospodarowanie odpadami komunalnymi, jeżeli właściciel 

nieruchomości nie wypełnia obowiązku zbierania odpadów komunalnych w sposób 

selektywny, żeby to była dwukrotność miesięcznej opłaty, czyli 58 zł. No i podobnie, żeby 

to wprowadzić też przy domkach letniskowych, mimo że akurat tutaj powinno być 

odwrotnie, ale chciałbym też, żeby to było tak jak zasugerował pan mecenas, żeby to 

była było równe traktowanie tych ludzi, wszystkich mieszkańców, czy też i turystów.  

Lucyna Parol (Radna) 

Przepraszam dwukrotne, ale od osoby? 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Tak dwukrotne... 

Lucyna Parol (Radna) 

56 złotych od osoby, tak? Jak są trzy osoby w domu, to razy 58 tak? 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Tak, a w uchwale mamy zapisane razy 81 zł? Tutaj nie ukrywam, bo tutaj głównym takim 

czynnikiem jest tutaj w jakiś sposób ochrona samych wspólnot mieszkaniowych, bo tutaj 

to bardzo mocno będzie rzutować, gdzie w przypadku małej wspólnoty, gdzie jest kilka 

lokali i 1 osoba nie płaci wręcz doprowadza do ruiny finanse tej wspólnoty, mimo że to 

funkcjonuje normalnie. Proszę pan Baczyński.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Dziękuję. Dziękuję. Czy dobrze, usłyszałem, Panie Przewodniczący 81 zł? 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

81 zł mamy zapisane w uchwale i jest to trzykrotność stawki. W ustawie mamy, że może 

być to od 2 do 4.. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Ale panie przewodniczący jeśli coś mogę powiedzieć, to 81/3=27. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

A to przepraszam to się.. 

Eliza Szpakiewicz (Podinspektor ds. gospodarki komunalnej) 

To ja się pomyliłam w takim razie. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Nie no to jest tutaj pomyłka, że..  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Dziękuję.  
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Zaraz, nie no 81 to jest trzykrotność. A no tak 27, no właśnie. Dlatego mi coś nie 

pasowało, podając swoją kwotę 58. 

Eliza Szpakiewicz (Podinspektor ds. gospodarki komunalnej) 

To przepraszam, ja się pomyliłam. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Czyli powinno być o 6 złotych więcej chyba tak? 

Eliza Szpakiewicz (Podinspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Tak tak dokładnie. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

87 powinno być.  

Eliza Szpakiewicz (Podinspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Tak, tak ale to taki wstępny był projekt i... 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Panie mecenasie, czy moją propozycję możemy głosować jako pierwszą. Mam takie 

pytanie, jako wniosek formalny, do tej ustawy.  

Sebastian Owczarzak (Radca prawny) 

Panie Przewodniczący, no tak bym proponował, żeby państwo, no, jeżeli modyfikujecie 

jakieś pierwotne założenie zaproponowane przez wójta, to, żeby państwo radni najpierw 

wyrazili na nie zgoda, a potem, żeby państwo głosowali nad całością projektu uchwały.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Czyli rozumiem propozycja ta, którą ja zgłosiłem dwukrotność. Dziękuję, proszę państwo 

to przystępujemy do głosowania nad ustawą w sprawie metody ustalania opłaty stałej i 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. W pkt 1 § 3 stawka opłaty 

podwyższonej za gospodarowanie odpadami komunalnymi, jeżeli właściciel 

nieruchomości nie wypełnia obowiązku zbierania odpadów komunalnych w sposób 

selektywny wynosi 58 zł miesięcznie i w § 2 w pkt 360 tu jest 360 zł od 1 domku 

letniskowego i żeby to pozostawić, nie podnosić, będzie to też dwukrotność tej opłaty. 

Przystępujemy do głosowania, kto z państwa radnych jest za podjęciem uchwały z takimi 

zapisami, proszę głosować. Proszę pani Krystyna Najdzion.  
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Barbara Grudzień (Radna) 

Mam pytanie głosujemy nad uchwałą, czy nad propozycją do uchwały? Jak to jest?  

Sebastian Owczarzak (Radca prawny) 

Ja proponowałem, aby najpierw państwo głosowali za tym, aby wielkość tej sankcji w 

cudzysłowie wynosiła dwukrotność opłaty, żeby państwo najpierw nad tym zagłosowali, 

a następnie dopiero nad całością uchwały.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dobrze dziękuję. W związku z tym głosujemy, kto jest za wprowadzeniem zapisów w 

uchwale i obniżenia tej stawki, zresztą tutaj też nie do końca słusznej na 58 zł, jeżeli kara 

i pozostawieniu tych 360 zł w § 2. Proszę głosujemy, pani Lucyna Parol. 

Lucyna Parol (Radna) 

Za jestem. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Krystyna Najdzion.  

Krystyna Najdzion (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

(...) Pan Andrzej Jóźwiak. 

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Eugenia Imbiorowska. 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Joanna Banaszczak. 
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Joanna Banaszczak (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Diana Kret. 

Diana Kret (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Piotr Kołpacki. 

Piotr Kołpacki (Radny) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Barbara Grudzień. 

Barbara Grudzień (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Tomasz Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Sławomir Bryliński. 

Sławomir Bryliński (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Mariusz Gosławski. 
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Mariusz Gosławski (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Grzegorz Sztulc. 

Grzegorz Sztulc (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Ja również jest za podjęciem tej uchwały, tej propozycji. Głosowało 13 radnych, bo 

wyłączył nam się z sesji pan Krawiec. W związku z tym ta propozycja została przyjęta i 

teraz przegłosujemy całość uchwały z zapisem w § 1, w pkt 3 stawka opłaty 

podwyższonej za gospodarowanie odpadami komunalnymi, jeżeli właściciel 

nieruchomości nie wypełnia obowiązku zbierania odpadów komunalnych w sposób 

selektywny wynosi 58 zł miesięcznie oraz w § 2 w tym ustępie, gdzie była tutaj 

propozycja Pani Szpakiewicz 540 zł pozostawienie tej pierwszej wersji 360 zł od 1 domku 

letniskowego lub innej nieruchomości. I tutaj przegłosujemy całość uchwały. Proszę pani 

Krystyna Najdzion. 

Krystyna Najdzion (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pani Lucyna Parol. 

Lucyna Parol (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Andrzej Jóźwiak. 

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Jestem przeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Eugenia Imbiorowska. 
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Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Joanna Banaszczak.  

Joanna Banaszczak (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Diana Kret. 

Diana Kret (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Piotr Kołpacki.  

Piotr Kołpacki (Radny) 

Jestem przeciw.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pani Barbara Grudzień. 

Barbara Grudzień (Radna) 

Wstrzymuje się. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pan Sławomir Bryliński. 

Sławomir Bryliński (Radny) 

Jestem przeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Tomasz Baczyński. 
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Tomasz Baczyński (Radny) 

Jestem przeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Mariusz Gosławski. 

Mariusz Gosławski (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Grzegorz Sztulc. 

Grzegorz Sztulc (Radny) 

Jestem za.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Ja jestem też za podjęciem tej uchwały. Proszę podsumujemy. Głosowało 13 radnych 8 

głosów było za podjęciem tej uchwały, 3 głosy wstrzymujące, 4 przeciw 1 wstrzymujący 

przepraszam. Stwierdzam, że uchwała została podjęta z takim zapisem. Proszę państwa, 

mamy. Dziękuję, pani Szpakiewicz.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Mamy projekt uchwały nr 13 jest to dotyczący mojej osoby w sprawie wyrażenia 

stanowiska na żądanie wojewody i bardzo proszę, ja wyłączam się z obrad, przekazuje te 

obrady mojemu zastępcy panu Andrzejowi Jóźwiakowi.  

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Witam serdecznie, uchwała nr 13 Rady Gminy w Będzinie z dnia 28 stycznia 2021 roku w 

sprawie wyrażenia stanowiska na żądanie Wojewody Zachodniopomorskiego. Na 

podstawie art. 18 ust. 1 Ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym Dz.U. 

z 2020 roku poz. 713 z późn. zm. Uchwala się, co następuje. Wyraża się stanowisko, że 

Pan Andrzej Nożykowski jako radny Rady Gminy w Będzinie nie naruszył zakazu w art. 

24f ust. 1 ustawy z 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym. Uchwała wchodzi w życie z 

dniem podjęcia. Tutaj mamy jeszcze tak. Do tej uchwały uzasadnienie, mamy pismo od 

Wojewody Zachodniopomorskiego odnośnie właśnie podjęcia tej uchwały. Nie wiem, czy 

to pismo mam całe czytać, ono jest dosyć spore. Myśmy to wcześniej mieliśmy tą 

informację. Mamy też w tych materiałach oświadczenie pana Andrzeja Nożykowskiego, a 

także informację od zarządu spółdzielni i tak może zaczniemy od zarządu spółdzielni. I 

tak, Rada Gminy w Będzinie. Zarząd Spółdzielni Eksploatacyjnej Jedność w Mścicach 
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informuje, że w dniu 18 września 2020 roku na podstawie zawartego porozumienia 

pomiędzy Spółdzielnią Eksploatacyjną Jedność w Mścicach, a zarządami wspólnot 

mieszkaniowych Stoisław nr 7, Stonisław nr 9, Stoisław nr 12, Stoisław nr 13, Stoisław nr 

14 z dniem 30 września 2020 roku zostały rozwiązane umowy o zarządzanie wyżej 

wymienionymi wspólnotami mieszkaniowymi. W wyżej wymienionych wspólnotach 

gmina jest ich członkiem, w związku z posiadaniem własnych lokali, w pozostałych 45 

wspólnotach mieszkaniowych zarządzanych przez spółdzielnie gmina nie jest ich 

członkiem i nie posiada swoich lokali. Podpisali się zarząd spółdzielni, Pan Leonard 

Tradecki, Krzysztof Szalawski. Zarząd spółdzielni. Mamy także oświadczenie pana 

Andrzeja Nożykowskiego: w związku z wnioskiem wójta o podjęcie uchwały w 

przedmiocie stwierdzenia wygaśnięcia mojego mandatu, oświadczam, że uzasadnienie 

uchwały podaje radnym nieprawdziwe informacje o zaistnieniu podstaw do wygaszania 

mandatu na podstawie art. 383 § 1 pkt 5 i art. 383 § 2 ustawy z dnia 5 stycznia 2011 roku 

kodeks wyborczy z 2020 roku poz. 1319. W związku z art. 18 ust. 2 pkt 15 art. 24 f ust. 1 

Ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym oświadcza, że, choć pozostaję 

prezesem zarządu spółdzielni eksploatacyjnej jedność w Mścicach, to spółdzielnia ta nie 

zarządza od 1 października żadną wspólnotą mieszkaniową, której członkiem jest gmina 

Będzino, dlatego żadnego zakazu ustawowego nie naruszam. Podpisał się pan Andrzej 

Nożykowski. I teraz tak, uzasadnienie do tej uchwały. Nie wiem, czy ja przeczytałem to 

uzasadnienie odnośnie tej uchwały, bo nie wiem teraz. Halo. No ale nic. Pismem z 4 

stycznia 2021 r. znak P-1.4130.1.2021.K Wojewoda Zachodniopomorski zobowiązał Radę 

do przedstawienia - wyrażonego w formie uchwały - stanowiska Rady Gminy w Będzinie 

w sprawie ewentualnego naruszania przez Pana Andrzeja Nożykowskiego 

Przewodniczącego Rady Gminy w Będzinie zakazu przewidzianego w art. 24f ust. 1 

ustawy o samorządzie gminnym. Zgodnie z art. 24f ust. 1a jeżeli radny przed 

rozpoczęciem wykonywania mandatu zarządzał działalnością gospodarczą z 

wykorzystaniem mienia komunalnego Gminy Będzino, jest obowiązany do zaprzestania 

prowadzenia tej działalności gospodarczej w ciągu 3 miesięcy od dnia złożenia 

ślubowania. Andrzej Nożykowski objął mandat 17 lipca 2020 r. i termin określony w cyt. 

przepisie upływał dnia 17 października 2020 r. W toku postępowania wyjaśniającego 

ustalono, że na dzień 17 października 2020 r. Pan Andrzej Nożykowski był Prezesem 

Zarządu Spółdzielni Eksploatacyjnej "JEDNOŚĆ" w Mścicach. Na podstawie informacji 

uzyskanej od tej Spółdzielni ustalono, że na dzień 17 października 2020 r. Spółdzielnia ta 

nie zarządzała żadną wspólnotą mieszkaniową, w skład której wchodzą lokale 

mieszkalne będące własnością Gminy Będzino. Z informacji Spółdzielni wynika 

jednoznacznie, że Spółdzielnia nie miała zawartych umów o zarządzanie ani na 

podstawie art. 18 ust. 1 ustawy z dnia 24 czerwca 1994 r. o własności lokali, ani na 

podstawie art. 185 ust. 2 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce 

nieruchomościami ze wspólnotami mieszkaniowymi, których członkiem jest Gmina 

Będzino. W konsekwencji należało uznać, że wykonywanie przez radnego Andrzeja 

Nożykowskiego funkcji Prezesa Zarządu ww. Spółdzielni nie prowadzi do naruszenia 

zakazów określonych w art. 24f ust. 1 ustawy z 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym. 

I tutaj wojewoda zachodniopomorski zobowiązał nam do przedstawienia tego w formie 

uchwały i dostarczenia w terminie 30 dni. Także tak przechodzimy do głosowania w 

sprawie wyrażenia stanowiska na żądanie Wojewody Zachodniopomorskiego. Wyraża 

się stanowisko, że pan Andrzej Nożykowski jako radny gminy w Będzinie naruszył zakazu 
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określonego w art. 24 ustawy ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie 

gminnym. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Aha jeszcze może, czy ktoś ma 

jakieś zapytania? Pani Kret.  

Diana Kret (Radna) 

Dziękuję bardzo, a ja mam pytanie, dlaczego ta uchwała nie została chociażby 

przedstawiona nam przed samą sesją wraz z oświadczeniami żeby można było się z tym 

zapoznać?  

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Trudno mi teraz w tej chwili powiedzieć (...) 

Diana Kret (Radna) 

Mam podjąć stanowisko w tej kwestii, a niestety, no nie mogłam wcześniej się z tym 

zapoznać. I teraz tak naprawdę ciężko jest mi określić, jakie stanowisko powinnam 

podjąć, a mam jeszcze takie pytanie, od kiedy pan Andrzej Nożykowski zarządzał tymi 

wspólnotami? Czy uzyskam taką informację? 

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

No jako prezes zarządzał wcześniej.  

Diana Kret (Radna) 

Dokładnie, a od kiedy był radnym gminy w Będzinie? Rozumiem trzy kadencje tak? 

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Tak. 

Diana Kret (Radna) 

Wiemy, że to do obecnej sytuacji już nie ma znaczenia, ale chciałam zauważyć, że przez 

wiele lat teraz się zarzuca, że niektórzy działają niezgodnie z przepisami, a pan Andrzej 

Nożykowski, przez wiele lat działał niezgodnie z przepisami i jednocześnie miał 

przyzwolenie ówczesnych radnych. Także dziękuję bardzo, tylko tyle chciałam.  

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Proszę bardzo, czy ktoś ma jeszcze jakieś pytania. Nie widzę. 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Asia, Asia.  
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Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Ja tutaj mam ograniczony podgląd, także proszę mnie tutaj odpowiadać.. 

Joanna Banaszczak (Radna) 

Ja chcę, mogę zabrać głos? 

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Proszę bardzo.  

Joanna Banaszczak (Radna) 

Odnośnie zapytania, czemu państwu nie zostało wszystkim przedstawiona ten projekt 

uchwały, Otóż wnosiliśmy go na początku sesji i pan przewodniczący pytał, czy ktoś ma 

jakieś wnioski do porządku obrad i były przegłosowane 2 uchwały, które 

wprowadziliśmy, więc wydaje mi się, że trzeba było zapytać wtedy na samym początku 

odnośnie dokładnie, czego dotyczy ewentualnie, żeby wysłać, no nie wiem, takie jest 

moje zdanie.  

Diana Kret (Radna) 

Mogę? 

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Proszę bardzo.  

Diana Kret (Radna) 

Chciałam powiedzieć, że wiem czego dotyczy ta uchwała, bo było to powiedziane, 

dlatego było to głosowanie z mojej strony również, jakby za przyjęciem porządku obrad. 

Michodzi o to, że nie została przedstawiona treść wcześniej. Czego dotyczy, wiem. 

Dziękuję.  

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Proszę panią, ta sprawa dotyczy obecnej kadencji, także tutaj archiwum x nie ma nic do 

tego. Proszę bardzo, czy jeszcze ktoś ma...  

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Pan radca.  
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Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Proszę bardzo. 

Sebastian Owczarzak (Radca prawny) 

Panie przewodniczący, ja bym uprzejmie poprosił o umożliwienie mi zabrania głosu, bo 

chciałem zgłosić panom i paniom radnym uwagę na pewien element formalny istotny, 

m.in. w tej sprawie.  

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Proszę bardzo. 

Sebastian Owczarzak (Radca prawny) 

Dziękuję uprzejmie. Panie Przewodniczący, panie i panowie radni chciałbym zwrócić 

państwa uwagę na jedną rzecz, nie wdając się absolutnie w polemikę, bo nie wolno mi 

tego czynić, co do meritum państwa dyskusji, natomiast porządek obrad dzisiejszej sesji 

został uzupełniony o 2 projekty uchwał, która jak rozumiem, bo dysponuje jakąś wiedzą 

co do tego, jakie projekty były autorstwa Wójta Gminy Będzino, a 2 projekty uchwał, o 

które panie i panowie radni uzupełnili porządek obrad na dzisiejszej sesji, jak rozumiem, 

nie są autorstwa Wójta Gminy Będzino. Ma to o tyle istotne znaczenie, że zgodnie z 

treścią statutu gminy Będzino, a konkretniej zgodnie z treścią paragrafu 17 ust. 2 tego 

statutu, projekty uchwał zgłaszane przez podmioty inne niż Wójt Gminy Będzino, 

wymagają zaopiniowania przez wójta. Dlaczego ma to znaczenie? Dlatego, że istnieje 

wysokie ryzyko tego, że w sytuacji, w której będziecie państwo procedować i poddawać 

pod głosowanie projekty uchwał, których autorem nie jest Wójt Gminy Będzino, to 

uchwały te będą mogły być zakwestionowane jako sprzeczne ze statutem gminy 

Będzino. Dziękuję.  

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

No cóż. Nie jest to generalnie dla mnie jednoznaczne. Także wydaje się, że powinniśmy 

przejść do głosowania nad tym nad tą uchwałą. I tak, przejdziemy do głosowania. Kto 

jest za przyjęciem tej uchwały, pani Barbara Grudzień.  

Barbara Grudzień (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Pan Sławomir Bryliński. 
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Sławomir Bryliński (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Grzegorz Sztulc. Pan Grzegorz Sztulc. 

Grzegorz Sztulc (Radny) 

Przepraszam, wstrzymuje się. 

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Pani Lucyna Parol. 

Lucyna Parol (Radna) 

Za. 

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Pani Joanna Banaszczak. 

Joanna Banaszczak (Radna) 

Za.  

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Panie Eugenia Imbiorowska.  

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Za. 

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Pani Krystyna Najdzion. Pani Krystyna Najdzion. Nie mam poglądu. Pani Krystyna 

Najdzion bardzo proszę. 

Krystyna Najdzion (Radna) 

Jestem za. 
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Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Pani Diana Kret. 

Diana Kret (Radna) 

Wstrzymuje się. 

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Pan Piotr Kołpacki. 

Piotr Kołpacki (Radny) 

Za. 

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Pan Tomasz Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Jestem za.  

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Pan Mariusz Gosławski. 

Mariusz Gosławski (Radny) 

Przeciw.  

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Przeciw. Ja jestem za. Panie Mateuszu, czy mógłby mi pan słowo odnośnie ilu było za ilu 

przeciw? 

Mateusz Dębowski (Inspektor ds. obsługi Rady Gminy) 

Pan Bryliński. Pan Bryliński? 

Sławomir Bryliński (Radny) 

Głosowałem i jestem za. 
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Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Pan Bryliński był za. (...) 

Mateusz Dębowski (Inspektor ds. obsługi Rady Gminy) 

9 za. 1 przeciw. 2 się wstrzymało.  

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Także uchwała nr 13 została przyjęta 9 głosów było za, 2 osoby się wstrzymały, 1 była 

przeciw. Dziękuję. I tutaj z powrotem oddaję dalej, żeby obrady prowadził pan 

przewodniczący Andrzej Nożykowski, proszę bardzo. Pan Andrzej Nożykowski, proszę 

prowadzić dalej obrady.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Jestem witam państwa ponownie. Proszę państwa, ostatnia uchwała, którą mamy do 

podjęcia, wprowadzona też dzisiaj. Wniosek o podjęcie tej uchwały wpłynął do mnie 

dzisiaj. Złożony przez przewodniczącego klubu radnych samorządność pana Adama 

Gołębiewskiego. Wniosek formalny - w imieniu klubu Samorządność składa wniosek 

formalny dotyczący wniesienia pod obrady sesji Rady Gminy w Będzinie w dniu 28 

stycznia 2021 roku uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Będzino. 

Do przedstawienia rekomendacji niniejszej uchwały upoważniam panią radną Joannę 

Banaszczak. Podpisał pan Adam Gołębiewski. W związku z powyższym proszę panią 

radną Joannę Banaszczak o przedstawienie tej uchwały.  

Joanna Banaszczak (Radna) 

Dziękuję, Panie Przewodniczący. Uchwała numer projekt uchwały nr 14 Rady Gminy w 

Będzinie z dnia 28 stycznia 2021 roku w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy 

Będzino. Na podstawie art. 18 ust.2 pkt 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym (t.j. Dz. U. z 2020 r. poz. 713, poz. 1378 z późn. zm), art. 8 ust. 2 i art.36 ust.3 

ustawy z dnia 21 listopada 2008 r. o pracownikach samorządowych (tj. Dz.U. z 2019 poz. 

1282) oraz § 3, § 6 i § 7 rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 15 maja 2018 r. w sprawie 

wynagradzania pracowników samorządowych (tj. Dz.U.2018.936 z późn. zm.), Rada 

Gminy w Będzinie uchwala, co następuje: § 1. 1. Ustala się miesięczne wynagrodzenie 

dla Wójta Gminy Będzino – Pana Mariusza Jaroniewskiego, przysługujące od 01 lutego 

2021, w następującej wysokości: 1) wynagrodzenie zasadnicze w kwocie 3.500 zł brutto, 

2) dodatek za wieloletnią pracę 20 % w kwocie 700 zł brutto, 3) dodatek funkcyjny w 

kwocie 1.000 zł brutto, 4) dodatek specjalny w wysokości wynoszącej 20% łącznie 

wynagrodzenia zasadniczego i dodatku funkcyjnego, określonych w pkt 1 i 2, w kwocie 

900 zł brutto. Łączne wynagrodzenie brutto: 6.100,00 zł. § 2. Wykonanie uchwały 

powierza się Przewodniczącemu Rady Gminy. § 3. Traci moc uchwała Nr II/11/18 Rady 

Gminy w Będzinie z dnia 10 grudnia 2018 r. w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta 

Gminy Będzino. § 4. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia z mocą obowiązującą od 

01 lutego 2021 roku. Zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o 
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samorządzie gminnym (tj.Dz. U. z 2020 r. poz. 713 z późn. zm) do wyłącznej właściwości 

rady gminy należy ustalenie wynagrodzenia wójta. Zasady wynagradzania wójta określa 

rozporządzenie Rady Ministrów z dnia 15 maja 2018 r. w sprawie wynagradzenia 

pracowników samorządowych. Stosownie do art. 8 ust.2 ustawy z dnia 21 listopada 2008 

r. o pracownikach samorządowych czynności z zakresu prawa pracy wobec Wójta, 

związane z nawiązywaniem i rozwiązywaniem stosunku pracy wykonuje przewodniczący 

rady gminy, a pozostałe czynności – wyznacza przez Wójta osoba zastępująca lub 

Sekretarz Gminy, z tym że wynagrodzenie Wójta ustala rada gminy w drodze uchwały. 

Ponadto stosownie do art. 36 ust. 3 tej ustawy wójtowi przysługuje dodatek specjalny. 

Wynagrodzenie osób pełniących funkcję organu wykonawczego jednostki samorządu 

terytorialnego określa uchwała organu stanowiącego gminy, będąca aktem o 

charakterze wewnętrznym, jednakże kwota wypłacanego wynagrodzenia musi być 

zgodna z rozporządzeniem Rady Ministrów z dnia 15 maja 2018 r. w sprawie 

wynagradzania pracowników samorządowych (tj. Dz.U.2018.936 z późn. zm.). Biorąc 

zatem powyższe pod uwagę Rada Gminy w Będzinie posiada kompetencje do ustalania 

wynagrodzenia Wójtowi Gminy Będzino. Dotychczasowa kwota wynagrodzenia dla Pana 

Mariusza Jaroniewskiego – Wójta Gminy Będzino, została ustalona Uchwałą Nr II/11/18 

Rady Gminy w Będzinie z dnia 10 grudnia 2018 r. w sprawie ustalenia wynagrodzenia 

Wójta Gminy Będzino. W ocenie Rady Gminy w Będzinie ustalone wynagrodzenie jest za 

wysokie w stosunku do jakości pracy wykonywanej przez Wójta. Rada Gminy dostrzega 

szereg błędów zarządczych Wójta Gminy Będzino Pana Mariusza Jaroniewskiego, brak 

realizacji programu wyborczego prezentowanego przed objęciem funkcji, brak 

kompetencji i zdolności menedżerskich, nieznajomość gminy i jej problemów, 

nierealizowanie budżetu po stronie inwestycji i wydatków majątkowych (związane z tym 

ciągłe zmiany w budżecie, przesunięcia realizacji zadań), niewykorzystywanie 

przyznawanych gminie dotacji unijnych. Przez ponad rok nie zatrudnienie osoby na 

stanowisku ds. pozyskiwania środków pozabudżetowych. Błędy w zarządzaniu przez 

Wójta mają charakter permanentny, a Rada Gminy w Będzinie nie dostrzega 

perspektywy ich poprawy w przyszłości. Przykładem może być realizacja budowy Punktu 

Selektywnej Zbiórki Odpadów z lokalizacją w Będzinie, wbrew woli mieszkańców i Rady 

(Uchwała nr XXVII/171/20 z dnia 8 października 2020 roku w sprawie sprzeciwu wobec 

planowanej inwestycji polegającej na budowie Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów 

Komunalnych na działce nr 85/13 położonej w miejscowości Będzino). Wbrew woli 

mieszkańców i radnych wielokrotne zmiany w projekcie przebudowy drogi Borkowice – 

Śmiechów (w tym. min. zmiana szerokości jezdni do 5,5 m, podzielenie realizacji zadania 

na etapy). Rezygnacja z realizacji projektów dofinansowanych ze środków zewnętrznych, 

np. „Przebudowa i wyposażenie Domu Kultury w Będzinie”. Zadanie o wartości ok.270 

tys, przy dofinansowaniu z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020 w 

wysokości blisko 170 tys. Wójt realizował zadanie z własnych środków, jednakże 

wielokrotnie chwalił się oszczędnościami, ale nigdy nie wykazywał czy realizował 

wszystkie zadania zapisane we wniosku o dofinansowanie. Kolejnym negatywnym 

działaniem w ocenie Rady jest rezygnacja z projektu rewitalizacji -„Festiwal Pszczół 

wydarzeniem aktywizującym mieszkańców Gminy oraz obszarów zdegradowanych”. W 

ramach projektu do miejscowości Strachomino i Tymień miało trafić blisko 1mln 700 tys. 

złotych, przy wkładzie gminy 601 tys. zł. Zadanie to było bardzo ważne dla mieszkańców, 

zaplanowano tu remont i wyposażenie świetlicy w Strachominie, utworzenie strefy 
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aktywności sportowej przed świetlicą (miniboisko, plac zabaw, strefa fitness), naprawę 

tzw. płytówki łączącej Tymień ze Strachominem. Na zebraniu z mieszkańcami Wójt 

przekonywał mieszkańców, że remont gmina wykona we własnym zakresie, do dziś 

żadne prace nie zostały zrealizowane. Pomimo wielu wniosków radnych i sprzeciwie 

mieszkańców Wójt realizuje „swój plan” odprowadzenia ścieków ze zlewni Tymień do 

oczyszczalni ścieków w Mielnie, co jest nieekonomiczne. W 2020 roku odbywały się 3 

nabory wniosków do Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych, w których Gminy mogły 

ubiegać się o wsparcie na realizację tego typu zadań. Bez wątpienia budowa oczyszczalni 

ścieków w Tymieniu i opracowanie projektu budowy sieci kanalizacyjnej dla zachodniej 

części Gminy Będzino z odprowadzeniem ścieków do oczyszczalni w Tymieniu powinno 

stanowić priorytet inwestycyjny dla Wójta Gminy Będzino. Zgodnie z art.5a ust.1 ustawy 

o działalności pożytku publicznego i wolontariacie z 24 kwietnia 2003 r. organ 

stanowiący jednostki samorządu terytorialnego zobowiązany jest do opracowania i 

uchwalenia rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3. Ostatecznym terminem uchwalenia programu 

po wcześniejszych konsultacjach społecznych jest 30 listopada roku poprzedzającego 

obowiązywanie Programu. Program współpracy Gminy Będzino z organizacjami 

pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2021 został przedłożony radzie do przyjęcia 

dopiero na sesji w dniu 29 grudnia, czyli miesiąc po ustawowym terminie. W związku z 

licznymi błędami nie został przyjęty. Wójt Gminy Będzino – Pan Mariusz Jaroniewski nie 

wypełnia zapisów art. 9 ust. 1 i 2 ustawy o samorządzie gminnym, w zakresie 

zachowania terminu przedkładania uchwał Rady Gminy, np. w dniu 5 listopada 2020 r. 

odbyła się XXVIII Sesja Rady Gminy w Będzinie, na której podjęto 8 uchwał. Uchwały 

zostały przekazane przez Wójta do podpisu Przewodniczącego Rady po upływie terminu 

ustawowego i dopiero w dniu 17.11. przekazane do Wojewody Zachodniopomorskiego. 

Wójt nie rozmawia z radnymi, nie uczestniczy w sesjach i komisjach Rady Gminy, nie 

odpowiada na pytania radnych, nie odpowiada na interpelacje, a w okresie pandemii 

zakazał Przewodniczącemu oraz Radnym – jako osobom postronnym wstępu do 

budynku Urzędu Gminy Będzino (co powoduje brak dostępu Przewodniczącego do biura 

rady). Pracownicy Wójta nie mogą, bez zgody Wójta udzielać radnym informacji. Na sesje 

i komisje przychodzą nieprzygotowani, przez co coraz częściej w stosunku 

podejmowanych przez Radę Gminy w Będzinie uchwał wszczynane są postępowania 

nadzorcze, a szczególnie w przypadku uchwał związanych z gospodarowaniem 

odpadami komunalnymi. Wójt wydając Zarządzenie nr 176/2020 z dnia 1 grudnia 2020 r. 

w sprawie: określenia zasad postępowania pracowników Urzędu Gminy Będzino w 

zakresie udostępniania radnym Rady Gminy w Będzinie informacji i dokumentów; 

wstępu do pomieszczeń, w których znajdują się te informacje i dokumenty oraz wglądu 

w działalność Urzędu Gminy Będzino, bez wątpienia ograniczył dostęp do informacji 

przez radnych. Zgodnie z art. 24 ust. 2 ustawy z 8.03.1990 r. o samorządzie gminnym, w 

wykonywaniu mandatu radnego radny ma prawo, jeżeli nie narusza to dóbr osobistych 

innych osób, do uzyskiwania informacji i materiałów, wstępu do pomieszczeń, w których 

znajdują się te informacje i materiały, oraz wglądu w działalność urzędu gminy, a także 

spółek z udziałem gminy, spółek handlowych z udziałem gminnych osób prawnych, 

gminnych osób prawnych, oraz zakładów, przedsiębiorstw i innych gminnych jednostek 

organizacyjnych, z zachowaniem przepisów o tajemnicy prawnie chronionej. Przepisy te 
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nie regulują zasad lub trybu korzystania z uprawnień wymienionych w tym przepisie. W 

szczególności nie precyzują, czy konieczne jest zwracanie się z żądaniem informacji i 

materiałów do wójta (kierownika urzędu gminy) lub przewodniczących wydziałów (albo 

innych jednostek wewnętrznych urzędu). Trzeba zatem przyjąć, że art. 24 ust. 2 ustawy o 

samorządzie gminnym nie ogranicza kręgu adresatów, którzy są obowiązani do 

udostępnienia informacji lub materiałów wyłącznie do osób pełniących funkcje 

kierownicze ani też nie uzależnia dostępu do pomieszczeń od zgody kierowników 

jednostek wykorzystujących te pomieszczenia. Podczas XXIII Sesji Rady Gminy w Będzinie 

w dniu 17 lipca 2020 roku Rada Gminy w Będzinie szeroko omawiała projekt uchwały w 

sprawie zmian w budżecie Gminy Będzino. W niniejszym projekcie uchwały Wójt 

zwiększył realizację inwestycji pn. Przebudowa drogi gminnej w miejscowości Kładno z 

kwoty 30 tys. zł do kwoty 1.431.000 zł. Na realizację powyższej inwestycji gmina 

pozyskała dotację ze środków krajowych budżetu Województwa Zachodniopomorskiego 

(budowa/modernizacja dróg dojazdowych do gruntów rolnych) w wysokości 220 207 

000,89 zł (co stanowi ok 15% wartości inwestycji), pozostałe środki miały być 

zabezpieczone w budżecie gminy. Rada Gminy w Będzinie biorąc pod uwagę rozpoczęte 

inwestycje i potrzebę zwiększenia ich dofinansowania, nierozstrzygnięte przetargi na 

realizację pozostałych planowanych inwestycji w 2020 roku oraz sytuację budżetową nie 

podjęła powyższej uchwały. Wójt Gminy Będzino tego samego dnia w oparciu o art. 15zn 

pkt 1, 15 z ustawy z dnia 31 marca 2020 roku o zmianie ustawy o szczególnych 

rozwiązaniach związanych z przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób 

zakaźnych oraz wywoływanych nimi sytuacji kryzysowych oraz niektórych innych ustaw 

wydał Zarządzenie nr 142/2020 wprowadzając powyższą inwestycję do budżetu – 

realizacja w roku 2020 – wbrew decyzji organu stanowiącego, wprowadzając jako źródło 

finansowania całe niezależne dla Gminy środki z Rządowego Funduszu Inwestycji 

Lokalnych (tu należy zaznaczyć, że gmina do 10.08.2020 r. była zobowiązana złożyć 

wniosek o przyznanie środków, a Wójt już 17.07.2020 r. wykazał je w przyjętym 

Zarządzeniu), oraz dodatkowe środki z przesunięć budżetowych. Wójt popełnia wiele 

błędów zarządczych, nie konsultuje swoich decyzji z Radnymi Rady Gminy w Będzinie, 

stawia Radę przed faktem dokonanym – projekt uchwały w sprawie likwidacji szkoły w 

Będzinie z siedzibą w Łeknie, czy próba połączenia Gminnego Ośrodka Kultury i Gminnej 

Biblioteki Publicznej, bez jakichkolwiek uzasadnień merytorycznych. Współpraca organu 

stanowiącego z organem wykonawczym jest niezwykle trudna, brak porozumienia i 

współpracy Wójta z Radą, brak odpowiedzi Wójta na pytania radnych, nie uczestniczenie 

w sesjach i komisjach, nie przedstawianie swojego stanowiska w przedkładanych 

projektach uchwał, podejmowanie decyzji budżetowych bez uzgodnienia z Radą 

powoduje powstawanie sytuacji spornych. Ponadto Wójt dwukrotnie nie uzyskał wotum 

zaufania oraz nie uzyskał absolutorium za rok 2019. Komisja Rewizyjna Rady Gminy w 

Będzinie przeprowadziła kontrolę problemową prawidłowości wykorzystania 

samochodu przeznaczonego do przewozu osób niepełnosprawnych będącego w 

użytkowaniu Stowarzyszenia „Lepsze Jutro” z siedzibą w Będzinie prowadzącego 

Środowiskowy Dom Samopomocy „Razem Radośniej” w Będzinie. Pojazd ten został 

zakupiony przez Gminę Będzino przy udziale środków PFRON. W wyniku 

przeprowadzonej kontroli komisja rewizyjna ustaliła, iż Wójt Gminy Będzino w okresie 

czasu 4.07.2019 r.- 20.03.2020 r. przekroczył swoje uprawnienia w zakresie 

wykorzystywania pojazdu przeznaczonego do przewozu osób niepełnosprawnych 
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będącego w użytkowaniu Stowarzyszenia ,,Lepsze Jutro” z siedzibą w Będzinie 

prowadzącego Środowiskowy Dom Samopomocy ,,Razem Radośniej” w Będzinie, 

poprzez wykorzystanie pojazdu nr rej ZKO 4ES4 do celów innych niż w umowie dotacji, 

wykorzystując go w sposób dowolny, na cele imprezowe, prywatne przekazując go 

osobom nieuprawnionym w tym dla swojego syna, przy tym korzystając z paliwa 

zakupionego z dotacji celowej oraz uszkodzenie pojazdu i nienaprawienie szkody, 

niezgłoszenie tego faktu do ubezpieczyciela, czym działał na szkodę interesu publicznego 

jakim jest niegospodarność wykorzystywanych środków pieniężnych pochodzących z 

dotacji wojewody zachodniopomorskiego. Ustalenie zatem wynagrodzenia na poziomie 

określonym w niniejszej uchwale mieści się w zakresie wynagrodzenia ustalonego ww. 

Rozporządzeniem, a więc nie narusza jego zapisów, a skuteczność w sprawowaniu 

powierzonej funkcji w przyszłości. Powyższe oznacza, iż wynagrodzenie określone 

niniejszą uchwałą stanowi rzeczywiste i godziwe wynagrodzenie za wykonywaną przez 

Wójta Gminy Będzino pracę, a obniżenie tego wynagrodzenia w stosunku do 

wynagrodzenia określonego Uchwałą Nr II/11/18 Rady Gminy w Będzinie z dnia 10 

grudnia 2018 r. w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Będzino, stanowi wyraz 

dotychczasowej oceny pracy Wójta Gminy Będzino – Pana Mariusza Jaroniewskiego oraz 

braku odpowiednich starań Wójta o jak najlepsze sprawowanie funkcji, a także właściwe 

realizowanie stawianych przed nim zadań. Mając powyższe na uwadze podjęcie 

niniejszej uchwały jest w pełni uzasadnione. Dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę, czy ktoś z państwa radnych ma jakieś zapytania dotyczące tej uchwały? 

Jeśli nie ma, to przystępujemy do głosowania, kto z państwa radnych jest za podjęciem 

uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Będzino. I proszę kolejno Pani 

Krystyna Najdzion.  

Krystyna Najdzion (Radna) 

Jestem za przepraszam jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Lucyna parol. 

Lucyna Parol (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Andrzej Jóźwiak. 

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Jestem za. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Joanna Banaszczak. 

Joanna Banaszczak (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Diana Kret. 

Diana Kret (Radna) 

Jestem przeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Barbara Grudzień. 

Barbara Grudzień (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Piotr Kołpacki. 

Piotr Kołpacki (Radny) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Sławomir Bryliński. 

Sławomir Bryliński (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Grzegorz Sztulc. 

Grzegorz Sztulc (Radny) 

Sprzeciw. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Nie dosłyszałem? 

Grzegorz Sztulc (Radny) 

Sprzeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pan Tomasz Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Eugenia Imbiorowska. 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Mariusz Gosławski. 

Mariusz Gosławski (Radny) 

Jestem przeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję głosowało 13 radnych (...) ja jestem również za podjęciem tej uchwały 

przepraszam. Głosowało 13 radnych. Z czego 10 głosów oddanych za podjęciem 

uchwały, 3 głosy przeciw uchwale. Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  
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Pkt. 5. Informacja Wójta z działalności między sesjami i odpowiedzi na 

zapytania z ostatniej sesji. 

Cz. II ~Czas rejestracji w nagraniu video: 02:34:00 – 02:35:08 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę Państwa mamy piąty punkt informacja wójta z działalności między sesjami i 

odpowiedzi na zapytania z ostatnich sesji.  

Sebastian Owczarzak (Radca prawny) 

Ja przepraszam, Panie Przewodniczący, bardzo, czyja po zakończeniu punktu porządku 

obrad w postaci uchwał mogę się odmeldować? 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Tak, panie mecenasie. Dziękuję. 

Sebastian Owczarzak (Radca prawny) 

Dziękuję bardzo, państwu. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję bardzo. Proszę państwa. Wpłynęły tutaj do mnie na piśmie tylko informacja z 

działalności wójta między sesjami i zarządzenia, jakie podjął, natomiast żadnych 

odpowiedzi tutaj na zapytania z ostatniej sesji nie ma, w związku z powyższym ja 

poproszę, aby pan Sebastian umieścił, to na stronie i przekazał do państwa informację 

zarówno informacje wójta z działalności między sesjami, jak i podjęte przez niego 

zarządzenia. Czy ktoś tu w tym punkcie ma jakieś zapytania? 

Pkt. 6. Wolne wnioski i zapytania. 

Cz. II ~Czas rejestracji w nagraniu video: 02:35:09 – 03:12:18 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Jeśli nie ma, to przechodzimy do pkt 6 wolne wnioski i zapytania. Proszę zabieranie 

głosu, pani Eugenia Imbiorowska.  

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Szanowni Państwo, Szanowna Rado. Komisja Infrastruktury złożyła pytania do 

wszystkich straży. I to jest Mścice, Będzino i Dobrzyca. Ja bym chciała teraz odczytać te 
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pytania i odpowiedzi, które otrzymałam od poszczególnych straży. Grzesiu Sztulc jest (...) 

on miał odczytać Dobrzycę, halo Grzegorz.  

Grzegorz Sztulc (Radny) 

Jestem jestem jeśli mógłbym zgłosić to bardzo bym prosił, jako pierwszy przeczytać 

odpowiedzi z Dobrzycy (...). Już momencik. Pierwsze z pytań, jakie zadała Komisja 

Infrastruktury brzmiało tak: czy jednostka posiada fundusze ze sprzedaży udziałów w 

Łabuszu? Odpowiedź jednostki w Dobrzycy: Ochotnicza Straż Pożarna w Dobrzycy do 

2017 roku miała udział w wysokości 1/5 własności działki w Łabuszu i Ochotnicza straż 

pożarna w Dobrzycy swoje udziały sprzedała w 2017 roku za kwotę 54 394 zł. Środki 

finansowe ze sprzedaży działki w całości są na rachunku bankowym Ochotniczej Straży 

Pożarnej w Dobrzycy. Drugie pytanie zadane przez Komisję Infrastruktury: ile wyniósł 

koszt utrzymania budynku Ochotniczej Straży Pożarnej w Dobrzycy za rok 2020. 

Odpowiedź: Ochotnicza Straż Pożarna w Dobrzycy nie jest właścicielem obiektu remizy w 

Dobrzycy, tylko jego użytkownikiem na tzw. umowę ustną. Nie posiadamy żadnej formy 

umowy pisemnej w tej sprawie, bezpośrednio ponosimy koszty opłaty podatku od 

nieruchomości w wysokości 2393 zł, koszt internetu 998 zł 4 gr. Te koszty pokrywane są z 

bieżącej celowej dotacji otrzymanej z gminy Będzino przekazanej umową. Ponadto ze 

składek członkowskich zakupiliśmy jak co roku, środki czystości i drobne rzeczy żarówki 

itp. na kwotę około 400 zł. Daje nam to razem 3791 zł 4 gr. To jest kwota, to jest 

zaksięgowana w naszych księgach rachunkowych. Rachunki za wodę, śmieci, prąd 

bezpośrednio opłaca gmina Będzino z budżetu. Pragnę nadmienić iż ogrzewanie w 

remizie jest wyłącznie elektryczne i głównym wydatkiem utrzymania obiektu jest koszt 

energii elektrycznej, w dodatku nie jesteśmy jedynym użytkownikom obiektu, bo również 

ma tu swoje pomieszczenie Stowarzyszenie sportowe. Zaś przyłącze jest jedno, to 

oznacza że jest jeden wspólny licznik dla straży, dla stowarzyszenia sportowego, w 

dodatku lampy na boisko też są zasilane z tego samego przyłącza. Chcę tylko podkreślić, 

że ten prąd nie tylko strażacy zużywają. Koszt zużytego prądu nigdy nie jest nam znany, 

jedynie ze sprawozdania za wykonanie budżetu i to cały prąd zużyty z przyłącza dla 

wszystkich, to jest z Ochotniczej Straży Pożarnej, stowarzyszenia i oświetlenia boiska i 

wpisane w ochronę przeciwpożarową. Koszt prądu to około 17 000-18 000 zł rocznie. Z 

przeglądów instalacji odgromowej elektrycznej oraz bram nigdy nie są wykonywane, bo 

nie ma na to środków finansowych, dzięki pozyskanym środkom finansowym z innych 

instytucji niż gmina oraz dużemu zaangażowaniu druhów, wnętrze remizy jest w 80% 

wyremontowane na wartość 100 000, gdzie wkład gminy to 22000 zł. Trzecie pytanie 

zadane przez Komisję Infrastruktury na terenie gminy Będzino w 2020 miała Ochotnicza 

Straż Pożarna w Dobrzycy, odpowiedź Ochotnicza Straż Pożarna w Dobrzycy na terenie 

gminy Będzino w 2020 roku miała 89 wyjazdów do zdarzeń oraz 2 wyjazdy gospodarcze 

(dowóz wody do studni) zaś wszystkie, jakie miała to było 97. Kolejne pytanie czy zarząd 

Ochotniczej Straży Pożarnej w Dobrzycy, informował Urząd Gminy Będzino o odsetkach 

związanych z zaciągniętym kredytem na zrealizowany zakup nowego wozu. Odpowiedź 

zarząd Ochotniczej Straży Pożarnej w Dobrzycy podczas rozmów o podłączenie kredytu 

informował o kosztach kredytu w wysokości maksymalnie 15 000 zł. Zależne jest to od 

długości kredytowania maksymalnie rok. Istnieje możliwość szybszego spłacenia 

kredytu, gdy Urząd Marszałkowski dokona wcześniejszych refundacji. Jesteśmy dobrej 
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myśli, że spłacimy kredyt w krótszym czasie. Kredyt został uruchomiony we wrześniu, 

usłyszeliśmy zapewnienia, że zostaną one zwrócona w formie dodatkowej dotacji na 

sprzęt, jedynie poprawna forma będziemy się o to martwić po spłacie kredytu. 

Pośrednio kwota kosztu kredytu została ujęta we wniosku o budżet na 2021 rok pod 

pozycjami zakup środka pianotwórczego do systemu w ilości 200l, koszt 6,5 tys oraz 

remont szatni, wymiana grzejników na energooszczędne. Koszt to 10 000 zł. Jednak 

pozycje te nie zostały ujęte w planie budżetu na 2021 rok. Po podpisaniu umowy o 

kredyt zapłaciliśmy prowizję w wysokości 2,5 tys. zł. Po uruchomieniu kredytów we 

wrześniu płacimy odsetki co miesiąc w wysokości około 590 zł. Prosimy o wykonanie 

kserokopii, a przepraszam bardzo jest kolejne pytanie Komisji Infrastruktury. Prosimy o 

wykonanie kserokopii wniosku z 2020 roku na dotację z budżetu gminu na rok 2021. 

Jaką kwotę jednostka wnioskowała, a jaką ma otrzymać w 2021? Odpowiedź. Ochotnicza 

Straż Pożarna w Dobrzycy wnioskowała o kwotę 50 000 zł otrzymała 33333 zł. Niestety 

kserokopii nie wykonano (...) potwierdzenie złożenia wniosku (...) w przypadku, gdy 

wystąpiły dodatkowe pytania proszę dzwonić do skarbnik ochotniczej straży pożarnej. 

Szczur Michał. I podpisane tu są członkowie zarządu zarząd OSP w Dobrzycy dziękuję 

bardzo.  

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Dzięki dziękuję a ja teraz przedstawię z Będzina. Pytanie pierwsze, jaka jest obecnie 

powierzchnia remizy przeznaczonej do wyburzenia, a jaka ma być powierzchnia 

planowanej części. Obecnie tzw. stara remizy posiada powierzchnię około 50 m², na co 

składa się powierzchnia parteru, 35 m² oraz 15 m² poddasza, częściowo użytkowego. W 

skład starej części gminy wchodzą dwa stare boksy, kotłownia, 2 małe magazynki na 

sprzęt, pomieszczenie nie użytkowanej obecnie kaplicy, warsztat, klatka schodowa. 

Obecnie w starej części i nowej części garażowej, nie posiadamy sanitariatów i ze 

względu na stan techniczny, ta część remizy nie jest przez nas użytkowana. Garaże starej 

części nie spełniają obecnie żadnych wymagań technicznych, (...) posiadanych przez nas 

pojazdów ratowniczych właśnie niestety, stary budynek jest obiektem bardzo 

wyeksploatowanym, adaptowanym po starej kuźni, magazynki oraz kotłownia były 

odbudowane kilkadziesiąt lat temu i obecnie odchodzą od głównego budynku. 

Ekspertyzy, inwentaryzacja przez nas zlecona wykazała, że cały obiekt starej remizy 

postawiony bez fundamentów i jego dalsza eksploatacja, a nawet modernizacja naszych 

obecnych celów jest niemożliwa. Nowy projekt rozbudowy remizy będzie w obrysie 

starej bryły remizy wg posiadanego przez nas projektu. Powierzchnia użytkowa 261 

metrów kwadratowych. Pytanie drugie, jakie pomieszczenia miałyby znajdować się w 

planowanej nowej części. I tu było pytanie, prosimy wymienić pomieszczenia. Ja 

przeczytam tylko te pomieszczenia, bo tutaj pozwolił sobie zarząd szczegółowo określić, 

co będzie się znajdować, ale ja tylko wymienię. Na parterze tego obiektu będą znajdować 

się magazynek sprzętu ratowniczego, pełniący również garażu 28 m, szatnia jest dla 

strażaków 28 m², warsztat z miejscem na dezynfekcję i czyszczenie sprzętu 9 m², wc 

męskie, wc damskie, jedno 6 m drugie 3m. Umywalnia z prysznicami, kotłownia, ciągi 

komunikacyjne z klatką schodową 26 m, pomieszczenia gospodarcze, to by było na 

parterze. A na piętrze będą znajdować się następujące pomieszczenia: biuro zarządu 

12 m, świetlica pełniąca również salę pamięci 79 m, wc damskie, wc męskie, aneks 
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kuchenny, ciąg komunikacyjny. I właśnie są wypisane tutaj, ja już nie będę tego czytać. 

Pytanie trzecie szczegóły właśnie odnośnie tych pomieszczeń. Trzecie pytanie, jaki jest 

szacunkowy koszt inwestycji wybudowania nowej części strażnicy? Wg sporządzonego 

kosztorysu, całkowity koszt modernizacji części to 1 243 744 zł. W ten koszt wchodzi 

również rozbiórka starej części. Pytanie czwarte, czy jednostka posiada fundusze ze 

sprzedaży działki w Łabuszu, jeśli posiada, to jaka jest kwota? Jeżeli nie posiada tych 

środków, to w jaki sposób je spożytkowała? Jednostka w Będzinie posiada całą kwotę ze 

sprzedaży działki, jest to kwota 55 000. Pytanie piąte: ile wyniósł koszt utrzymania 

strażnicy OSP Będzinie? Ile wynoszą rachunki za gaz, energię, wodę i pozostałe media, 

całkowity koszt to 17 800 zł, z czego opłaty za gaz 8102 zł, prąd 5716, podatek od 

nieruchomości 2566. Pozostałe wydatki opłaty bieżące m. innymi za odrolnienie gruntów 

rolnych, serwis i naprawę pieca gazowego, serwis i przeglądy bram, instalacji, zakupy 

materiałów do remontów bieżących strażnicy. Ile wyjazdów na terenie gminy tj szóste 

pytanie miała OSP w Będzinie? I jest to, że ogółem 66 było wyjazdów, z czego na terenie 

gminy Będzino 59. Pytanie siódme czy zarząd OSP Będzino został poinformowany przez 

Urząd Gminy Będzinie o zabezpieczonych środkach na rozbudowę strażnicy w Będzinie. 

Zarząd OSP w Berlinie przez cały 2020 rok nie otrzymał oficjalnej informacji o przyznanej 

dotacji na rozbudowę strażnicy. Mimo wielokrotnych rozmów telefonicznych, wysłanych 

maili do pracowników Urzędu Gminy w sprawie przyznanych dotacji celowych nie 

otrzymaliśmy takiej informacji. 2 pracowników Urzędu Gminy twierdziło, że to nie jest w 

ich kompetencji i odsyłali nas do pani skarbnik, która dopiero od 30 stycznia 2020 roku 

po osobistej wizycie przekazała nam informację o przyznanej dotacji celowej na 

zapewnienie gotowości OSP w Będzinie i była to kwota 36 000 oraz otrzymaliśmy 

informację o przyznanej dotacji w ramach funduszu sołeckiego w wysokości 10 000. W 

ciągu roku docierały do nas nieoficjalne informacje, że mamy jakąś dotację na 

rozbudowę remizy, ale skoro w ciągu roku pisaliśmy dodatkowe wnioski o zwiększenie 

dotacji na zakup sprzętu, bo udało nam się pozyskać środki z zewnątrz i brakowało nam 

na wkład własny, otrzymaliśmy informację z Urzędu Gminy, że nie otrzymamy żadnych 

dodatkowych środków pieniężnych i mamy gospodarować się środkami otrzymanymi z 

dotacji, w związku z tym uznaliśmy, że ze względu na ciężką sytuację finansową gminy 

Będzino tych pieniędzy nie ma. W poprzednich latach były organizowane spotkania z 

komendantem gminnym ochrony przeciwpożarowej, gdzie informował wszystkie 

jednostki o przyznanych dotacjach. Ponadto na naszą prośbę otrzymywaliśmy takie 

informacje również drogą mailową. W 2020 roku zabrakło takich rozmów i informacji. 

Zastanawiające jest dla nas, dlaczego pracownicy Urzędu Gminy na nasze maile nie 

odpisywali, tylko przekazywali informacje telefoniczne. Następne pytanie ósme - prosimy 

o wykonanie kserokopii wniosku z 2020 roku na dotacje z budżetu gminy na rok 2021, 

jaką kwotę wnioskowali. Wniosek na dotację OSP w Będzinie został złożony w 

sekretariacie 5 października dwudziestego roku. Ponadto ten sam wniosek został 

złożony w tym samym dniu do Rady Gminy w Będzinie. Kserokopie wniosków są 

załączone. I tu ja przedstawię może pokrótce. OSP w Będzinie wnioskowało o 

następujące dotacje. Drugi etap rozbudowy remizy 1 100 000, wkład do zakupu nowego 

ciężkiego samochodu 200 000, dotacji dla stowarzyszenia na cele statutowe 35 000, 

dotacja na utrzymanie obiektu 25 000, obsługa księgowości 4 000. Z puli wspólnej wg 

zapotrzebowań w ciągu roku było tak - badania strażaków, ubezpieczenie strażaków i 

pojazdu, przeglądy 4 pojazdów, paliwo do działań ratowniczych, środki na płace, 
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przeglądy okresowe, zakup węży hydraulicznych, przeglądy serwisowe sprzętu, opony do 

samochodu, środki gaśnicze, naprawa i przegląd gaśnic. Po spotkaniu w Urzędzie Gminy 

w dniu30 grudnia 2020 roku otrzymaliśmy informację o przyznaniu tylko dotacji celowej 

w ramach kosztów bieżących w wysokości 46 000. W skład dotacji wchodzą takie 

składowe: utrzymanie obiektu 20 000, zakup sprzętu ratowniczo-gaśniczego, zakup 

umundurowania i środków ochrony indywidualnej, naprawa i konserwacja sprzętu, 

usługi telekomunikacyjne i inne 17 300 zł, fundusz sołecki 9 000. Odnośnie informacji o 

środkach inwestycyjnych otrzymaliśmy tylko informacje, że zaplanowane jest 

zabezpieczenie środków na zakup środków ratowniczo-gaśniczego w wysokości. I co tu 

jest, 180 000 jeżeli dobrze odczytała, mhm, 180. W przypadku jakichkolwiek pytań i 

wątpliwości można się kontaktować z prezesem Aleksandrem Woźnickim i Bartłomiejem 

Góralem. W załączeniu do wniosku też dołączone. I teraz mamy OSP Mścice i pierwsze 

pytanie, jaka jest powierzchnia obecnej remizy i tu mamy przedstawione. Powierzchnia 

też tak jest rozpisane ja będę się starała to skracać, żeby państwo zrozumieli i 

mieszkańcy. Powierzchnia obiektu istniejącej remizy potwierdzona inwentaryzacją do 

celów projektowych wynosi 331 parter, garaże, pomieszczenia socjalne i magazynowe 

174 m², piętro 158, tu jest część użytkowa 88 i strych nieużytkowy 68 m, powierzchnia 

części w rozbudowie wynosi 264 m2, (...) 102 m powierzchnia magazynowa 45 m², 

powierzchnia remizy po rozbudowie będzie wynosić powierzchnia całkowita 595 m², 

powierzchnia użytkowa 527 m2, jednocześnie wraz zakończeniem rozbudowy 

planowane jest wyburzenie części starego obiektu o powierzchni 151 m. To daje ogółem 

powierzchnia całkowita 443 m², garaże 187, powierzchnia magazynowa i warsztatowa 

65, część socjalna 190 m² wskazuje to, że po całkowitym zakończeniu prac związanych z 

modernizacją budynków obiekty osp powiększają się tylko o 100 m². Nadmieniamy 

również, że koszty ogólne utrzymania obiektu wzrosną jedynie o wartość podatku od 

nieruchomości, a finalnie zostaną pomniejszone, ponieważ większość kosztów 

związanych z obecnym użytkowanie starej części zostanie przeniesiona na nową część 

obiektu, wykonaną w nowoczesnej energooszczędnej technologii oraz planowanymi 

inwestycjami, instalacje OZE. Drugie pytanie co będzie się znajdować w obecnie 

budowanej części. Proszę wymienić pomieszczenia. W nowej części znajdować się będą 

garaże 116 m², magazyny warsztat 45 m, część socjalna 102m, szatnia, brudna i czysta, 

pomieszczenia do narad, dziennego przebywania strażaków, biuro prezesa naczelnika 

wraz z pomieszczeniem na archiwum i dokumentację, sanitariaty, aneks kuchenny. 

Pytanie trzecie, jaka kwota została wydatkowana na dzień dzisiejszy na rozbudowę 

nowej części i czy stowarzyszenie wnioskowało o pozyskanie dofinansowania z 

zewnętrznych źródeł? Jeśli tak to z jakich? Prosimy o dołączenie kopii wniosków o 

dofinansowanie, te wnioski są dołączone i odpowiedź. Do dnia 31 grudzień 2020 roku na 

rozbudowę wydatkowano 356 832 złote w tym 2018 - 18 000 projekt rozbudowy z OSP, 

środki własne OSP 18 000 materiały do rozbudowy dotacja z Urzędu Gminy 2019 - 205 

000, 180 000, + 25 to jest dotacja Urzędu Gminy, 5821 to są własne OSP, przekroczenie 

wartości dotacji, 2020 to 110 000,000 dotacja z Urzędu Gminy, 10 zł właśnie 

przekroczenie wartości dotacji. Własne 10 zł, to jest środki własne, to jest przekroczenie 

wartości dotacji. Jednocześnie wartość kosztorysowa bez kosztów projektu prac 

geodezyjnych prac ziemnych wykonanych do 31 grudnia wynosi 472 000 z tego pokryto z 

dotacji urzędu 333 000, środki własne 23 000 wynika z tego, że oszczędność, czyli wkład 

pracy strażaków i środki OSP wynoszą 116 000 bez kosztów praw geodezyjnych i 



133 
Transkrypcja z XXXI Sesji Rady Gminy w Będzinie, 28.01.2021 r. 

 

ziemnych, które powiększyłyby powyższą kwotę. Zarząd OSP nie wnioskował o 

zewnętrzne źródła dofinansowania, ponieważ żaden z dostępnych programów 

pomocowych nie przewidywał w ostatnich latach dofinansowania budowy obiektów 

remiz strażackich. Informacje pozyskiwano od osób zawodowo zajmujących się 

dofinansowaniem. Pytanie czwarte: czy nowo wybudowaną część remizy, wykonali 

strażacy, a poniesione koszty to jedynie zakup materiałów budowlanych. Co zostało 

wykonane systemem gospodarczym przez strażaków. Prosimy wymienić zakres prac, 

szacowany koszt wykonanej pracy, jeśli prace budowlane wykonywała firma lub firmy to 

proszę podać nazwę firmy wykonującej roboty budowlane. Prosimy o załączenie 

kserokopii faktur za wykonane usługi budowlane przez firmy oraz kserokopie faktur 

zakupionych materiałów. I odpowiedz jest: zakres prac wykonywanych przez strażaków 

OSP, wykonanie prac geodezyjnych to jest na placu budowy 1000 zł, wykonanie prac 

ziemnych 5000, wykonanie fundamentów, cena kosztorysowa 67 000 negocjacje cenowe 

i poszukiwania wykonawców 42 tysiące, różnica wydatków na cenie podanej przez 

wykonawcę w kosztorysie. Pozostałe prace wykonane do dnia 31 grudzień 2020 roku 

wykonywały firmy: i tu jest Kowal ściany, słupy żelbetowe (...) prace związane z 

przebudową instalacji kanalizacyjnej zewnętrznej z podłączeniem do sieci kanalizacyjnej, 

usługi budowlane Mariusz Żuwalski wymurowanie ścian szczytowych, Aldach, wykonanie 

i montaż konstrukcji dachu, usługi ogólnobudowlane Grzegorz Kawałko prace dekarskie, 

Em Bud montaż stolarki drzwiowej okiennej Faber Koszalin montaż bram 

przemysłowych, wykonanie posadzki w hali garażowej, zakład instalatorstwa 

sanitarnego, Marian Bąbel, wykonanie instalacji hydrantowych, część firm wykonywała 

usługę wraz z materiałem, a część tylko robocizna. Kopie faktur znajdują się w Urzędzie 

Gminy wraz ze sprawozdaniem z rozliczenia poszczególnych dotacji celowych 

przekazanej dla OSP Mścice na rozbudowę. Pytanie piąte, czy jednostka posiada 

fundusze ze sprzedaży działki. Jeśli posiada, to jakie i odpowiedź: OSP Mścice na dzień 

31 grudnia 2020 posiada środki pieniężne w wysokości 137 000, OSP wykorzystała 

środków ze sprzedaży działki w Łabuszu, rozbudowa około 6000, budowa placu 

manewrowego około 32 000. Pytanie szóste: ile wyniósł koszt utrzymania budynku 

strażnicy OSP w Mścicach w 2020, ile wynoszą rachunki za gaz i pozostałe media? I 

mamy odpowiedź, koszty utrzymania obiektu jest wartością zmienną w poszczególnych 

latach, średnio wynosiła około 20 000 i taka kwota wnioskowana jest każdego roku. W 

ramach umowy pomiędzy byłym komendantem gminnym ochrony ppoż od roku 2008 

środki z pozycji utrzymania obiektu nie mogą być przesuwane na inne pozycje umowy, a 

nie wykorzystane są zwracane na konto Urzędu Gminy. W związku z łagodną zimą w 

2019-20 oraz ograniczeniami związanymi z pandemią w roku 2020 koszty ogrzewania 

energii elektrycznej uległy znacznemu zmniejszeniu, ponieważ częstotliwość 

przebywania druhów w obiekcie zmalała, dlatego też zmniejszono do bezpiecznego 

minimum wartość temperatur w obiekcie. Koszt utrzymania zgodnie z wydatkowaniem 

17 500, energia elektryczna w tym 3,5 usługi telekomunikacyjne 1100, wywóz odpadów 

1200, gaz 4400. W ramach oszczędności wykorzystano środki do uzupełnienia 

wymaganej, lecz brakującej dokumentacji wyposażenia obiektu. Instrukcja pożarowa 

obiektu 2300, wykonanie pomiaru instalacji elektrycznej obiektu 500 zloty, wykonanie 

przeglądu kominiarskiego 615, modernizację, pełne zabezpieczenie budynków, system 

alarmowy 3200. Pozostała kwota z pozycji zostanie tak jak w roku poprzednim zwrócona 

na konto Urzędu Gminy. Pytanie siódme ile wyjazdów miało OSP, ogólna liczba 
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wyjazdów OSP w 2020 roku wynosi 69 pożaru 21, miejscowe zagrożenia 43, alarmy 

fałszywe 3, wyjazdy poza teren 16. Pytanie ósme i to już jest ostatnie, prosimy o 

wykonanie kserokopii wniosku na dotacje z budżetu gminy na 2021, jaką kwoty 

wnioskowało OSP. OSP Mścice wnioskowało o dotacje celowe na 2021 rok w wysokości 

dotacja celowa na wydatki związane z działaniem OSP 49 000, dotacja celowa na 

rozbudowę remizy, zakończenie rozbudowy 300 000, kopie wniosków w załączeniu. 

Zarząd OSP Mścice pragnie przypomnieć również, że projekt rozbudowy i modernizacji 

remizy w Mścicach został zapoczątkowany przez byłego komendanta pana Krzysztofa 

Szczura w porozumieniu z zarządem oraz OSP Mścice, oraz zaakceptowany przez 

ówczesne władze gminy, uzyskał też aprobatę obecnej Rady Gminy poprzez uchwalenie 

zaprojektowanych wcześniej środków na rozpoczęcie rozbudowy na rok 2019. 

Kserokopię tu są, kosztorysy i kserokopie wniosków też są. Dziękuję bardzo, pan Michał 

Augustyniak, miał dzisiaj się zapisać na wolną trybunę, ale zrezygnował, ponieważ 

stwierdził, że to muszą być odczytane te odpowiedzi, jeżeli by były jakieś pytania, to on 

wtedy udzieli odpowiedzi na następnych sesjach dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Przepraszam, to ja tym razem nie włączyłem mikrofonu proszę pan Baczyński.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Dziękuję. Otóż w dniu wczorajszym na jednej ze stacji radiowych posłuchałem taką 

informację, że po prostu informacje, że Urząd Miasta i Gminy Łeba chwalił się 

pozyskaniem 3 000 000 dotacji ze środków zewnętrznych na budowę, modernizację 

strażnicy Ochotniczej Straży Pożarnej właśnie w tym mieście w Łebie. Także warto by 

było gdzieś przyjrzeć się temu, jak oni to zrobili, skąd to pozyskali. Druga sprawa, wiem 

że Koszalińska Agencja Rozwoju Regionalnego również prowadzi nabór wniosków na 

dofinansowanie, m.in. dla Ochotniczych Straży Pożarnych także kolegom druhom 

możemy chciałbym podpowiedzieć, że może warto zwrócić się właśnie do Koszalińskiej 

Agencji Rozwoju Regionalnego, jakieś środki tam można pozyskać, to tyle z mojej strony, 

dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę kto jeszcze chciałby zabrać głos? Ja tutaj jeśli mogę to chciałbym, tylko 

dodać bo swego czasu, złożyłem interpelację do pana wójta, otrzymałem odpowiedzi na 

kilka interpelacji, no i powiem państwu, że są one bardzo bardzo ograniczone i 

niewyczerpujące, o jednym mogę poinformować rodziców dzieci szkół, które 

wnioskowały o dofinansowanie, o postaranie się o dofinansowanie na naukę pływania 

dla swoich dzieci. Odpowiedź jest następująca, że gmina nie planuje ubiegać się ośrodki 

zewnętrzne na naukę pływania, mieszkańcy gminy mają możliwość skorzystania w tym 

zakresie z oferty fundacji, pływajmy i ratujmy, która na ten cel dotowana jest z gminy 

Będzino. No i podobnie tutaj, że jeżeli chodzi o drogi, o które pytałem, to proszę państwa 

droga Tymień-Strachomino, to występuje chyba w 3 programach, także chyba to jedyny 

projekt, który w ogóle jest wykonany i w miarę przygotowane, natomiast, jeżeli chodzi, 



135 
Transkrypcja z XXXI Sesji Rady Gminy w Będzinie, 28.01.2021 r. 

 

gdzie pan wójt zamierza wystąpić o środki z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych 

na terenie miejscowości, w których funkcjonowały PGR-y, to mam zapis, że wykonanie 

kanalizacji w Tymieniu, podłączenie do kolektora w Gąskach, czyli kontynuacja tematu, 

podłączenia do gminy Mielno, przebudowa świetlicy w Strachominie, przebudowa drogi 

w Tymieniu kierunek Strachomino także tutaj mają być pozyskiwane jakieś środki. 

Termin mija chyba11 lutego zobaczymy, czy to się uda. Na razie to traktuje jako 

obietnicę. No i tutaj są pomieszane pewne rzeczy, jeżeli chodzi o rządowy program 

inwestycji, a fundusz dróg samorządowych, także trzeba by było dokładnie spojrzeć 

jeszcze i sprawdzić natomiast w wielu sytuacjach jest tutaj przedstawiana informacja, że 

są wnioski złożone, natomiast na liście rankingowej nawet nie widać akceptacji 

niektórych wniosków, w związku z tym tak to na tę chwilę wygląda. Spytam, czy jeszcze 

ktoś z państwa. Proszę pani Barbara Grudzień.  

Barbara Grudzień (Radna) 

Ja w nawiązaniu do tego pozyskiwania pieniędzy po byłych terenach po byłych PGRach. 

Ja złożyłam wniosek interpelację w imieniu sołtysa Tymienia, który zbierał podpisy. 

Podpisało się pod tą interpelacją jeszcze 229 mieszkańców, ja tego tym razem nie 

odczytuje, tam było wręcz żądanie tego, żeby zająć się oczyszczalnią, tym naszym 

Tymieniem, poczekam na odpowiedź, jaka zostanie mi udzielona i wówczas przedstawię 

całość zarówno tego pisma, jak i odpowiedź, którą uzyskam od wójta, także tyle na tą 

chwilę. W każdym bądź razie mieszkańcy Tymienia bardzo naciskają na to, żeby z tych 

5mln naprawdę skorzystać i żeby ten Tymień też skorzystał, bo jest typowe osiedle 

popegeerowskie. Dziękuję bardzo.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, proszę jeszcze zgłaszał się pan Baczyński.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Dziękuję, Panie Przewodniczący, czy moglibyśmy poprosić tą panią, nie znam nazwiska, 

po prostu ta Pani nam się nigdy nie pokazała, chodzi o tą osobę która pozyskuje środki.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Chodzi o panią Lewandowską, no muszę Pana poinformować, że pani Lewandowska jest 

na zwolnieniu lekarskim także no nie jest możliwe, żeby tutaj była.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Rozumiem, a jeżeli miałbym pytaniea do pana Kopery i do pani Eliza Szpakiewicz, czy 

można by było ich poprosić?  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

No nie sądzę, no ale możemy spróbować. 
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Tomasz Baczyński (Radny) 

Dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę w międzyczasie pani Lucyna Parol chciała zabrać głos.  

Lucyna Parol (Radna) 

No właśnie. Ja chciałam jeszcze tu tylko przekazać odpowiedzi pana wójta, na zadane 

pytania Klubu Seniora Jesienna Przystań: w jaki sposób i gdzie będzie prowadzona 

działalność tego klubu, więc działalność Klubu Seniora Jesienna Przystań prowadzona 

będzie w Domu Ludowym w Mścicach zajęcia z seniorami prowadzone będą przez 

pracowników Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie i organem 

prowadzącym dla Klubu Seniora w Mścicach oraz Domu Ludowego w Tymieniu będzie 

Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Będzinie. Tyle. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. 

Lucyna Parol (Radna) 

A jeszcze właśnie wracając pan Maśliński miał nam odpowiedzieć, dlaczego przez cały 

rok nie otrzymaliśmy dotacji na budowę drogi w Mścicach tych ulic. Nie było pana 

Maślińskiego, więc może jest w tej chwili.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Nie pojawił się (... ) także.. 

Lucyna Parol (Radna) 

Nie wiemy. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Nie wiemy. Ja jak wiecie państwo nie mogę się poruszać po urzędzie, także nie mogę 

nawet sprawdzić, czy ktoś jest. Jestem w sali konferencyjnej i stąd prowadzę sesję. 

PanMateusz poszedł sprawdzić, czy jest możliwe, żeby pan Kopera i ewentualnie pani 

Szpakiewicz jeszcze tutaj się włączyła, ale w międzyczasie proszę jeśli ktoś ma jeszcze 

jakieś zapytania, to proszę bardzo, w wolnych wnioskach. No jest jest pani Szpakiewicz, 

jeśli już to panie Tomku. Proszę. 
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Tomasz Baczyński (Radny) 

Dziękuję bardzo. Jeszcze raz, witam panią, Pani Elizo ja proszę wybaczyć dociekliwość, ale 

w związku z problemami, jakie w ostatnim czasie mieliśmy z uchwałami i tzw. 

śmieciowymi, chciałbym przede wszystkim pogratulować pani awansu, bo to awans 

prawda, a także się dopytać prawda.  

Eliza Szpakiewicz (Podinspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Chciałam tylko skorygować nie jestem inspektorem tylko podinspektorem.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Aha, przepraszam. Tzn się nie no wiem, że pani wygrała te wszystkie, wygrała ten cały 

konkurs, a czy ma Pani odpowiednie referencje na to stanowisko. Chodzi mi o staż pracy 

w administracji publicznej, minimum 5 lat na stanowisko inspektora. Jak to wyglądało z 

podinspektorem proszę powiedzieć jak to wygląda?  

Eliza Szpakiewicz (Podinspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Nie no, to chyba nie do mnie pytanie powinno być skierowane, tylko do mojego 

przełożonego.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Rozumiem.  

Eliza Szpakiewicz (Podinspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Ja nie jestem urzędnikiem, tylko jestem podinspektorem, czyli jak gdyby taki dopiero 

początek mojej dopiero drogi w urzędzie.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Ten, jeżeli moja wiedza mnie nie zawodzi, to wiem że początek w urzędzie to jest 

referent.  

Eliza Szpakiewicz (Podinspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Znaczy byłam pomocą administracyjną dłuższy czas.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Aha rozumiem. No dobrze no to jeżeli pani nie potrafi na to pytanie odpowiedzieć...  
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Ja myślę, że organizator konkursu na to stanowisko powinien odpowiedzieć. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Zadam odpowiednie pytania. Dziękuję bardzo.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę, czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos? Do pani Szpakiewicz, która została akurat 

przywołana, jeśli nie to dziękuję, bardzo.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Przepraszam Panie przewodniczący, jeżeli jeszcze mogę chciałbym się zwrócić z taką 

sprawą bo spotkałem się z takim rozrzutnictwem w tym urzędzie chodzi mi o taki list 

polecony, który został zaadresowany do mojej osoby. Jest tutaj prawda jak najbardziej 

przyznaje się bije się w piersi, jest tutaj upomnienie za opłatę za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi i w dziewiątym 2020 zalegam 16 zł, dalej 10, 11 i 12 po 68 zł. 

Przepraszam najmocniej no po prostu teraz nie będą na nic zwalał, no to jest moja wina, 

no po prostu zapomniałem.  

Eliza Szpakiewicz (Podinspektor ds. gospodarki komunalnej) 

To nie jest rozrzutność, tylko akurat pilnowanie finansów...  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę państwa ja bardzo proszę do meritum sprawy niech Pan przejdzie.  

Eliza Szpakiewicz (Podinspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Już mówię już do czego dązę. Myślę, że jeżeli osoba, która jest na stanowisku 

zatrudniona i zajmuje się prawdę dobrem, finansami gminy, no to nie powinna po takim 

okresie się odzywać. No 4 miesiące, a znam przypadki, gdzie po roku ludzie dostają 

upomnienia. Chciałem zwrócić na to uwagę, że prawda, no nie chodzi tu o mnie, ale o 

mieszkańców no, żeby prawda jakoś to było robione w taki sposób, żeby no z myślą o 

człowieku, o mieszkańcu, ktoś zapomniał, ktoś nie wpłacił. Proszę go poinformować, a 

nie zwlekać z tym, co prawda kilka miesięcy czy nawet są przypadki, że rok czasu. 

Dziękuję bardzo.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Ja jeśli mogę ja się tutaj wtrącą trochę w pani obronie, no jest pani akurat niewiele czasu 

na tym stanowisku, w związku z tym myślę, że te uwagi, które tutaj są zgłaszane, może 
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nieraz akurat tak wypadają, że są może trochę złośliwy, czy nie, ale myślę, że pozwolą 

pani na ułożenie tej pracy, żeby to funkcjonowało lepiej.  

Eliza Szpakiewicz (Podinspektor ds. gospodarki komunalnej) 

(...) nie do mnie powinno być skierowane.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Przepraszam, ale ja nie kieruje tego do pani złośliwie, tylko po prostu chciałbym 

poinformować, ja nie mówię, że ja zawiniłem, to jest moja wina. Ja mam miałem tego 

świadomość, tylko.. 

Eliza Szpakiewicz (Podinspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Ale urząd ma prawie 5 lat wstecz nawet upomnienie wysłać, bo człowiek nie jest w stanie 

zweryfikować ilość tam mieszkańców, żeby od razu wysyłać upomnienia. Do 5 lat wstecz 

ma prawo wezwać podatnika o uregulowanie zaległości.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę kto jeszcze chciałby zabrać głos? Jeśli nie ma chętnych do zadania pytania. 

Pkt. 7. Ustalenie tematów i terminu kolejnej sesji. 

Cz. II ~Czas rejestracji w nagraniu video: 03:12:19 – 03:13:06 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę państwa, w ramowym planie pracy Rady Gminy, mamy punkt sprawozdanie 

komisji do spraw profilaktyki i zwalczania alkoholizmu na terenie gminy i za rok 2020. 

Jeżeli takowe sprawozdanie będzie przygotowane, no to wówczas ewentualnie zrobimy 

tą sesje w miesiącu lutym, no i ewentualnie, jeżeli będą jeszcze jakieś dodatkowe 

uchwały do rozpatrzenia i do uchwalenia w tym okresie. Czy ktoś z państwa radnych ma 

jakieś propozycje do porządku najbliższej sesji?  

Eliza Szpakiewicz (Podinspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Ja już mogę oddalić się tak?  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję Pani, dziękuję bardzo. 

Eliza Szpakiewicz (Podinspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Dziękuję bardzo do widzenia. 
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Pkt. 8. Zamknięcie obrad. 

Cz. II ~Czas rejestracji w nagraniu video: 03:13:07 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Do widzenia. Jeśli nie ma pytań, dziękuję zamykam obrady trzydziestej pierwszej sesji. 

Do usłyszenia, do spotkania, do widzenia. 

Opracował: Mateusz Dębowski 

Data sporządzenia: 03.03.2021 r. 
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